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نوسان ۶۸ درصدی قیمت ماهی

 تامین زمین برای ۲ میلیون و ۴۰۰ هزار واحد مسکونی تا پایان سال

در ادامه روند افزایشی قیمت ماهی 
این کالا در ماه گذشته ۶۸.۹ درصد 
نسبت به سال گذشته گران شده 

است. 
ماه  چند  در  یسنا،  ا گزارش  به 
نوسان  با  ماهی  ر  بازا گذشته 
ه بوده و در کنار آنچه که  همرا
در بازار اتفاق افتاد، گزارش های 
فزایش  ا ین  ا نیز  رسمی 
است.  کرده  تأیید  را   قیمت 
براساس تازه ترین گزارش مرکز 
بطه با متوسط  یران در را آمار ا
قیمت اقلام خوراکی، ماهی قزل 
آلا در بهمن ماه امسال نسبت به 
همین ماه در سال گذشته ۶۸.۹ 
به  رد؛  دا قیمت  فزایش  ا درصد 
طوری که هر کیلو ماهی قزل آلا 

طور  به  پیش  سال  بهمن  در 
تومان  ر  هزا  ۵۲ متوسط حدود 
بوده که در دی ماه امسال به ۸۷ 
ر تومان و بهمن ماه به بیش  هزا
ر تومان رسیده است. ز ۸۸ هزا  ا
این کالا در ماه قبل تا بیش از ۱۱۳ 
هزار تومان هم در هر کیلو فروش 
رفت. اما کنسرو ماهی تن نیز رشد 
رد، به گونه ای که یک  قیمت دا
قوطی ۱۸۰ گرمی آن در بهمن 
ماه به طور متوسط ۲۹ هزار تومان 
قیمت خورده و تا بیش از ۳۱ هزار 
و ۳۰۰ تومان هم فروش رفته است. 
این کالا در بهمن سال گذشته به 
طور متوسط ۲۵ هزار و ۵۰۰ تومان 
و دی ماه امسال تا حدود ۲۹ هزار 

تومان فروش رفته است. 

وزیر راه و شهرسازی از آغاز پرداخت تسهیلات 
نهضت ملی مسکن با مدت بازپرداخت ۲۰ ساله 
برای  جاری  سال  پایان  تا  گفت:  و  داد  خبر 
۲ میلیون و ۴۰۰ هزار واحد از ۳ میلیون واحدی 
 که در دستور کار است، زمین آماده می شود.
به گزارش ایسنا، رستم قاسمی - وزیر راه  و شهرسازی 
- شب گذشته در ارتباط زنده با یک برنامه تلویزیونی 
اظهار کرد: ساخت مسکن در کشور به بازه زمانی 
یکسال و نیمه نیاز دارد. بر این اساس برای تحقق 
چهار میلیون مسکن تا پایان دولت سیزدهم باید 
در دو مرحله دو میلیونی هدف مورد نظر را دنبال 
بپوشانیم. عمل  جامه  خود  تعهد  به  تا   کنیم 

قاسمی، یکی از محدودیت های طرح نهضت ملی 
مسکن در استان های شمالی را محدودیت زمین 
برشمرد و گفت: با روش های مختلف بخشی از این 
زمین ها تامین شده است و جمعه ۱۳ اسفندماه 
 برای بخش باقی مانده پیگیری ها انجام می شود.
وی با اشاره به اینکه در اغلب استان های کشور 
زیرساخت های لازم برای طرح نهضت ملی مسکن 
آماده شده است، عنوان کرد: استان آذربایجان 
شرقی یکی از استان هایی است که بخش زیادی 
از زیرساخت ها را برای شروع عملیات اجرایی مهیا 
کرده است؛ در این زمینه همچنین الحاقاتی به 
شهر همدان داشتیم و در کرمانشاه نیز در چند روز 
گذشته کلنگ ۲۰ هزار واحد مسکونی در کل استان 
 و حدود ۱۰ هزار واحد در شهر کرمانشاه زده شد.
وی با بیان اینکه تا پایان سال برای ۲ میلیون و ۴۰۰ 

هزار واحد از ۲ میلیون واحدی که در دستور کار 
داریم، زمین را آماده خواهیم کرد، گفت: به صورت 
مداوم نیز در حال پیگیری همه استان ها هستیم 
 تا در زمان تعیین شده سهم خود را شروع کنند.
قاسمی سقف وام هر واحد را تشریح و اعلام کرد: 
براساس توافق با شورای پول و اعتبار سهم هر واحد و 
استان را به لحاظ سقف وام اعلام کردیم، در این راستا 
سهم شهری مثل تهران و مرکز استان ها ۴۰۰ میلیون 
و سهم روستا ۲۰۰ میلیون تومان بوده که به همه 
بانک ها ابلاغ شده است و بانک ها با تعیین اقساط ۲۰ 
ساله آغاز به کار کرده اند و تسهیلات در حال حاضر 
 و تا زمان پیشرفت وضعیت افزایش نخواهد داشت.
وزیر راه و شهرسازی خاطرنشان کرد: همچنین 
۴۰هزار میلیارد تومان برای ودیعه کسانی که در 
شرایط فعلی با مشکل مواجه هستند، به عنوان 
ودیعه مسکن اجاره ای پیش بینی شده است که 
در سایت وزارت راه و شهرسازی اعمال خواهد 
شد و مردم می توانند بنابر نام نویسی که صورت 
کنند. دریافت  را  مذکور  تسهیلات   می گیرد، 

نهضت ملی مسکن در یک نگاه
بنابراین گزارش، قانون جهش تولید و تامین مسکن 
)نهضت ملی مسکن( مصوب ۱۷ مردادماه ۱۴۰۰ 
یکی از برنامه های کلان دولت سیزدهم محسوب 
می شود. دولت با تلفیق دو طرح »نهضت ملی مسکن« 
و »اقدام ملی مسکن« قصد دارد چهار میلیون واحد 
مسکونی طی چهار سال احداث کند. بانک ها موظف 
شده اند سالیانه ۳۶۰ هزار میلیارد تومان تسهیلات 

به طرح جهش تولید و تامین مسکن اختصاص دهند. 
طبق آخرین آماری که محمودزاده - معاون وزیر راه و 
شهرسازی ارایه داده تا روز نهم اسفندماه ۱۴۰۰ تعداد 
۳۳۰ هزار واحد یا تکمیل شده یا آماده عملیات اجرایی 
است و برای ۹۸۰ هزار واحد تامین زمین شده است. 
مجموعا در دو طرح حمایتی نهضت ملی مسکن و اقدام 
 ملی ۵ میلیون و ۱۸۰ هزار نفر تا کنون ثبت نام کرده اند.

وزیر راه و شهرسازی وعده داده که تا پایان سال 
۸۰۰ هزار واحد نهضت ملی مسکن به  جاری 
مرحله عملیات اجرایی برسد. وام این واحدها در 
تهران ۴۵۰ میلیون تومان، دیگر کلانشهرها ۴۰۰ 
میلیون، مراکز استانها ۳۵۰ میلیون، سایر مناطق 
شهری ۳۰۰ میلیون و روستاها ۲۵۰ میلیون تومان 
با نرخ سود حداکثر ۱۸ درصد تعیین شده است. 
طبق آخرین برآوردها قیمت هر متر مربع واحدهای 
 نهضت ملی مسکن ۴.۷ میلیون تومان خواهد بود.
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

تامین آب، سرلیست 
موانع تولید استان

استاندار کرمان: تعهدی در قبال تامین آب طرح های زیر سه هزار میلیارد تومان نداریم

شک زمین  شک زمین رَمِِ رَمِِ
برای ساخت و ساز نداردبرای ساخت و ساز ندارد

تولید سیگار در 
ایران؛ تقریبا مجانی 

از سرگیری صادرات 
فلفل دلمه ای 

به روسیه
وزارت جهاد کشاورزی طی اطلاعیه ای اعلام کرد 
که صادرات فلفل دلمه ای ایران به روســیه از روز 
شنبه، ۱۴ اسفند ماه رسما از سر گرفته می شود.

به گزارش ایســنا، آذرماه امســال بود که روسیه 
واردات فلفل دلمه ایران را به کشــورش ممنوع 

کرد.
 ممنوعیتــی که مســئولان مربوطــه در وزارت 
جهاد کشــاورزی علــت آن را اســتفاده از ۴نوع 
آفــت کــش در فلفل دلمه هــای ایــران عنوان 
کردنــد کــه در روســیه ثبت نشــده بــود اما 
 در ایــران و اتحادیه اروپا رجیســتر شــده بود.

رونمایی گل گهر 
از کشنده ی ۱۵۰ تنی 

ساخت داخل
امام جمعه جیرفت

 از انتصاب مدیران انقلابی 
توسط دولت تقدیر کرد

امیدها به رونق اقتصادی 
 دوباره جان گرفت

امام جمعه جیرفت از انتصاب مدیران انقلابی تقدیر کرد و گفت: از 
دولت سیزدهم برای انتصاب مدیران انقلابی، جهادی و شجاع تشکر 

می کنیم. حجت الاسلام میثم تارم در خطبه های این هفته نماز 
جمعه جیرفت افزود: مردم منتظر هستند هر چه سریعتر تغییرات 

لازم با انتصاب مدیران حامی انقلاب اسلامی ایران، امید مردم را 
 تقویت و گره از مشکلات آنها گشوده شود.

در شرایطی که رقم شامخ )شاخص مدیران خرید( در ماه های 
گذشته، روند نزولی و نگران کننده ای پیدا کرده بود، ارزیابی 
 این شاخص در بهمن ماه از بهبود نسبی اوضاع حکایت دارد. 
به گزارش اقتصاد آنلاین به نقل از ایسنا، اقتصاد ایران در سال 
۱۴۰۰، دوره های مختلفی از رکود و رونق نسبی را تجربه کرد 

و هرچند شاخص های کلانی اقتصادی نسبت به سال های 
۱۳۹۸ و ۱۳۹۹ بهبودی نسبی را نشان می دادند اما همچنان 

 اعداد با هدف گذاری های کلان فاصله داشتند.

مدیرکل منابع طبیعی و 
آبخیزداری کرمان خبرداد:

 اجرای ۹هزار 
سازه آبخیزداری 

در کرمان

دبیرخانه  رئیس 
کشوری  ســتاد 

کنتــرل دخانیات وزارت بهداشــت با 
انتقاد از عدم اجرای درست قوانین وضع 
شــده برای کاهش مصرف دخانیات، 
در عین حال موضــوع افزایش قاچاق 
ســیگار به دنبــال افزایــش مالیات را 
بهانه ای غیرواقعی و دســتاویزی برای 
از دســت ندادن بازار مصرف کنندگان 
دانست و گفت: ما حداکثر ۱۰ میلیون 
مصرف کننده دخانیات در کشور داریم، 
چرا باید دود مصرف آنها به چشــم ۷۵ 

میلیون نفر دیگر رود؟

صفحه 4 را 
بخوانید

تاکید اژه ای بر لزوم 
تجدیدنظر در اخذ 

وثایق تسهیلات بانکی
قــوه  رئیــس 
قضاییــه، گفــت: 
شــهادت می دهم 

اکثــر قریب بــه اتفــاق مســئولین 
قوای ســه گانــه حامی و پشــتیبان 
و  فعــالان  و  خصوصــی  بخــش 
تولیدکننــدگان این بخــش به عنوان 
 رزمنــدگان نبرد اقتصادی هســتند .

به گــزارش ایســنا، به نقــل از مرکز 
رســانه قوه قضاییه، حجت الاســلام 
والمسلمین محســنی اژه ای در ادامه 
برنامه هــای ســفر بدون تشــریفات 
خود به اســتان هرمزگان، در نشست 
تخصصــی بــا نماینــدگان فعــالان 
اقتصادی، تجــار، بازرگانان و مدیران 
اقتصادی این اســتان، طی سخنانی با 
بیان اینکه مقوله حمایــت از تولید و 
تولیدکنندگان به طور جدی در دستور 
کار قوای سه گانه قرار دارد، اظهار کرد: 
هر ســه قوه بویژه دولت ســیزدهم و 
شخص رئیس جمهور و معاون اول وی 
مجدانه تمام تلاش خــود را در جهت 
رفع موانــع تولیدی بکار بســته اند و 
شــما فعالان اقتصادی نیز باید در سه 
جبهه شناســایی موانــع تولید، رفع 
آنها و جلوگیری از ایجــاد مجدد این 
 موانع، قوای حکومتــی را یاری دهید.

صفحه 7 را 
بخوانید
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همکار گرامی 

سر کار خانم محسن بیگي
در غــم فقــدان مادرتــان مــا نیــز 

داغداریــم و در ایــن غــم بــزرگ 
ــیم ــی باش ــهیم م س

ــر در  ــم صب ــه بدانی ــه آنک ــد ب ــا امی ب
ــت ــان اس ــی از ایم ــت نیم مصیب

همکاران شما در روزنامه »کاغذ وطن«

کاغذ وطن - تا ۴ سال قبل موانع تولید استان در مشکلات تامین مالی، بیمه و 
نوساناتی قیمتی خلاصه می شد اما حالا چالش اصلی استان آب است. تامین 
آب به قدری بغرنج شده که به جلسات شورای برنامه ریزی و توسعه استان 
هم راه پیدا کرده. بیش از ۱۳۰هزار میلیارد تومان  پروژه در استان معطل آب 
است. استاندار کرمان در نهمین جلسه شورای برنامه ریزی و توسعه استان 

صراحتا اعلام می کند که وزارت نیرو در آینده تعهــدی در قبال تامین آب 
طرح های زیر ۳هزار میلیارد تومان ندارد و سرمایه گذاران این طرح ها برای 
 اجرایی شدنشــان باید تضمین دهند تا منابع آب قابل قبولی را ارائه دهند. 

طرح  های توسعه ای استان گیر آب ماندند. معضلی که تا سال قبل 
حتی در لیست ۵ چالش اصلی بنگاه های اقتصادی استان نبود. 
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اجرای ۹ هزار سازه آبخیزداری 
در کرمان

مدیرکل منابع طبیعــی و آبخیزداری کرمان تعداد ســازه های 
آبخیزداری اجرا شده در این استان را طی چند سال اخیر افزون بر 
۹ هزار سازه شامل بندهای سنگ و ملاتی، گابیون خاکی، پخش 

سیلاب و خشکه چین اعلام کرد.
مهدی رجبی زاده با اشــاره به مدیریت ۲۲۷ میلیون متر مکعب 
سیلاب در این استان طی سال جاری افزود: مدیریت این مقدار 
ســیلاب تاثیر بســزایی در تغذیه ســفره های آب زیر زمینی، 
جلوگیــری از فرســایش و وارد آمــدن خســارات احتمالی به 

زیرساخت ها داشته است.
او تصریح کرد: مســاحت حوزه هــای آبخیز این اســتان ۱۰.۶  

میلیون هکتار است.
او به شعار هفته منابع طبیعی با عنوان "ایران سرسبز، ایران قوی، 
همه باهم جهاد برای حفظ و احیای منابع طبیعی" اشــاره کرد 
و اظهار داشت: از ۱۵ تا ۲۱ اســفند به نام هفته منابع طبیعی و 

آبخیزداری نام گذاری شده است. 
رجبی زاده با تاکید بر اینکه رهبر معظم انقلاب اسلامی فرموده 
اند "فرهنگ منابع طبیعی باید به معارف عمومی تبدیل شــود." 
گفت: تحقق این مهم می تواند بسیاری از مشکلات منابع طبیعی 

را برطرف کند.
او با بیان اینکه کرمان ســومین استان ســیل خیز کشور است 
تصریح کرد: با اجــرای پروژه های آبخیزداری مــی توان از وارد 
آمدن خسارت به زیرساخت ها جلوگیری و آب را نیز ذخیره کرد.

مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری اســتان کرمان با اشــاره به 
اینکه حدود ۳۲ میلیــون هکتار عرصه بیابانی در کشــور وجود 
دارد گفت: ۲۰ درصد از این مقدار حدود ۶.۳ هکتار از عرصه های 

بیابانی کشور در شمال این استان است.
او اظهار داشــت: ۲۸ کانون بحرانی حساس به فرسایش بادی در 
۱۳ شهرســتان این استان وجود دارد که مســاحتی حدود ۱.۲ 

میلیون هکتار را در بر می گیرد.

رَمِِشـک در کرمان شهری است که شـهرداری دارد 
اما هنوز امکان کمک به توسعه واحدهای مسکونی 
آن را ندارد زیرا زمین های موجـود عموما در تملک 
بنیاد مسـکن است و مسـئولان شـهری می گویند 
فعلا دستشـان کوتاه اسـت و به قول معـروف خرما 
بـر نخیـل.  رمشـک از توابـع شهرسـتان محـروم 
قلعه گنـج در جنـوب اسـتان کرمـان که ۲ سـال از 
شـهر شـدن آن می گـذرد همچنان مشـکل طرح 

جامع شـهری و ارایه مجوز سـاخت و سـاز دارد.
مسـئولان شـهری ایـن منطقـه می گوینـد حـل 
مشـکل نیازمند اصلاح طـرح هادی قبلـی مربوط 
بـه زمانـی کـه اینجـا روسـتا بـوده خواهد بـود که 
ایـن مهم هـم زمان بر اسـت و شـهر نیاز بـه احداث 
واحدهای مسکونی دارد، ضمن اینکه رعایت حریم 

معابر هـم بایـد در اولویت باشـد.
 بافت جغرافیایی این شـهر نیـز در دامنه منطقه ای 
کوهسـتانی بـه گونـه ای اسـت کـه امکان توسـعه 
زمین هـای مسـکونی را فراهـم نمی کنـد و زمین 
های موجود نیـز در تملک بنیاد مسـکن قـرار دارد 
که پس از شهر شدن، بنیاد مسـکن دیگر اختیاری 
برای انجام فرآیندهای اداری سـاخت و ساز یا دیگر 

موارد آن نـدارد.
اهالـی و مسـئولان گلایـه دارند،چـون هـم بخش 
عمده ای از کارهای سـاخت و سـازها خوابیده و هم 
ممکن است افرادی مرتکب ساخت و ساز غیرمجاز 
شـوند که هم خودشـان متضرر شـوند و هم شـهر 

آسـیب ببیند.
در ایـن شـرایط معلـوم نیسـت ضوابـط شـهری و 
سـاخت وسـازها،تعیین حریم هـا و دیگر مسـائل 
مرتبط با سـاخت و سـاز واحدهای مسکونی چطور 

بایـد در این شـرایط انجام شـود.
البتـه مسـئولان شـهری می گوینـد کـه پیمانکار 
نقشـه طرح جامع ابتدایـی را تهیه کـرده و فعالیت 
هـای مربـوط بـه بررسـی آن در مدیریت شـهری 
رمشـک درحال انجـام اسـت اما معلوم نیسـت این 

مهـم کی بـه سـرانجام می رسـد.
آنطور که مسـئولان محلی گفتند و نویـد دادند در 
صورت تحقق آنچه وعده داده می شـود قرار اسـت 

تا چندماه آینده این مشـکل حل شـود.
رَمِِشک زمین برای ساخت و ساز 

ندارد
امـا واقعیت موجود اینکه دو سـال گذشـته و شـهر 
رمشـک آنطـور کـه شـهردارش مـی گویـد زمین 
برای سـاخت و سـاز ندارنـد؛ ۱۹۲ هکتـار از اراضی 
شـهر رمشـک در سـال ۱۳۹۲ بـه مالکیـت بنیـاد 

مسـکن ثبت شـده و بنیاد مسـکن باید این اراضی 
مسـکونی را بـرای اجرای سـاخت و سـاز بـه مردم 
واگـذار کند امـا بنیاد مسـکن نیز منتظـر تصویب 
طرح جامع شـهر برای واگذاری اسـت چـون اینجا 
دیگر روستا نیست که بنیاد مسـکن براساس طرح 
هادی خود بتواند اقدام کند.  پردل رییسـی شهردار 
شـهر تازه تاسـیس رمشـک در بخش چـاه دادخدا 
قلعه گنج در این زمینه گفت: شـهر رمشـک چهار 
هزار نفر جمعیـت شـهری دارد و شـهرداری نیز در 
سـال ۱۳۹۸ تاسیس و یکسـال بعد شناسه شهری 
آن از طرف وزارت کشـور تعیین و ابلاغ شد. شهردار 
شهر تازه تاسـیس رمشـک که البته دل پری هم از 
کمبود تجهیـزات و امکانات دارد مـی گوید که تنها 
یک خودرو آتش نشـانی و یک خودرو جمـع آوری 
زباله بیشـتر ندارد و از سـایر دسـتگاه های سنگین 
شهرسـازی و راهسـازی نیز محروم اسـت؛ وی می 
افزایـد: حتـی اگر یک دسـتگاه لـودر یا کمپرسـی 
۱۰ تـن داشـتیم بسـیاری از فعالیـت هـا و امورات 
شـهرداری رمشـک بهتر انجام می شـد. رییسی با 
بیان اینکه شـهر رمشـک در نقطه ای کوهسـتانی 
قرار دارد و اراضی شـهری آن نیز محـدود و محصور 
به کـوه هـای اطـراف اسـت ادامـه داد: بافـت فعلی 
شـهر در سـال های گذشـته بدون کوچـه، معبر و 
خیابان کشـی اصولـی شـکل گرفته و خـط انتقال 
زیرسـاخت هـای آب و بـرق آن نیـز بـدون نقشـه 
اصولی اجرا شـده اسـت که کار اصلاح و بازگشـایی 

معابر شـهری تا حـدودی دشـوار خواهـد بود.

او افـزود: بنیاد مسـکن انقـلاب اسـلامی قلعه گنج 
بسـیاری از اراضی  شهر رمشـک را با مساحت ۱۹۲ 
هکتـار به نـام خـود سـند زده و دیگر زمینـی برای 
شـهروندان به منظور افزایش ساخت و سـاز در این 

شـهر باقی نمانده اسـت.
به گفته رییسی، بیشـتر زمین های در تملک بنیاد 
مسکن در قسمت جنوبی رمشـک و در محله گنج 
آبـاد قـرار دارد و با اینکه شـهروندان رمشـک زمین 
برای سـاخت و سـاز نیـاز دارنـد امـا از طـرف بنیاد 
مسـکن زمین به آنهـا واگـذار نمـی شـود و برخی 
گزارش ها نیز از سـاخت و سـازهای شـبانه و بدون 

مجوز برخی شـهروندان دریافت شـده اسـت.
او واگـذاری ایـن زمین ها را از سـوی بنیاد مسـکن 
منوط به اصـلاح، بهسـازی و بازنگری طـرح هادی 
می دانـد کـه معمـولا زمان بر خواهـد بـود و تاکید 

مـی کند که کمبـود و نبـود زمیـن برای سـاخت و 
ساز مسکن شـهروندان به مشـکلی اساسی تبدیل 

شـده است.
اراضی از طریق معرفی شورا و دهیار 

در اختیار مردم قرار می گیرد
محمد جمشـیدی رییـس بنیـاد مسـکن انقلاب 
اسـلامی شهرسـتان قلعه گنج نیـز در ایـن زمینه 
توضیـح داد: براسـاس قانـون، اراضی دولتـی که در 
محدوده روسـتا قـرار دارند در تملک بنیاد مسـکن 

قرار دارد و تفکیـک و قطعه بنـدی از طریق معرفی 
شـورا و دهیاران در اختیار افراد محلـی و بومی برای 

احداث مسـکن قـرار مـی گیرد.
به گفته او قبل از شـهر شـدن رمشـک ایـن اراضی 
در تملـک بنیاد مسـکن قـرار گرفته و پس از شـهر 
شـدن آن نیز طرح جامع شـهری در ۱۹۲ هکتار از 
اراضی شـهری در حال بازنگـری و طراحی اسـت و 
پس از اینکه توسـط اداره راه و شهرسازی تصویب و 
محدوده معابر آن مشـخص شـود، مابقی می تواند 

در اختیـار مردم قـرار گیرد.
جمشـیدی می گوید که فرآیند طراحی و بازنگری 
طرح جامع یـا طرح هادی روسـتایی سـابق طی ۲ 

ماه آینده بـه اتمام خواهد رسـید.
محمد حسـین زارعی رییس اداره راه و شهرسـازی 
قلعه گنج اما معتقد اسـت که تصمیـم در خصوص 

طـرح هـادی یـا جامـع شـهر رمشـک در حیطـه 
اختیارات این اداره نیسـت و مربوط به بنیاد مسکن 

و شـورای شهر رمشـک است.
بـه گفتـه او اداره راه و شهرسـازی قلعه گنـج هنوز 
در بحـث اراضی شـهر رمشـک هیچ گونـه مداخله 

ای نداشـته است.
وحیـد رمشـکی رییـس شـورای اسـلامی شـهر 
رمشـک نیز در این زمینه گفت: شـرکت مشـاوری 
کـه نقشـه جامـع شـهر را طراحـی کـرده در مرکز 
اسـتان کرمان قرار دارد و فعلا پیش نقشـه طراحی 
کوچـه و معابر را برای شـورای شـهر ارسـال کرده و 
حدود ۲ هفته اسـت که اعضا شـورا در حـال بازدید 
از معابـر شـهری، کوچـه هـا و میادیـن شـهر برای 
بازنگری نقشه و طرحی هسـتند که شرکت مشاور 
بـرای مـا ارسـال کـرده اسـت. بـه گفتـه او باتوجه 
به معابـر طراحی شـده بر روی نقشـه جامع شـهر 
رمشـک ما در حال بررسی هسـتیم که در بعضی از 
نقاط مسـیر جاده و معابـری را کـه موجب تخریب 
منازل مسـکونی می شـود یا به علت عبور جـاده یا 
معبر مجبـور به حذف سـاختمان تجـاری یا منزل 

مسـکونی از اهالی می شـویم بررسـی کنیم.
رمشـکی گفـت: قبـل از تصویب طـرح جامـع نیاز 
اسـت با سـاکنان و صاحبان املاک و سـاختمان ها 
تعامل کنیم و در نقشـه نیز بازنگـری هایی صورت 
گیرد چـون این نقشـه در صـورت تصویـب نهایی 
دیگر قابل تغییـر نخواهد بود و تمامـی تغییرات آن 

بایـد الان اعمال شـود.
او نویـد مـی دهد که بـه احتمـال زیاد طـرح جامع 
شهر رمشـک از طریق شـرکت مشـاور طی یکماه 
آینـده اصـلاح، بازنگـری و بـرای تصویب به شـورا 
ارسـال و تکلیف زمین های این شـهر نیز مشخص 

شـود.

استاندار کرمان با بیان اینکه این استان کرمان 
دارای راهبرد خوبی به منظور توجه به مســاله 
اقتصادی، مشــاغل خرد و صنعت است گفت: 
راهبرد پیشــگیری از بــروز جرائم و توســعه 

اقتصادی در کرمان تدوین شود.
علی زینی وند در نشست بررســی کمبودها و 
نیازهای زندان های اســتان کرمان افزود:این 
راهبردها با ایجاد اشتغالزایی از بروز جرم توسط 
افــراد جلوگیری می کننــد و در زندگی مردم 

تاثیرگذار خواهد بود.
اســتاندار کرمان از مدیریت خــوب مجموعه 
زندان های این استان تقدیر کرد و گفت:وضعیت 
موجود زندان ها به نحوی است که باید بصورت 

ویژه به آن توجه شود.
او اظهار داشت:به منظور کاهش جمعیت کیفری 

زندان ها باید به مساله اقتصادی و معیشت مردم 
توجه ویژه ای صورت گیرد. اســتاندار کرمان با 
اشاره به اینکه این اســتان در استفاده از کمک 
های خیران به منظور آزادســازی مددجویان 
زندان ها پیشتاز اســت، گفت: در حوزه زندان 
با این واقعیت روبرو هســتیم که ظرفیت های 

موجود، توان تحمل این میزان ورودی را ندارد.
زینی وند خاطرنشان کرد: ۲ میلیارد تومان طی 
ســال جاری برای اجرای طرح فاضلاب زندان 
های کرمان کمک شده و ۲ و نیم میلیارد تومان 
نیز از طریق شــورای هماهنگی مبارزه با مواد 
مخدر برای کبوترخان واریز شــده و پرداخت 
بخشی دیگر از اعتبارات پیش بینی شده تا پایان 

سال انجام می شود.
او بــا بیــان اینکه موضــوع تکمیــل اردوگاه 

کبوترخان در دســت انجام است، تصریح کرد: 
تامین اعتبار تکمیل بند نظامیان زندان مرکزی 
کرمان و تجهیز ســالن ورزشــی نیز پیگیری 
می شــود. اســتاندار کرمان توســعه دادرسی 
الکترونیک و ایجــاد ارتبــاط الکترونیک بین 
زندان ها و نیــروی انتظامی را اقدامی بســیار 
خوب برشــمرد و تاکید کرد: این اقدامات باید 

توسعه یابد.
ورودی های زندان ها کاهش یابد 

نماینده مردم کرمان و راور در مجلس شــورای 
اسلامی از تدابیر ریاست قوه قضاییه به منظور 
رفع مشــکلات حوزه زندان ها و نیز از پیگیری 
های دستگاه قضایی این اســتان تقدیر کرد و 
گفت: مهم این اســت که ورودی به زندان های 

کرمان و کشور را در حد توان کاهش دهیم.
محمدرضا پورابراهیمی با اشاره به اینکه ریشه 
بخش عمده ای از جرایم امــروز مربوط به مواد 
مخدر و ســرقت ها اســت، ادامه داد:در استان 
کرمان  ۶۲ درصد جرایــم مددجویان زندان ها 
مربوط به مواد مخدر و ۱۹ درصد سرقت است 
و اگر این موارد را مبنا قرار دهیم؛نشان می دهد 
ریشه این موارد فقر مطلق است و اگر تحرکی در 
حوزه معیشتی و اقتصادی انجام شود،بسیاری 

از این مشکلات برطرف می شود.
او خاطرنشــان کرد:با ایجاد توســعه اقتصادی 
در کشور می توان از بروز بســیاری از جرایم را 
کاهش داد و در این راستا در استان کرمان تمام 
تلاش خود را به کار گرفته ایم که ظرفیت های 

اقتصادی فعال تر شود.
پورابراهیمی گفت:طرح های اقتصادی اجرا شده 
از سوی زندان ها نیز باید تبیین شود و مجموعه 
اقتصادی وابسته به زندان ها در حوزه اقتصادی 
فعالتر شود و منافع بیشــتری برای این بخش 

کسب شود.

قفل بنیاد مسکن از زمین های رَمِِشک باز نشده است

شک زمین برای ساخت و ساز ندارد رَمِِ

استاندار کرمان:

 راهبرد پیشگیری از بروز جرائم درکرمان تدوین شود

گزارش
ادیب حیدری/ایرنا

امام جمعه کرمان:
 لجن پراکنی دشمنان مانع اجرای 

ماموریت های سپاه نیست
نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه کرمان گفت:سپاه تحت تاثیر 
اینکه درباره او و فرماندهان آن چه گفته می شود قرار نمی گیرد و لجن 
پراکنی های دشمنان خارجی و عده ای فریب خورده در داخل کشور 
علیه فرماندهان این نهاد،موجب نخواهد شد تا این نیروی مقتدر از 

هدف اصلی خود باز بماند.
حجت الاسلام و المسلمین حســن علیدادی ســلیمانی در آئین 
این هفته نماز جمعــه کرمان ضمــن دعوت همگان بــه رعایت 
تقوای الهــی افزود:انقلابــی بودن،حرکــت جهادی،دشــمن 
ستیزی،بسیج،استکبارستیزی،دشمن شناسی،زمان شناسی،عمل 
گرایی، مخلص بودن و در صحنه؛ ســرباز ولی فقیه بودن بخشی از 

فضیلت ها و حقیقت سپاه است.
او ضمن گرامیداشــت ســالروز ولادت حضرت ابوالفضل )ع( و روز 
پاسدار،اظهارداشت:پاسداران در کنار سایر نیروها تامین امنیت کشور 

را تضمین می کنند.
او ادامه داد:زمانی جنگ در سایر کشورها در می گیرید بیشتر متوجه 
امنیت کشور خود می شویم و نمونه آن در لشکرکشی اخیر روسیه به 

اوکراین است.
خطیب جمعه کرمان ضمن تاکید بر این مطلب که موضع جمهوری 
اسلامی ایران روشن است و این نظام هیچ حمله ای که مردم را آماج 
تهدید قرار دهد را برنمی تابد،ادامه داد:نکته ای که اهل بصیرت باید به 
آن توجه کنند،علت این جنگ ها است و باید توجه داشت که دلیل این 

موضوع،شرارت های آمریکاست.
حجت الاسلام علیدادی سلیمانی بیان کرد:آمریکا از بدو تاسیس و 
تشکیل بصورت مستقیم و غیرمستقیم در آدم کشی ها نقش داشته به 
طوری که قتل عام سرخ پوست ها یک نمونه از این جنایات بوده است.

او ادامه داد:جنگ های نیابتی و انقلاب های رنگی و مخملی از دیگر 
مواردی است خون دهها میلیون انسان در آنها به دست آمریکایی ها 

ریخته شد.
او یادآور شــد:نکته دیگری کــه باید به آن توجــه کنیم فرمایش 
رهبر معظم انقلاب اســلامی اســت که تاکید کرده اند،ارتزاق این 
کشور)آمریکا(،حکومتش و همه اش در بحران سازی است و از بدو 

تاسیس و حدوث و هم در حال این موضوع قابل مشاهده است.
نماینده ولی فقیه در اســتان گفت:عبرت دیگر که باید به آن توجه 
شود،این اســت که اوکراین را در کنار یمن بگذارید،چه می شود که 
آنچه در یمن و وحشتناک تر از اوکراین اتفاق افتاده در بایکوت خبری 

قرار می گیرد.
حجت الاسلام علیدادی ســلیمانی افزود:در حمله اخیر روسیه به 
اوکراین همچنین باید توجه داشــت که وقتی مردم پیشــتیبانی 
نمی کنند،حکومت ها خود فروخته هســتند و نقش مردم کمرنگ 

است،می بینید با چه سرعتی شهر به شهر سقوط می کند.
او با تاکید بر اینکه نیروهای مسلح ما افتخار دارند که با امنیت کامل 
از کشور حراست و حفاظت می کنند بیان کرد:سپاه فرزند انقلاب و از 
جنس انقلاب است و از دل انقلاب متولد شده است و با همان رویکرد 

انقلاب و امام راحل، پرچم دفاع از مظلوم را بلند کرده است.
نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه کرمان به فضایی که تکامل 
شخصیت سپاه در آن شکل گرفته است نیز اشاره کرد و گفت:سپاه 
از بدو تاسیس،با ناآرامی ها،آشوب ها و ناامنی ها در داخل کشور روبرو 
شد و به سرعت وارد دفاع از کشــور و ورود در یک جنگ تمام عیار 

تحمیلی شد.
حجت الاسلام علیدادی سلیمانی افزود:شخصیت سپاه در دورانی 
شــکل گرفته که برای دفاع از انقلاب در سخت ترین میادینی بوده 
در آنها آزمون جدی وجود داشته و موضوع شهادت و رشادت در آنها 

مطرح بوده است.
او تاکید کرد:هدف سپاه دفاع همه جانبه در همه عرصه ها بر اساس 
نص قانون اساسی و حراست از دستاوردهای انقلاب در همه عرصه ها 

و ایجاد زمینه پیشرفت این نظام مقدس است.
نماینده ولی فقیه در اســتان و امام جمعه کرمان اظهار داشت:دفاع 
مقدس،دانشگاه انسان سازی بود و سپاه عزیز و عظیم الشان در این 
دانشگاه تربیت شد و این دانشگاه،دانشگاهی بود که معنویت در اوج 
قرار داشت و عزیزترین انســان ها جان خود را تقدیم انقلاب و نظام 

اسلامی کردند.
او ادامه داد: مربی این نهاد انقلابی امامین انقلاب هستند و مربی آن 
امامی است که به استکبار جهانی سیلی زد و فرمود آمریکا هیچ غلطی 
نمی تواند بکند و مربی آن مقام معظم رهبری است که این کشور را 
علی رغم همه توطئه هایی که علیه آن می شود، مدیریت و امامت 

می کند.

امام جمعه جیرفت از انتصاب مدیران انقلابی تقدیر 
کرد و گفت: از دولت سیزدهم برای انتصاب مدیران 

انقلابی، جهادی و شجاع تشکر می کنیم.
حجت الاسلام میثم تارم در خطبه های این هفته نماز جمعه جیرفت 
افزود: مردم منتظر هستند هر چه سریعتر تغییرات لازم با انتصاب 
مدیران حامی انقلاب اسلامی ایران، امید مردم را تقویت و گره از 

مشکلات آنها گشوده شود.
او به تاخیر در پرداخت حقوق بعضی از ادارات شهرستان جیرفت 
اشاره و تصریح کرد: برخی ادارت در پرداخت حقوق کارکنان 
شرکتی تاخیر داشته و این نیروها چندین ماه حقوقی دریافت 

نکرده اند.
او افزود: مدیران موظف هستند در آستانه سال جدید با جدیت 

نسبت به احقاق حق کارگران و کارکنان شرکتی اقدام کنند.
خطیب جمعه جیرفت به فرمایشات امام خمینی )ره( مبنی بر اینکه 
»اگر سپاه نبود کشور هم نبود« اشاره کرد و گفت: این سخن تبیین 
گر جایگاه و نقش سپاه و بسیج بوده زیرا هرجا نیاز به حضور سپاهیان 
بود چه در دفاع مقدس و چه پس از آن در سیل و زلزله و مقابله با 

کرونا ایفای نقش موثر داشته است.
او افزود: کارنامه سپاه و بسیج بویژه پس از دفاع مقدس بسیار 
درخشان است و در هیچ حوزه ای از کمک به مردم سر باز نزده است. 
او ادامه داد: امروز صدها روستا به همت سپاه آبرسانی و شبکه های 

فرسوده تعویض می شود.
حجت الاسلام تارم به جنگ اوکراین و روسیه اشاره کرد و گفت: 
کلام رهبری حق بوده لذا ریشه این وقایع، آمریکا و فتنه گران 

غرب هستند.
او افزود: آمریکا و فتنه گران غرب موجب ایجاد جنگ و خون ریزی 
هستند و نظام جمهوری اسلامی ایران در این جنگ سیاست 
روشن خود را بر اساس قرآن تبیین کرده و آن عدم حمایت از جنگ 

و حمایت از مذاکره برای حل مسالمت آمیز است.
او تصریح کرد:عده ای که در برابر جنایات داعش در عراق و سوریه 
هیچگونه موضع گیری نداشته و به دنبال توجیه اقدامات آمریکا 
بودند امروز در پی محکوم کردن ایران در قبال جنگ اوکراین و 
روسیه هستند که دسیسه آنان با موضع نظام اسلامی بر باد رفته 

است.

پزشکی  علوم  دانشکده  درمان  معاون   
سیرجان گفت: گرداننده یک مرکز غیرمجاز 
جراحی زیبایی در این شهرستان دستگیر 

شد.
ننده این مرکز زیبایی  غلامرضا جهانشاهی فزود: گردا
غیرمجاز در سیرجان که یک مرد بود با جابجایی های مکرر 
این مرکز به ارائه خدمات زیبایی و در برخی موارد اعمال 
جراحی تهاجمی در محیطی غیربهداشتی و غیراستریل 
زیبایی می پرداخت که با چندین مورد شکایت های 
مردمی شناسایی، دستگیر و مرکز فعالیتش نیز پلمب شد.
او همچنین از پلمب یک واحد فعال غیرمجاز زیبایی دیگر 
در سیرجان طی هفته جاری خبر داد و اظهار داشت: در 
این واحد نیز خانمی بدون داشتن مجوز و مدرک تخصصی 
به انجام اعمال جراحی زیبایی بانوان می پرداخت که 
چندین مورد شکایت از آسیب رساندن به پوست مراجعه 
کنندگان را داشته و با حکم قضایی واحد فعالیت این واحد 

غیرمجاز پلمب و پرونده قضایی برای آن تشکیل شد.
 معاون درمان دانشکده علوم پزشکی سیرجان تاکید 
کرد:از ابتدای نیمه دوم سال جاری تاکنون چهار مرکز 
متخلف خدمات زیبایی در سیرجان پلمب شده و ۲ پرونده 

دیگر نیز در دست بررسی است.
نتظامی  ز همکاری دادستان و نیروی ا نی ا و با قدردا ا
سیرجان در برخورد سریع و قاطع با این افراد و مراکز 
غیرمجاز از مردم بویژه بانوان خواست در صورت هر اقدام 
جراحی برای پوست خود از مجاز بودن و مدرک معتبر 
داشتن متولی آن مراکز مطمئن شوند زیرا درصد بالایی 
از آسیب های پوستی ناشی از جراحی های غیرپزشکی 
قابل ترمیم نخواهد بود و همواره  متولیان مراکز غیرمجاز 
پوستی خسارات جبران ناپذیری را برای مراجعه کنندگان 

بر جا گذاشته اند.
جهانشاهی ادامه داد:مردم برای انجام هرگونه عمل جراحی 
و درمان با سازمان نظام پزشکی و یا دانشکده علوم پزشکی 
هماهنگ شوند و اطلاعات لازم از پزشک مورد نظر را 

دریافت کنند تا دچار خسارت های ناشی از درمان نشوند.

معاون توسعه بازرگانی و صنایع کشاورزی سازمان جهادکشاورزی جنوب کرمان 
اظهارداشت:تســریع در روند پایش و نظارت بازار کالاهای اساسی و محصولات 

کشاورزی در دستور کار است. 
عنایت ســالاری گفت:با توجه به اینکه در ماه پایانی ســال ۱۴۰۰و در آســتانه 
سال جدید قرار داریم مســئله نظارت و پایش بازار کالاهای اساسی و محصولات 

کشاورزی و دامی بسیار مهم می باشد.
او افزود:توجیه نیروهای جهاد کشاورزی و همچنین نیروهای بسیجی بکارگرفته 
شده در این حوزه امری ضروری اســت تا در چارچوب قوانین و مقررات در حوزه 

بازرسی اقدام نمایند.
او خطاب به نیروهای بازرســی و نظارت بر بازار محصولات کشاورزی اظهار کرد:با 
توجه به تفکیک قانونی وظایف و شرح مسئولیت های محول شده ضمن هماهنگی 
و تعامل با دستگاه های متولی امر نظیر مراکز بهداشت و تعزیرات حکومتی که در 
زمینه نظارت و بازرسی بازار با جهادکشــاورزی همراهی می کنند باید نیروها در 
مسیری که قانون مشخص کرده حرکت کنند و در غیر اینصورت هرگونه خروج از 

شرح وظایف قانونی مسئولیتش متوجه شخص خاطی خواهد بود.
 معاون توسعه بازرگانی ســازمان افزود:نیروهای بازرسی و نظارت بر بازارکالاهای 
اساسی و محصولات کشاورزی مســئولیت خطیری را بعهده گرفته اند و در حال 
حاضر مردم انتظار دارند نظارت ها که دغدغه اصلی دولت اســت به نتیجه برسد 
و گرانی کنترل و قیمت ها تثبیت شوند لذا بایستی تلاش مضاعفی در این زمینه 

صورت گیرد. 
ســالاری بر لزوم توجه جدی به حقوق مصرف کنندگان اظهار کرد:رعایت حقوق 
مصرف  کنندگان رعایت و درج قیمت بــر روی کالاها،نظارت بر کنترل آنها نیز با 

جدیت و تلاش بیشتری در دستور کار است.

بازار محصولات کشاورزی و کالاهای 
اساسی زیر ذره بین

 امام جمعه جیرفت از انتصاب 
مدیران انقلابی توسط دولت 

تقدیر کرد

گرداننده مرکز غیرمجاز جراحی 
زیبایی در سیرجان دستگیر شد
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پردل رییسی شهردار رمشک می گوید زمین برای ساخت و ساز ندارند؛ ۱۹2 هکتار از اراضی شهر 
رمشک در سال ۱3۹2 به مالکیت بنیاد مسکن ثبت شده و بنیاد مسکن باید این اراضی مسکونی 
را برای اجرای ساخت و ســاز به مردم واگذار کند اما بنیاد مسکن نیز منتظر تصویب طرح جامع 
شهر برای واگذاری است چون اینجا دیگر روستا نیست که بنیاد مسکن براساس طرح هادی خود بتواند 

اقدام کند.
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آگهي تحدید حدود اختصاصی 

آگهي تحدید حدود اختصاصی 

چون ششدانگ یک قطعه زمین محصور 
با بنای احداثی به مساحت 543 متر 
مربع دارای پلاک 400- فرعی از 496- اصلی واقع 
در حسین اباد گاوچاه شهر قلعه گنج قطعه چهار 
بخش 46 کرمان مورد تقاضای آقای بختیار احمدی 
کهنعلی فرزند عوض به شماره ملی 3160167781 
درخواست  .لذا حسب  دارد  حدود  تحدید  به  نیاز 
کتبی مالک مورخ 1400/11/23 آگهی تحدید حدود 
اختصاصی پلاک فوق  منتشر و عملیات تحدید آن 
از ساعت 8 صبح روز شنبه مورخه 1401/01/20 در 
محل شروع و به عمل خواهد آمد، لذا به مالک و 
مالکین مجاور رقبه مذبور اخطار میشود که در موعد 

و  آگهی در محل وقوع ملک حاضر  این  مقرر در 
چنانچه کسی بر حدود وحقوق ارتفاقی آن واخواهی 
داشته باشد میتواند از تاریخ تنظیم صورت مجلس 
تحدیدی لغایت 30 روز واخواهی خود را به اداره 
دادگاه  به  تا  تسلیم  کهنوج  واملاک  اسناد  ثبت 
از  پس  صورت  این  غیر  ،در  شود  ارسال  صالحه 
انقضای مهلت مذکور هرگونه ادعایی مسموع نیست 

/ م الف :413
.تاریخ انتشار : شنبه 1400/12/14

 اصغر ناروئی. - رئیس اداره ثبت اسناد 
واملاک شهرستان کهنوج .
از طرف هوشنگ سالاری. 

زمین  قطعه  یک  ششدانگ  چون 
مساحت  به  احداثی  بنای  با  محصور 
2209.97مترمربع دارای پلاک 96- فرعی از 835- 
اصلی واقع در شهر منوجان قطعه پنج بخش 46 
کرمان مورد تقاضای آقای بهاءالدین صادقی فرزند 
مهران  به شماره ملی 6089752223 نیاز به تحدید 
حدود دارد .لذا حسب درخواست کتبی مالک مورخ 
1400/11/25 آگهی تحدید حدود اختصاصی پلاک 
فوق  منتشر و عملیات تحدید آن از ساعت 8 صبح 
روز دوشنبه مورخه 1401/01/22در محل شروع و به 
عمل خواهد آمد، لذا به مالک و مالکین مجاور رقبه 
مذبور اخطار میشود که در موعد مقرر در این آگهی 

در محل وقوع ملک حاضر و چنانچه کسی بر حدود 
وحقوق ارتفاقی آن واخواهی داشته باشد میتواند از 
تاریخ تنظیم صورت مجلس تحدیدی لغایت 30 روز 
واخواهی خود را به اداره ثبت اسناد واملاک کهنوج 
تسلیم تا به دادگاه صالحه ارسال شود ،در غیر این 
صورت پس از انقضای مهلت مذکور هرگونه ادعایی 

مسموع نیست / م الف :415
تاریخ انتشار : شنبه 1400/12/14

اصغر ناروئی. - رئیس اداره ثبت اسناد 
واملاک شهرستان کهنوج .از طرف هوشنگ 
سالاری.

آگهی فقدان سند مالکیت

آگهی فقدان سند مالکیت

نظر به اینکه اقای ناصر قانعی فری  فرزند مراد  به شماره شناسنامه  393 و 
شماره ملی 3160651916 صادره از کهنوج مالک ششدانگ یک قطعه زمین  دارای 
پلاک 1976 فرعی از 99 اصلی واقع در  شهر کهنوج ،قطعه یک بخش 46 کرمان که سند مالکیت 
آن ذیل ثبت 17472صفحه 310 دفتر 89 محلی به شماره چاپی 190042 سری الف سال 85  
صادر و تسلیم گردیده  ،ضمن تسلیم دو برگ استشهادیه محلی تصدیق امضاءشده اعلام نموده 
که سند مالکیت پلاک فوق مفقود شده و درخواست سند المثنی نموده است ،لذا با استناد تبصره 
یک اصلاحی ماده 120 آیین نامه قانون ثبت مراتب یک نوبت آگهی میشود تا چنانچه کسی مدعی 
انجام معامله نسبت به ملک فوق الذکر یا وجود سند مالکیت نزد خود میباشد ظرف مدت ده روز 
از تاریخ انتشار آگهی به اداره ثبت شهرستان کهنوج مراجعه اعتراض خود را ضمن ارائه اصل سند 
مالکیت یا سند معامله تسلیم نماید والا پس از مدت مذکور نسبت به صدور سند مالکیت المثنی 

اقدام خواهد گردید .
علی رحمانی خالص .رئیس ثبت اسناد واملاک کهنوج

چون اقای درگوش دلفاردی  مالک ششدانگ  پلاک 301فرعی از  705-اصلی واقع در 
بخش 45کرمان با ارائه دو برگ شهادت شهود تصدیق شده ادعا واعلام نموده اصل  سند 
مالکیت پلاک اخير الذكر که قبلا ذیل 139520319014004553املاک الکترونیکی جیرفت صادر وتسليم 
شده است بعلت جابجای مفقود گردیده از این اداره تقاضای صدور سند مالكيت المثنى پلاک فوق را نموده 
لذا بنا به درخواست نامبرده و برحسب دستور تبصره یک ماده 120 آيين نامه - قانون ثبت مراتب در یک نوبت 
آگهی می گردد تا چنانچه شخص یا اشخاصی مدعی انجام معامله نسبت به ملک مرقوم و یا وجود اصل سند 
مالکیت مورد ادعا نزد خود می باشند از تاریخ انتشار آگهی )یک نوبت است( ظرف مدت 10روز مراتب را با 
ارائه اصل سند مالکیت یا سند معامله کتبا به اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان جیرفت اعلام نمایند بدیهی 
است پس از انقضای مهلت مقرر در آگهی )10روز( هیچگونه ادعایی از هیچکس مسموع نخواهد  بود و این 

اداره وفق ضوابط و مقررات نسبت به صدور سند مالکیت المثنی بنام مالک اقدام خواهد نمود

جواد فاریابی -رییس ثبت اسناد و  املاک  جیرفت.م الف:۶۶۰                                                                         
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خبرخبر

در راســتای حمایت از افزایــش و جوانی 
جمعیت، تسهیلاتی در بخش زمین و مسکن 
برای خانوارهای دارای سه فرزند در نظر گرفته 

شده است. 
به گــزارش اقتصادآنلاین، امــکان ثبت نام 
متقاضیان دارای ســه فرزند که فرزند سوم 
آنها از ۱۹ آبان امسال به بعد متولد می شود 
برای دریافت زمین رایگان دولتی به زودی 
توسط وزارت راه و شهرسازی فراهم خواهد 
شد و الزامی به سبز بودن فرم »ج« نیست؛ 
چرا که طبق قانون حمایت از خانواده و جوانی 
جمعیت، هر خانوار می تواند دو بار از امکانات 
دولتی در بخش زمین و مســکن استفاده 
کند اما باید حتما زمین را بســازد و امکان 

فروش ندارد.
جزییات مربوط به تسهیلات واگذاری زمین 
و مسکن در قالب  قانون حمایت از خانواده و 
جوانی جمعیت مصوب ۱۹ آبان ماه ۱۴۰۰ در 

ذیل آمده است:
ماده ۳- وزارت راه و شهرسازی مکلف است 
امکان استفاده مجدد از امکانات دولتی مربوط 
به تامین مسکن خانوار را برای خانواده ها پس 
از تولد فرزند سوم و بیشتر فراهم آورد و این 
خانواده ها می توانند صرفا برای بار دوم از کلیه 
امکانات دولتی در این خصوص استفاده کنند.

ماده ۴- به منظور تحقق بند »چ« ماده )۱۰۲( 
قانون برنامه پنجساله ششم توسعه اقتصادی، 
اجتماعی و فرهنگی جمهوری اسلامی ایران 
دولت مکلف است یک قطعه زمین یا واحد 
مســکونی حداکثر به میــزان )۲۰۰( متر 
مربع منطبق با ضوابط حدنصاب تفکیک بر 
اساس طرحهای هادی روستایی و شهری 
یا طرحهای جامع و تفصیلی شهری مصوب 
برای ساکنین در روستاها یا شهرهای کمتر از 
۵۰۰ هزار نفر پس از تولد فرزند سوم و بیشتر 
به صورت مشترک و بالمناصفه به پدر و مادر، 
در همان محل بر اساس هزینه آماده سازی 
فقط برای یک بار به صورت فروش اقساطی با 
دو سال تنفس و هشت سال اقساط اعطا کند 
و سند مالکیت، پس از پرداخت آخرین قسط، 
ظرف حداکثر یک مــاه، به مالکین تحویل 

داده می شود.

نایـب رییـس کمیسـیون صـادرات 
غیرنفتـی:

مسیر صادرات کالاهای 
ایرانی به روسیه بعد از 
جنگ تسهیل می شود

نایب رییس کمیسیون صادرات غیرنفتی 
اتاق بازرگانی ایران گفت: روسیه با توجه 
به شرایط جنگ با اوکراین و تحریم های 
غرب، مسیر صادراتی را برای ایران تسهیل 

خواهد کرد.
به گزارش ایرنا، سید مصطفی موسوی با 
بیان اینکه شــرایط فعلی روسیه ظرفیت 
مناسبی از بازار این کشــور را در اختیار 
ایران قرار خواهد داد، اظهار داشت: با بسته 
شدن مسیر اروپا و تحریم های غرب علیه 
روسیه، بازار این کشور نیازمند جایگزینی 

برای تامین مواد موردنیاز خود است.
وی با بیان اینکه روســیه بــرای تامین 
کالاهای موردنیــاز بازار خــود نیازمند 
واردات از بلوک شــرق است، خاطرنشان 
کرد: چین یکی از کشــورهایی است که 
می توانــد در این زمینــه جایگزین اروپا 
شود، اما ایران به دلیل همسایگی با روسیه 
مزیت های بیشتری برای افزایش تجارت 

با این کشور دارد.
موسوی با اشاره به مســیرهای دریایی و 
زمینی ایران با روسیه، تصریح کرد: شرایط 
فعلی نشان می دهد که ایران می تواند سهم 
مناسبی از بازار روسیه را به خود اختصاص 
دهد و کالاهای بســیاری را به این کشور 
صادر کند و این ظرفیــت در ایران برای 

توسعه تجارت وجود دارد.
وی با بیان اینکه بزرگ ترین چالش ایران 
در توسعه تجارت با روسیه مشکلات ارزی 
است، تاکید کرد: محدودیت های به وجود 
آمده با قطع ارتباط بانکی و بســته شدن 
مسیر سوئیفت، مشکلات بسیاری را برای 

این کشور به همراه خواهد داشت.
نایب رییس کمیسیون صادرات غیرنفتی 
اتــاق بازرگانی ایران، گفــت: در طولانی 
مــدت محدودیت های ارزی این کشــور 
موجب مشــکلات بســیاری می شود و 
تبادلات بانکی نیز باید به صورت ســنتی 
انجام شود، به همین دلیل نیازمند برنامه 
ریزی مناسب در زمینه توسعه تجارت با 

این کشور هستیم.
وی با تاکید بر اینکــه نباید از این فرصت 
به صــورت احساســی اســتفاده کنیم، 
خاطرنشان کرد: مشکلات به وجود آمده 
برای روسیه موجب می شود که این کشور 
شرایط تجاری را تسهیل کند و به همین 
دلیل نیاز داریم تا وزارت صنعت، معدن و 
تجارت با تشکیل کارگروهی در این زمینه 

به تجار بخش خصوصی کمک کند.

در شرایطی که رقم شامخ )شاخص مدیران 
خرید( در ماه های گذشته، روند نزولی و نگران 
کننده ای پیدا کرده بود، ارزیابی این شاخص در 

بهمن ماه از بهبود نسبی اوضاع حکایت دارد. 
به گزارش اقتصاد آنلاین به نقل از ایسنا، 
اقتصاد ایران در سال ۱۴۰۰، دوره های 
مختلفی از رکود و رونق نسبی را تجربه کرد و 
هرچند شاخص های کلانی اقتصادی نسبت 
به سال های ۱۳۹۸ و ۱۳۹۹ بهبودی نسبی 
را نشان می دادند اما همچنان اعداد با هدف 

گذاری های کلان فاصله داشتند.
اتاق بازرگانی ایران که در سال های گذشته 
شامخ را به شکل ماهانه منتشر کرده، در ماه های 
گذشته گزارش داده بود که عدد این شاخص به 
زیر ۵۰ رسیده و به این ترتیب اقتصاد ایران در 
خطر آغاز دوره جدیدی از رکود قرار دارد. با این 
وجود بررسی آمارها در بهمن ماه نشان دهنده 
بهبود نسبی اوضاع و افزایش امید به آغاز دوره 

جدیدی از رونق است.
مرکز پژوهش های اتاق ایران، گزارش بیست 
و نهمین دوره طرح شاخص مدیران خرید 
)PMI( کل اقتصاد موسوم به شامخ را برای 
بهمن ۱۴۰۰ منتشر کرد. بر اساس این گزارش، 
شامخ کل اقتصاد در بهمن ماه امسال به ۵۱.۵۵ 
واحد رسیده که بیشترین نرخ در ۴ ماه اخیر 

محسوب می شود.
در این ماه به غیر از شاخص میزان سفارشات 
مشتریان و شاخص موجودی مواد اولیه، سایر 
مؤلفه های اصلی بالای ۵۰ ثبت شده اند. البته 
شاخص میزان سفارشات جدید مشتریان نیز در 
بهمن ماه بیشتر از دی ماه بوده اما برای چهارمین 
ماه پیاپی همچنان زیر ۵۰ است. اظهارنظر 
فعالان اقتصادی نشان می دهد بسیاری از 
فعالیت های کسب وکار به دلیل سردرگمی 

مشتریان در مورد نوسانات نرخ ارز متأثر از 
فضای توافقات سیاسی کشور با کاهش تقاضا 

همراه بوده اند.
لوازم  یا  اولیه  مواد  موجودی  شاخص 
خریداری شده نیز گرچه در بهمن ماه نسبت 
به دی بیشتر شده اما برای پنجمین ماه پیاپی 
و به دلیل کمبود نقدینگی و نااطمینانی نرخ 
ارز و تصمیمات سیاسی، در همه بخش های 
اقتصادی زیر ۵۰ ثبت شده است. در مقابل، 
شاخص قیمت خرید مواد اولیه یا لوازم خریداری 
شده در بهمن ماه به کمترین عدد در ۱۳ ماه 
اخیر رسیده که دلیل عمده آن می تواند کاهش 
قیمت ارز باشد که منجر به کمتر شدن شتاب 

افزایش قیمت ها شده است.
 نکته قابل تأمل در گزارش شامخ بهمن ماه این 
است که شاخص قیمت فروش محصولات تولید 
شده یا خدمات ارائه شده در این ماه نسبت به ماه 
قبل کاهش قابل توجهی داشته و طی ۲۲ ماه 
اخیر از فروردین ۹۹ به کمترین مقدار رسیده 
است. کاهش تقاضای مشتریان و کاهش نرخ 
ارز از دلایل اصلی این کاهش در قیمت فروش 
است.  طبق نظرسنجی انجام شده از بنگاه های 

اقتصادی کشور، شاخص مدیران خرید )تعدیل 
فصلی نشده( برای کل اقتصاد ایران در بهمن 
۵۱.۵۵ به دست آمده و شاخص کل به بیشترین 
نرخ ۴ ماهه اخیر رسیده است. در این ماه به غیر 
از میزان سفارشات مشتریان و موجودی مواد 
اولیه سایر مؤلفه های اصلی بالای ۵۰ ثبت 
شده اند. در بهمن ماه اکثر فعالان اقتصادی در 
بخش ساختمان وضعیت را بدتر از ماه قبل 

ارزیابی کرده اند.
شاخص میزان فعالیت های کسب وکار در 
بهمن ماه )۵۵.۵۰( نسبت به دی ماه افزایش 
داشته و افزایش این شاخص بیشتر ناشی از 
بهبود فعالیت ها در بخش خدمات و کشاورزی 
است که البته به دنبال کاهش شدیدی بود که 

در ماه قبل داشتند.
شاخص میزان سفارشات جدید مشتریان 
)۴۷.۹۰( در بهمن ماه بیشتر از دی ماه است اما 
برای چهارمین ماه پیاپی همچنان زیر ۵۰ است. 
بسیاری از فعالیت های کسب وکار به دلیل 
سردرگمی مشتریان در مورد نوسانات نرخ ارز 
متأثر از فضای توافقات سیاسی کشور با کاهش 

تقاضا همراه بوده است.

براساس آخرین مصوبه کمیسیون تلفیق مجلس 
شورای اسلامی مجوز واردات ۷۰ هزار خودرو سواری 
که پیش از این حذف شده بود، با توجه به پیشنهاد 
یکی از نمایندگان و تصویب کمیسیون تلفیق به 
بودجه سال جاری اضافه شده و این موضوع جهت 

تصویب نهایی به صحن مجلس ارجاع شده است.
به گزارش تسنیم، در لایحه بودجه سال ۱۴۰۱ 
مجوز واردات ۵۰ هزار خودرو سواری ذکر شده بود 
که این مسئله در کمیسیون تلفیق مجلس شورای 
اسلامی و در جریان بررسی لایحه بودجه دولت 
حذف شد اما پس از ورود بودجه به صحن در روزهای 
اخیر و بررسی پیشنهادات نمایندگان مجلس در 
صحن و کمیسیون، بحث واردات خودروها سواری 

نیز مجددا مورد بررسی قرار گرفت.
جعفر قادری عضو کمیسیون تلفیق مجلس شورای 
اسلامی در گفتگو با تسنیم و در پاسخ به سوالی در 
خصوص تغییرات الحاقی تبصره ۷ لایحه بودجه 
سال ۱۴۰۱ گفت: تعدادی از نمایندگان معتقد 
بودند که با توجه به بازدید اخیر رییس جمهور از 
ایران خودرو و تاکید بر فراهم کردن زمینه برای 
واردات خودرو، فرصت مناسبی است تا مجلس نیز 
در این موضوع ورود پیدا کند.از سوی دیگر برخی 
نمایندگان اعتقاد داشتند به این دلیل که مجمع 
تشخیص مصلحت نظام همچنان طرح مجلس در 
خصوص واردات خودروهای را تعیین تکلیف نکرده 
است، مجددا درگیر موضوع نشویم. در هر صورت 
اختلاف نظرهایی در این زمینه وجود داشت اما 
در نهایت این پیشنهاد رای مثبت کمیسیون تلفیق 
را دریافت کرد. وی در مورد نظر دولت در بحث 
واردات خودروهای سواری نیز گفت: نظر دولت 
در خصوص واردات خودروهای سنگین مثبت بود 
اما اعلام کردند که در مورد خودروهای سواری نظر 

مشخصی ندارند. در بحث خودرو، کمیسیون تلفیق 
کمیسیون براساس دلایلی واردات خودرو را حذف 
کرده بود، پس از ورود بودجه به صحن پیشنهاد 
واردات خودروهای سواری مجددا مطرح شد که 
در نتیجه این موضوع در کمیسیون تلفیق بررسی 

و تصویب شد.
تصویب واردات 7۰ هزار خودرو سواری در 

کمیسیون تلفیق
به گزارش تسنیم، براساس تغییرات اعمال شده در 
کمیسیون تلفیق مجلس شورای اسلامی، متن جز 
یک الحاقی تبصره ۷ بودجه سال ۱۴۰۱ به شرح زیر 
است: به منظور تامین مالی شبکه راه آهن کشور 
و ایجاد خطوط ریلی مورد نیاز اعم از قطار عادی، 
برقی، پرسرعت و قطار شهری و تکمیل طرح های 
نیمه تمام در خطوط ریلی و اصلاح نقاط حادثه 
خیز در جاده ها، توسعه فرهنگ حمل و نقل و ارتقاء 
مدیریت عبور و مرور و ناوگان حمل و نقل به دولت 
اجازه داده می شود در سال ۱۴۰۱ از محل ارز غیر 

صادراتی و با رعایت سیاست های کلی نظام نسبت 
به صدور مجوز واردات به صورت ذیل توسط بخش 
خصوصی اعم از اشخاص حقیقی و حقوقی با تعرفه 
ورودی که به تصویب هیئت وزیران می رسد اقدام و 
درآمد ناشی از آن را پس از گردش خزانه به حساب 

ردیف شماره پنجاه این قانون واریز نماید.
همچنین سید محمدرضا میرتاج الدینی رئیس 
کمیته هدفمندی یارانه های کمیسیون تلفیق 
بودجه سال ۱۴۰۱ نیز در خصوص اقلام وارداتی 
مورد نظر در الحاقی تبصره ۷، گفته بود: اقلام 
وارداتی شامل تعداد ۵۰ هزار دستگاه خودروی 
سواری و ۲۰ هزار دستگاه خودروی سواری 
دوگانه سوز هیبریدی و برقی، تعداد ۱۰ هزار دستگاه 
کامیون،تریلی، تریلی یخچالدار و کشنده، تعداد ۱۰ 
هزار دستگاه اتوبوس برون شهری و درون شهر،تعداد 
یک هزار دستگاه واگن و واگن یخچال دار و تعداد 
۵ هزار دستگاه دستگاه ماشین آلات سنگین 
راهسازی اعم از نوع ساخت یا حداکثر ۵ سال 

ساخت خواهد بود.

 مجوز واردات ۷۰ هزار خودرو سواری 
در کمیسیون تلفیق تصویب شد

امیدها به رونق اقتصادی دوباره جان گرفت

جدیدترین آمار منتشر شده از سوی وزارت صنعت، معدن و 
تجارت )صمت( نشان می دهد که در ۹ ماهه امسال بیشترین 
تسهیلات پرداختی بانک ها و موسسات اعتباری به بخش خدمات 

و صنعت و معدن پرداخت شده است.
به گزارش ایسنا، طبق این آمار در ۹ ماهه امسال در مجموع 
بیش از ۲۰۱۹ هزار میلیارد تومان تسهیلات از سوی بانک ها 
و موسسات اعتباری به بخش های کشاورزی، صنعت و معدن، 
 مسکن و ساختمان، بازرگانی، خدمات و سایر بخش های متفرقه 
پرداخت شده ،در این میان تسهیلات پرداختی به بخش صنعت 
و معدن با افزایش ۶۸.۷ درصدی در ۹ ماهه امسال، به ۶۱۰ هزار 
و ۸۲۰ میلیارد تومان رسیده است. مبلغ این تسهیلات در ۹ ماهه 

سال گذشته ۳۶۲ هزار میلیارد تومان بوده است.
سهم تسهیلات پرداختی بانک ها و موسسات اعتباری به بخش 
صنعت و معدن از کل تسهیلات پرداخت شده به ۳۰.۲ درصد 
رسیده است. این در حالی است که طبق قانون برنامه ششم 
توسعه، بانک مرکزی )شورای پول و اعتبار( مکلف است سیاست 
های پرداخت تسهیلات بانکی را به گونه ای تنظیم کند که سهم 
بخش صنعت و معدن از تسهیلات پرداختی سالانه طی اجرای 

قانون برنامه حداقل ۴۰ درصد باشد.
در این میان بیشترین تسهیلات پرداختی بانک ها و موسسات 
اعتباری به بخش خدمات اختصاص یافته که در ۹ ماهه امسال 
سهم ۴۱.۸ درصدی از کل تسهیلات پرداختی را به خود اختصاص 
داده که معادل ۸۴۳ هزار و ۶۸۰ میلیارد تومان بوده که نسبت به 

مدت مشابه در سال گذشته، ۷۵.۳ درصد افزایش داشته است.
بعد از بخش خدمات، صنعت و معدن و بازرگانی، به ترتیب بخش 
کشاورزی و مسکن ۷.۳ و ۵.۲ درصد از کل تسهیلات پرداختی 
بانک ها و موسسات اعتباری را دریافت کرده اند. البته تسهیلات 
پرداختی به دو بخش کشاورزی و مسکن به ترتیب ۷۴.۸ و ۵۱ 
درصد نسبت به ۹ ماهه سال گذشته افزایش داشته و به حدود ۱۴۷ 

هزار میلیارد و ۷۰۵ هزار میلیارد تومان رسیده است.

خبر فوق العاده برای خوره تسهیلات در بخش خدمات
خانواده های دارای 

سه فرزند

زینی وند در شورای برنامه ریزی و توسعه استان تاکید کرد که طرح هایی که کف سرمایه گذاری  آنها 
سه هزار میلیارد تومان است باید تضمین دهند منابع آب باور پذیر و قابل قبولی ارائه دهند و با شرایط 

فعلی، وزارت نیرو در آینده تعهدی برای تامین آب این طرح ها ندارد.
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وزارت جهاد کشاورزی طی اطلاعیه ای اعلام کرد که صادرات فلفل دلمه ای 
ایران به روسیه از روز شنبه، ۱۴ اسفند ماه رسما از سر گرفته می شود.

به گزارش ایسنا، آذرماه امسال بود که روسیه واردات فلفل دلمه ایران 
را به کشورش ممنوع کرد. ممنوعیتی که مسئولان مربوطه در وزارت 
جهاد کشاورزی علت آن را استفاده از ۴نوع آفت کش در فلفل دلمه های 
ایران عنوان کردند که در روسیه ثبت نشده بود اما در ایران و اتحادیه اروپا 

رجیستر شده بود.
حدود یک ماه بعد از آن یعنی در دی ماه سال جاری نیز رییس سازمان 
حفظ نباتات کشور اعلام کرد که پس از مذاکرات صورت گرفته قرار است 
به منظور رفع ممنوعیت صادرات به روسیه یک هیات روسی از تولیدات، 
گلخانه ها و تولیدکنندگان  و به طور کل بسترهای تولید بازدیدی داشته 

باشند و پس از آن ممنوعیت برداشت خواهد شد.

از سرگیری صادرات فلفل دلمه ای
 به روسیه

تا ۴ سـال قبـل موانـع تولید اسـتان در مشـکلات 
تامیـن مالـی، بیمـه و نوسـاناتی قیمتـی خلاصـه 
می شـد اما حـالا چالـش اصلی اسـتان آب اسـت. 
تامیـن آب بـه قـدری بغرنج شـده که به جلسـات 
شـورای برنامه ریـزی و توسـعه اسـتان هـم راه 
پیـدا کـرده. بیـش از ۱۳۰هـزار میلیـارد تومـان  
ر  پـروژه در اسـتان معطـل آب اسـت. اسـتاندا
کرمـان در نهمیـن جلسـه شـورای برنامـه ریـزی 
و توسـعه اسـتان صراحتـا اعـلام می کنـد کـه 
وزارت نیـرو در آینـده تعهـدی در قبـال تامیـن 
آب طرح هـای زیـر ۳هـزار میلیـارد تومـان ندارد 
و سـرمایه گذاران ایـن طرح هـا بـرای اجرایـی 
شدنشـان بایـد تضمیـن دهند تـا منابـع آب قابل 

قبولـی را ارائـه دهنـد. 
طـرح  هـای توسـعه ای اسـتان گیـر آب ماندنـد. 
معضلـی کـه تـا سـال قبـل حتـی در لیسـت ۵ 
چالـش اصلـی بنگاه هـای اقتصـادی اسـتان نبود. 
این موضوع حتی توسـط پـور ابراهیمـی، نماینده 
کرمان و راور در جلسـات شـورای گفتگوی دولت 
و بخـش خصوصـی در اتـاق بازرگانـی رد شـده 
اسـت.  او گفتـه بـود کمتـر پـروژه ای اسـت کـه 
در اسـتان بـه خاطـر مشـکل تامیـن آب معطـل 

مانـده باشـد.
۱3۰ هزار میلیارد تومان طرح اقتصادی 

معطل آب
امسـال امـا ورق برگشـته. بحـران آب بـه قـدری 
جـدی شـده کـه در سرلیسـت موانـع تولیـد قرار 
ر  ندا گرفتـه. بـه گفتـه علـی زینـی ونـد، اسـتا
کرمـان طرح هـای بـالای هـزار میلیـارد تومـان 
سـرمایه گذاری در اسـتان کرمـان کـه تعـداد 
آنها کـم هم نیسـت بـا مشـکل تامیـن آب روبه رو 
هسـتند. او در همین جلسـه به بیانـی دیگر تعداد 
ر میلیـارد  کل پروژه هـای اسـتان را ۱۳۰ هـزا
تومـان می خواند و بـه صراحـت می گوید مشـکل 

عمـده آن هـا آب اسـت.
میـزان مصرف آب در اسـتان توسـط او ایـن گونه 
قرائـت می شـود:از ۶ میلیـارد متر مکعـب مصرف 

آب در اسـتان،  ۲۰۰ میلیـون مترمکعـب خانگـی 
و ۷۰ میلیـون متـر مکعـب مصـرف صنعت اسـت 
و مابقـی همگـی در بخـش کشـاورزی مصـرف 

. می شـود
۹۴درصـد از کل مصـرف آب اسـتان در بخـش 
کشـاورزی اسـت و اکثریـت چاه هـای آب نیـز 
تحـت اختیـار ایـن بخـش. رویـه اسـتان حرکـت 
به سـمت صنعتی شـدن اسـت امـا در ایـن تغییر 
رویه، برد صرفـا با سـرمایه داران اسـت. زینی وند 
در ایـن جلسـه تاکید کرد کـه طرح هایـی که کف 
سـرمایه گذاری  آنهـا سـه هـزار میلیـارد تومـان 
اسـت باید تضمیـن دهنـد منابـع آب بـاور پذیر و 
قابـل قبولی ارائـه دهند و بـا شـرایط فعلی وزارت 
نیـرو در آینـده تعهـدی بـرای تامیـن آب ایـن 

طرح هـا نـدارد.
 سهم صنعت از آب سه برابر می شود

ز تعهـد نداشـتن وزارت نیـرو بـرای  صحبـت ا
در  کوچـک صنعتـی  پروژه هـای  آب  تامیـن 
شـرایطی مطرح شـده که تا ۴ سـال قبـل مصرف 

بـر می شـود. آب صنعـت سـه برا
بـه گفتـه مهـدی حسـینی  نـژاد، رییس سـازمان 

صنعـت، معـدن و تجـارت اسـتان کرمان تا سـال 
۱۴۰۴ قطـب فـولاد کشـور خواهـد شـد و ایـن 
صنعت بـه همـراه کل پروژه هـای صنعتی اسـتان 
مصـرف آب اسـتان را از ۷۰ میلیـون متـر مکعـب 

بـه ۲۴۰ میلیـون متـر مکعـب خواهند رسـاند.
بخشـی از تامیـن آب صنایع از محـل انتقال آب از 
خلیج فـارس مهیا خواهد شـد امـا صنایع کوچک 
چـه؟ موضوعی کـه پورابراهیمـی، نماینـده مردم 
کرمـان و راور معتقـد اسـت راهـکارش در بـازار 
تخصصـی آب اسـت. اصطلاحـی که صرفـا در این 

جلسـه به صـورت کلی مطـرح شـده و جزییاتی از 
آن ارائـه نمی شـود. ایـن نماینـده مجلـس معتقد 
اسـت کـه اگـر بتوانیـم بـازار تخصصـی آب را در 

نـدازی کنیـم بسـیاری از  ه ا کشـور و اسـتان را
مشـکلات حـل خواهد شـد.

خطر برگشت خوردن بودجه استان
بودجـه از دیگـر مباحـث مطـرح شـده در نهمین 
جلسـه شـورای برنامـه ریـزی  توسـعه اسـتان 
اسـتان بـود. کمتـر از یـک مـاه بـه پایـان سـال 
مانده بـه گفتـه جعفـر رودری، ریاسـت سـازمان 
مدیریت و برنامه ریزی اسـتان کرمـان ۷۱ درصد 
از اعتبـارات مربوط به اسـناد خزانه اسـتان جذب 

نشـده اسـت . بنـا بـه گـزارش ارائـه شـده در این 
ز دسـتگاه های اسـتان  لبـی ا جلسـه، بخـش غا
هیـچ جذبی بـرای اعتبـارات خزانـه نداشـتند که 
در ایـن بیـن اسـتانداری کرمـان نیـز در لیسـت 
دسـتگاه هایی سـات کـه درصـد جذبـش صفـر 

بـوده اسـت.
بنـا بـه توضیحـات ارائـه شـده در ایـن جلسـه از 
۹۸۹میلیـارد تومـان اعتبـارات هزینـه ای اسـتان 
کرمـان ۹۰ درصـد آن جذب شـده اسـت، درصد 
جـذب اعتبـارات تملـک دارایـی سـرمایه ای کـه 
مربوط بـه پروژه هـای عمرانی اسـت اما به شـدت 

پاییـن اسـت.
بـه گفتـه رودری اعتبـارات تملـک دارایـی  هـای 
سـرمایه ای ۴ هـزار و ۲۶۶میلیـارد تومـان بـرای 
ر و ۴۹۳میلیـارد  بـلاغ شـده کـه هـزا اسـتان ا
ده  تومـان آن معـادل ۳۵ درصـد تخصیـص دا
شـده اسـت . او در ادامـه اضافه کـرد: از ایـن هزار 
و ۴۹۳میلیـارد تومـان حدود هـزار و ۱۸۳میلیارد 
تومـان در قالب اسـناد خزانـه و مابقی نقد اسـت.
بـه گفتـه رودری از اسـناد خزانه اختصـاص داده 
شـده تاکنـون به طـور متوسـط ۲۸درصـد جذب 

شـده است .

تامین آب، سرلیست موانع تولید استان
استاندار کرمان: تعهدی در قبال تامین آب طرح های زیر سه هزار میلیارد تومان نداریم

گزارش
 مرضیه قاضی زاده/ کاغذوطن
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در پایان دومین هفته معاملاتی اسفند ۱۴۰۰ شاهد خروج پول حقیقی برای ششمین 
روز متوالی بودیم اما میزان آن نسبت به هفته پیش کاهش یافت.  به گزارش اقتصاد 
نیوز ، در دومین هفته کاری اســفندماه روند خروج سرمایه حقیقی از بورس ادامه 
داشت و برای چهاردهمین هفته پی در پی شاهد خروج نقدینگی حقیقی بودیم با این 

تفاوت که این هفته میزان خروج سرمایه کاهش یافت.   بورس در شرایطی به استقبال معاملات روز شنبه رفت که 
روز چهارشنبه پیش از آن، دومین روز خروج پول حقیقی ثبت شده بود. روز شنبه روند خروج نقدینگی حقیقی 
ادامه یافت و ۲۳۷ میلیارد تومان نقدینگی حقیقی از بورس خارج شد که بیشترین رقم هفته بود. روز یکشنبه با 
تداوم نزول شاخص های بازار سهام باز هم نقدینگی حقیقی از بورس خارج شد و ارزش آن به ۹۰ میلیارد تومان 
رسید. خروج پول حقیقی روز دوشنبه کاهش کرد و ۳ میلیارد تومان نقدینگی حقیقی از بازار خارج شد. این رقم 

در روز چهارشنبه به ۱۳۶ میلیارد تومان رسید تا ششمین روز خروج پول حقیقی ثبت شود. 
در مجموع کل هفته ۴۶۶ میلیارد تومان نقدینگی حقیقی از بازار سهام خارج شد و میانگین روزانه خروج پول 

حقیقی ۱۱۶ میلیارد تومان بود که نسبت به هفته پیشین کاهش ۳۳ درصدی داشته است. 
در این هفته، نمادهای فزر )شرکت پویا زرکان آق دره(، بپاس )شرکت بیمه پاسارگاد( و وبملت )بانک ملت( 

بیشترین خروج پول حقیقی را داشتند. 

کاهش 33 درصدی خروج نقدینگی از بورس
در هفته گذشته قیمت انواع سکه و طلا در بازار تقریبا با نوسان کمی همراه بود و 
معاملات نیز بوی عید گرفته و جنبه مصرفی داشت و بر این اساس حباب سکه 

۱۸۰ هزار تومان شد. 
به گزارش روز جمعه ایرنا، بررسی بازار سکه و طلا در هفته دوم اسفندماه حاکی 

از این است که قیمت سکه و طلا در ابتدای هفته در مقایسه با هفته قبل کاهشی بود و در ادامه ثبات نسبی 
را در بازار شاهد بودیم.سکه طرح جدید روز ابتدایی هفته را با کاهش ۳۲۰ هزار تومانی آغاز کرد و روز بعد با 

افزایش ۲۰ هزار تومانی به قیمت ۱۱ میلیون و ۹۲۰ هزار تومان رسید.
روز دوشنبه دوباره سکه وارد کانال ۱۲ میلیون تومان شد و پس از آن به ترتیب در روزهای چهارشنبه و 
پنجشنبه با بهای متوسط ۱۲ میلیون و ۳۴ هزار تومان و ۱۲ میلیون و ۵۰ هزار تومان خرید و فروش می شد.
 بازار طلای خام در هفته گذشته نیز تقریبا باثبات بود، به طوری که هر گرم طلا ۱۸ عیار روز شنبه یک میلیون 

و ۱۹۷ هزار تومان و روز بعد سه هزار تومان افزایش قیمت داشت.
نرخ طلای خام در روزهای دوشنبه و چهارشنبه ابتدا افزایش و سپس کاهش یافت به این ترتیب که روز 
دوشنبه برابر یک میلیون و ۲۴۵ هزار تومان و چهارشنبه ۳۳ هزار تومان کاهش قیمت داشت. روز پنجشنبه 

نیز با بهای یک میلیون و ۲۰۳ هزار تومان خرید و فروش می شد.

حباب سکه ۱8۰ هزار تومان شد
از بهمن ماه امسال تاکنون بانک های کشور بیش از ۱۰۰ هزار فقره 
وام خرد با شرایط آسان به متقاضیان پرداخت کردند.  به گزارش 
اقتصادآنلاین، در مرحله نخست تسهیل در شرایط پرداخت وام به 
افراد جامعه مقرر شد شاغلان و افراد حقوق بگیر از مجموعه های 

دولتی و بازنشســتگان با رده اعتباری )الف و ب( بتوانند از همان بانکی که حقوق خود را 
دریافت می کنند تا ســقف ۵۰ میلیون تومان با تایید ذیحسابی و نامه کسر از حقوق و تا 

سقف ۱۰۰ میلیون تومان با پرداخت یک فقره چک یا سفته تسهیلات دریافت نمایند.
در مرحله دوم پرداخت تسهیلات با شرایط آسان برای شاغلان بخش خصوصی که از رده 
اعتباری مناسب برخوردار باشند و بدهی به سیستم بانکی نداشته باشند نیز هدفگذاری 

شده است.
با مدیران بانک هایی که از بخشنامه ها و دستور های وزرات اقتصاد پیرامون ارایه تسهیلات 
خرد با شرایط آسان استنکاف کنند برخورد می شود و سیستم های نظارتی بانک ها، بانک 
مرکزی و وزرات اقتصاد در این رابطه فعال شــده و تاکنون چندین مدیر بانک نیز به این 

دلیل از سمت خود برکنار شده اند.

جزییات جدید از پرداخت وام آسان به کارمندان

وام سکهبورس

کاغذ اقتصادی
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توافق با سازمان جهانی بهداشت در 
زمینه انتقال واکسن ساخت ایران به 

کشورهای درخواست کننده
رئیس جمعیت هلال احمر از توافق با سازمان جهانی بهداشت در زمینه 
انتقال واکسن ساخت ایران به کشورهای درخواست کننده خبر داد و 
گفت: هلال احمر آمادگی دارد با هماهنگی دولت و وزارت بهداشت، 
واکسن ساخت ایران را در اختیار کشــورهایی که به این واکسن نیاز 
دارند، قرار دهد. به گزارش روز پنجشــنبه ایرنا از پایگاه اطلاع رسانی 
جمعیت هلال احمر، دکتر پیرحســین کولیوند در حاشیه اجلاس 
رهبران جمعیت های ملی منطقه منا با دکتر احمد سلیم المنظری، مدیر 
منطقه ای سازمان بهداشت جهانی در شهر قاهره مصر با اشاره به اقدامات 
شاخص این جمعیت به عنوان معین دولت و در کمک به وزارت بهداشت 
در زمینه بیماری کرونا افزود: در پیک پنجم کرونــا در ابران که موج 
همه گیری شدیدتر بود، بخشی از تمرکز جمعیت هلال احمر بر شناسایی 
و بیماریابی و همچنین قرنطینه و کنترل مرزهای ورودی به کشــور 
بوده است. وی اضافه کرد: بیماران نیازمندی که از بیمارستان مرخص 
می شدند نیز وسایل و تجهیزات مورد نیاز خود همچون کپسول اکسیژن 

را از بانک امانات تجهیزات پزشکی هلال احمر دریافت می کردند.
کولیوند در ادامه بر آمادگی جمعیت هلال احمر ایران برای همکاری با 
سازمان بهداشت جهانی در زمینه های مختلف از جمله موضوع کرونا و 

مهاجران تاکید کرد.
المنظری مدیر منطقه ای ســازمان بهداشــت جهانی هم با اشاره به 
دیداری که از مرکز مانیتورینگ سازمان اورژانس کشور ایران داشته، 

ابراز امیدواری کرد که این تجارب به کشورهای نیازمند منتقل شود.
المنظری با توجه به گذراندن مراحل پایانی تاییدیه واکسن کووبرکت 
از سوی سازمان بهداشــت جهانی، اعلام کرد: در صورت اخذ تاییدیه 
نهایی واکسن تولید ایران، این سازمان می تواند مراحل انتقال آن را به 

کشورهایی که به واکسن نیاز دارند، انجام دهد.

رئیس سازمان نظام روانشناسی و مشاوره:

استفاده از خدمات روانشناسی و 
مشاوره اولویت ملی باشد

رئیس سازمان نظام روانشناسی و مشــاوره کشور با اشاره به ضرورت 
استفاده از خدمات این حوزه با توجه به شــیوع دو ساله کرونا گفت: 
استفاده از خدمات روانشناسی و مشاوره در شرایط کنونی باید اولویت 
ملی باشد. محمد حاتمی در گفت وگو با خبرنگار اجتماعی ایرنا درباره 
خصوصیات رفتاری کودکان زیر سه سال )متولدین دوران کرونا( اظهار 
داشت: شکل گیری رفتار اجتماعی کودکان متاثر از عوامل متعددی اعم 
از آداب و رسوم، سنت ها، ارتباطات اجتماعی و همچنین نقش هر یک از 

این عناصر در جامعه است.
وی تصریح کرد: در حقیقت این عوامل به عنــوان الگو و مولفه های 
تاثیرگذار شکل گیری شــخصیت، رفتار اجتماعی کودکان را شکل 

می دهند.
حاتمی ادامه داد: براساس دیدگاه روانشناسی هم طرح واره های رفتار 
ســالم یا طرح واره های رفتاری عمدتــا در دوران کودکی و نوجوانی 
شکل گرفته و متولدین دوران کرونا جهان پیش از کووید۱۹ )پیش 
از اسفند۹۸( را تجربه نکرده و بر این اساس ادراکی متفاوت از جهان 

خواهند داشت.
وی توضیح داد: جهان پیش از کرونا مملوء از صمیمیت، دوستی، روابط 
اجتماعی نزدیک و چهره به چهره، آداب و رســوم ایرانی، فرهنگی، 
دینی و مذهبی بود، همه گیری کرونا اما همــه این مولفه ها را تحت 

تاثیر قرار داد.
حاتمی افزود: از منظر روانشناختی، تغییر سنت ها در یک کشور دشوار 
است. تغییر و تحول در سنن یک جامعه در حقیقت نیازمند تحول در 
تمامی رفتارهای اجتماعی، اقتصاد و فرهنگ بوده و این امر به سهولت 
اتفاق نمی افتد. همه گیری کرونا اما فرهنگ و سنن جوامع را هم با تغییر 

در خرده فرهنگ ها و رفتارهای اجتماعی به سرعت دگرگون کرد.  
حاتمی با اشاره به دوران پساکرونا گفت: جهان پساکرونا با عصر قبل 
از بحران و همچنین دوران کرونا متفاوت اســت. در جهان پساکرونا 
متولدین قبل از این واقعه هم )که جهان پیش از کووید۱۹ را تجربه  
کرده اند( سردرگم بوده و برای بشــر در سراسر دنیا مقصد مشخص 

نیست.

رئیس دبیرخانه ستاد کشوری کنترل دخانیات 
وزارت بهداشت با انتقاد از عدم اجرای درست قوانین 
وضع شده برای کاهش مصرف دخانیات، در عین 
حال موضوع افزایش قاچاق سیگار به دنبال افزایش 
مالیات را بهانه ای غیرواقعی و دستاویزی برای از 
دست ندادن بازار مصرف کنندگان دانست و گفت: 
ما حداکثر ۱۰ میلیون مصرف کننده دخانیات در 
کشور داریم، چرا باید دود مصرف آنها به چشم ۷۵ 

میلیون نفر دیگر رود؟
مهندس بهزاد ولی زاده در گفت وگو با ایسنا، درباره 
وضعیت مالیات بر دخانیات در بودجه سال آتی، 
گفت: بعد از حذف کل تبصره الحاقی )بند الحاقی 
۷ تبصره ۶ مربوط به افزایش مالیات بر دخانیات( که 
مصوب کمیسیون تلفیق بود اقداماتی از سمت وزارت 
بهداشت و حوزه های مرتبط آغاز شده است. متنی 
آماده شده است تا ان شاءالله با امضای وزیر محترم به 
مجلس شورای اسلامی ارسال شود. از طرفی برخی از 
نمایندگان محترم مجلس هم نسبت به حذف تبصره 
مالیات بر دخانیات واکنش داشتند و به این مهم اشاره 
کردند که منابع درآمدی را برای بحث تعرفه گذاری 
خدمات پرستاری و سایر حوزه ها از محل مالیات بر 
دخانیات دیده بودند که با حذف این مالیات از جای 
دیگری نمی توان این منابع را تامین کرد و بودجه 

دچار مشکل می شود.
وی افزود: در مورد مالیات بر دخانیات دو بحث 
داریم، یکی مباحث درآمدی و دیگری بحث تاثیر 
مالیات بر کاهش مصرف دخانیات. ساختار مالیاتی 
دخانیات ما مبتنی بر کاهش مصرف نیست بلکه 
ساختاری مبتنی بر افزایش درآمد است.  قانون 
ارزش افزوده که یکی از بهانه های رد شدن تبصره 
پیشنهادی کمیسیون تلفیق بود، در دولت قبل 
زمانی پیشنهاد شد که قرار بود قانون ارزش افزوده 
نسبت به تجمیع تمام مالیات های وضع شده بر 
دخانیات اقدام کند و همه در یک قانون تجمیع شود 
از جمله ماده ۷۳ قانون برنامه، بند ب ماده ۶۹ و... اما 
نهایتا پیشنهادات ما برای افزایش میزان مالیات بر 
دخانیات در کمیسیون اقتصادی مجلس به تایید 
نرسید و این قانون با حداقل نرخ ها ابلاغ و از دی ماه 

۱۴۰۰ اجرایی شد.
او ادامه داد: به محض اجرایی شدن این قانون اولین 
اقدام سازمان امور مالیاتی حذف جزء ف تبصره 
۶ قانون بودجه بود که رقم ۴۷۰۰ میلیاردی که 
در بودجه ۱۴۰۰ دیده بودیم، متوقف شد و دیگر 

مالیاتی از محل بودجه ۱۴۰۰ اخذ نشد و همه چیز به 
قانون ارزش افزوده واگذار شد. نمی دانم قانون گذار بر 
مبنای چه تجمیعی این ارقام را در قانون ارزش افزوده 
پیشنهاد داده است. بند ب ماده ۶۹ ظرفیت درآمدی 
بالایی برای دولت داشت. نظر کارشناسی ما این 
است که قانون ارزش افزوده به تنهایی قانونی کامل 
و جامع نیست و باید حتما در قوانین سنواتی نسبت 
به چالش ها و کاستی های این قانون اقدام کنیم. 
نمایندگان محترم نیز باید طرح هایی بدهند که با 
نرخ هایی که در بودجه های سنواتی وضع می شود 
تا بخشی از هزینه های مصرف دخانیات را که بالای 

۱۰۰ هزار میلیارد برآورد شده است را جبران کند.
ولی زاده اظهار کرد: نمایندگان محترم برای بودجه 
۱۴۰۱ این منبع را برای مصارف دیگری هم در نظر 
گرفتند. در این سال هایی که قوانین مالیاتی اجرا 
شده وزارت بهداشت هیچ درآمدی از محل مالیات 
بر دخانیات نداشته است و این نشان می دهد که 
وزارت بهداشت باوجود آسیب هایی که به سبب 
مصرف دخانیات دیده است، اما به دنبال کسب درآمد 
نیست و حتی ارقام پیشنهاد شده در تبصره الحاقی را 
کمیسیون تلفیق بالاتر برد؛ زیرا بر اساس مستندات 
ارائه شده توسط ما در زمینه مالیات بر دخانیات که 
فاصله زیادی با ارقام جهانی داریم، تشخیص دادند 
که ارقام پیشنهادی ما برای مالیات بازهم افزایش 
یابد. این موضوع به صحن رفت و متاسفانه نمایندگان 
محترم به حذف تبصره رای دادند. این در حالی است 
که هیچ وقت در هیچ دوره نمایندگان به حذف تبصره 
رای نمی دادند و نهایتا نرخ های پیشنهادی تعدیل و 

سپس مصوب می شد. این اتفاق نشان دهنده آن 
است که اطلاعات نادرستی به نمایندگان محترم 
مجلس در صحن داده شده است که نشان دهد 
افزایش مالیات منجر به افزایش قاچاق محصولات 

دخانی و از دست دادن شغل می شود.
او تاکید کرد: موضوع از دست دادن شغل، خط قرمز 
دولت و مجلس است. چرا باید با افزایش مالیات بر 
دخانیات شغل از دست دهیم؟ این صنایع آخرین 
تجهیزات تولید دخانیات را به صورت اتوماتیک وارد 

کشور کردند؛ یعنی این صنایع اصولا نیازی به کارگر 
برای تولید ندارند. یک سری مشاغل جانبی مثل 
کاشت توتون و توزیع اقلام دخانی که از بین نمی رود. 
افزایش قاچاق را به مالیات بر دخانیات ربط می دهند 
بدون آوردن ادله برای این موضوع. الان در خیلی از 
کشورهای پیشرفته اینگونه است که بخشی از درآمد 
حاصل از مالیات را صرف مقابله با بروز قاچاق می کنند 
و با تجهیزات و پرسنل بیشتر، نظارت و قوانین حوزه 
قاچاق را افزایش می دهند. با این روش آنقدر ریسک 
کار برای قاچاقچی را افزایش می دهند که این اقدام 
به شکل بازدارنده مانع از قاچاق شود؛ گاها تا ۳۳ برابر 
ارزش کالای مکشوفه و ضبط خودروی حامل، 

جریمه قاچاقچی در نظر گرفته می شود.
وی افزود: در دستورالعملی که ما با وزارت صمت تهیه 

کردیم یکی از مواردی که بر پروانه فروش محصولات 
دخانی درج می شود، فروش محصولات قاچاقی است 
یعنی حتی اگر یک نخ سیگار قاچاق از واحد صنفی 
گزارش شود آن پروانه فروش محصول دخانی باید 
برای همیشه باطل شود. پس اقدامات پیشگیرانه 
از قاچاق در کشور ما به خوبی دیده شده است ولی 
به جای تمرکز بر این مقررات، اصل راهکارِ به اثبات 
رسیده دنیا که نشان دهنده تاثیر افزایش مالیات بر 
کاهش مصرف است را زیر سوال می برند. یا حتی 

می گویند وقتی قانون ارزش افزوده تصویب شده 
چرا باید قانون دیگری برای افزایش مالیات تصویب 
شود؛ درحالی که این اختیار قانونگذار در برابر یک 
کالای آسیب رسان است. در سیاست های ابلاغی 
سلامت نیز تاکید شده که باید بر کالاهای آسیب 

رسان عوارض وضع شود.
وی افزود: الان صنعت دخانیات خودکفا شده است و 
کارخانه های کشور تقاضای داخل را برآورد می کنند 
و نزدیک ۶۱ میلیارد نخ سیگار تولید می شود که 
وزارت بهداشت بر اساس داده های موجود معتقد 
است ما بیشتر از ۴۵ میلیارد نخ مصرف نداریم. اینکه 
برای اضافه تولید چه اتفاقی می افتد را ما نمی دانیم، 
شاید تولید شده و از مسیری دیگر خارج می شود. 
تولید سیگار در کشور ما نسبت به سایر کشورها که 
۸۵ درصد قیمت خرده فروشی مالیات می گیرند، 

تقریبا مجانی تمام می شود.
ولی زاده تصریح کرد: وقتی درآمد مالیات بر دخانیات 
برای جلوگیری از مصرف استفاده نمی شود، انتظاری 
هم نمی توان داشت که در مباحث کنترلی موفق 
عمل کنیم. خیلی از راهکارهای کننترل دخانیات 
ما بدون هیچ حمایت مالی در حال اجرا است. ما با 
دست خالی برنامه های کنترل مصرف دخانیات را 
اجرا می کنیم مگر اینکه کمک هایی از سمت سازمان 
جهانی بهداشت در راستای اجرای کنوانسیون 
کننرل دخانیات به ما شود. ان شاءالله با پیگیری هایی 
که انجام می دهیم نرخ های پیشنهادی در بند 
الحاقی ۷ تبصره ۶ تعدیل شود و به حالت اولیه ای 
که پیشنهاد داده بودیم بازگشته و تصویب شود تا 
با درآمد آن برخی مشکلات دولت که بر این درآمد 
حساب کرده هم برطرف شود. بحث قاچاق یک بهانه 
است تا قیمت محصول دخانی زیاد نشود که مصرف 

کنندگان از چرخه مصرف خارج نشوند.

مدیرکل دارو و مواد تحت کنترل سازمان 
غذا و دارو بــا بیان اینکه بــرآورد ما این 
اســت که  به نوعــی یارانه ای کــه به ارز 
ترجیحی داده می شــد و منابــع حاصل 
از ارز ترجیحــی بــرای دارو و تجهیزات 
پزشــکی حدود ۹۵ هــزار میلیارد تومان 
نتقال  اســت، گفت: قاعدتا با مکانیســم ا
نیم  آن به ســازمان های بیمه گــر می توا
ز بیماران را  همچنــان محافظت مالــی ا
برای جلوگیــری از افزایــش پرداخت  از 

جیب بیماران داشته باشیم.
دکتر حمیدرضا اینانلو در گفت وگو با ایســنا، 
دربــاره وضعیت بودجه دارو در ســال ۱۴۰۱، 
گفت: امسال حدود ۳.۱ میلیارد دلار به حوزه 
دارو و تجهیزات پزشــکی تخصیص داده شده 
بود که البته باید توجه داشت حدود ۲ میلیارد 
دلار آن را تا نیمه اول سال اختصاص داده بودند 
و مابقی با تاخیر تخصیص یافت که این تاخیر 

مشکلاتی را در تامین دارو ایجاد کرد.

نســخه پیچی برای دارو و تجهیزات 
پزشــکی در صورت تک نرخی شدن 

قیمت ارز آن ها
وی درباره مابــه التفــاوت ارز تخصیص یافته 
امسال در حوزه دارو نســبت به سال گذشته، 
گفت: درباره مابه التفات، این پیش بینی وجود 
دارد که اگر بحث تک نرخی شــدن ارز مطرح 
شود، برآورد ما این است که  به نوعی یارانه ای 
که به ارز ترجیحی داده می شد و منابع حاصل 
از ارز ترجیحی برای دارو و تجهیزات پزشــکی 
حدود ۹۵ هزار میلیارد تومان است که قاعدتا 
با مکانیســم انتقال به ســازمان های بیمه گر 
می توانیم همچنــان محافظت مالی از بیماران 
را برای جلوگیــری از افزایش پرداخت  از جیب 

بیماران داشته باشیم.
اینانلو ادامه داد: مابه التفاوت ارز امسال نسبت به 
سال گذشته نزدیک به هم بوده و خیلی متفاوت 
نیست، اما باید توجه کنیم که امسال با دو پیک 
ســنگین کرونا مواجه بودیم و قاعدتا بخشی از 

داروهایی که ما در حوزه کرونا مصرف کردیم، 
از همین منابع ارزی تخصیص یافته بوده است.

مولفه های ارز دارو
وی گفت: ارزی که بنا است به دارو داده شود، چند 
مولفه دارد؛ یکی اینکه ارز ما باید مناسب، به اندازه 
و در زمان بندی های مناسب داده شود. همچنین 
نوع ارزی که برای تامین منابع دارویی نیاز داریم، 
باتوجه به اینکه منابــع دارویی ما متنوع بوده و از 
کشورهای مختلف و متعددی اعم از هند، چین، 
اروپا و ...تامین می شود، از نظر تنوع باید به گونه ای 
باشد که  به موقع و به اندازه کافی بتوانیم دارو را در 

اختیار بیماران قرار دهیم.
مزیت ارائه یارانه دارو از کانال بیمه ها 

اینانلو دربــاره تخصیــص مســتقیم منابع به 
واردکنندگان دارو یا به بیمه ها، گفت: اگر منابع به 
تامین کنندگان داده شود، درست است که قیمت 
دارو را پایین مــی آورد، اما این قیمت پایین دارو، 
خودش جذابیت هایی دارد که دارو از کانال های 

توزیع رسمی خارج شود و بحث قاچاق معکوس 
را به دنبال دارد. همچنین می تواند بحث مصرف 
القایی و افزایش مصرف غیرمنطقی دارو را به دنبال 
داشته باشد. این درحالی است که روش هایی در 
دنیا وجود دارد و آن هم این اســت که تخصیص 
منابع بهینه باشد؛ یعنی همان تخصیص منابع به 
بیمه ها، که روشی است که آزموده شده و تجربه 
آن در کشور وجود داشــته و امیدواریم این اتفاق 

رخ دهد.
اینانلــو درباره علــت افزایش قیمــت دارو در 
شش ماهه دوم امســال نیز گفت: قیمت دارو 
جزو اقلامی اســت که از مولفه های متعددی 
متاثر می شود که می تواند متاثر از رشد قیمت 
نهاده هایــش، افزایش قیمت داشــته باشــد. 
همچنین بحث هزینه هایی مانند دســتمزد، 
انرژی، بورس و... نیز وجود دارد که هزینه  است 
و قیمت دارو را متاثر می کند. همچنین بخشی 
از افزایش قیمــت دارو می توانــد متاثر از این 
باشد که به دلیل تاخیر در تخصیص ارز، برخی 
داروهایی که تولید داخلی هستند و نوع خارجی 
آن ها هم وجود دارد و قاعدتا اولویت ما حمایت 
از داروهای تولید داخل است، ممکن است ارز 

آن تغییر کند و روی قیمت دارو تاثیر بگذارد.

تولید سیگار در ایران؛ تقریبا مجانی

علت افزایش قیمت دارو در کشور 

گزارش
ایرنا

معافیت پرداخت قبوض برای 
مددجویان

 معاون توسعه مدیریت و منابع سازمان بهزیستی کشور از معافیت 
پرداخت قبوض برای مددجویان خبر داد و گفت: اطلاعات بهزیستی 
در این زمینه کامل است و آماده ایم تا این اطلاعات را در اختیار سه 

شرکت آب، برق و گاز قرار دهیم.
سید مرتضی حسینی در گفت و گو با خبرنگار ایرنا افزود: ۲ میلیون 
و ۸۰۰ هزار خانوار مددجو در قالب ۶ میلیون و ۹۰۰ هزار نفر تحت 
پوشش بهزیســتی قرار دارند که از این تعداد ما تاکنون توانسته ایم 

اطلاعات یک میلیون و ۸۰۰ هزار خانوار را کامل کنیم.
وی اضافه کرد: همچنین بهزیستی روزانه اطلاعاتی مورد نظر شرکت 
های آب، برق و گاز را آماده می کند تا در قالب وب سرویس به آنها ارائه 
کند. البته به علت اینکه این شرکت ها هنوز نتوانستند زیرساخت های 
لازم را برای دریافت وب سرویس فراهم کنند، در این زمینه مقداری 
تاخیر ایجاد شده اما از سوی بهزیستی اطلاعات کامل و آماده است که 
به محض آنکه طرف مقابل زیرساخت هایش فراهم شود، اطلاعات را 
تحویل می گیرند و امید است مددجویان از این ظرفیت استفاده کنند.

معاون توسعه مدیریت و منابع سازمان بهزیستی کشور گفت: برای 
تکمیل مابقی اطلاعات هم از ظرفیت مراکز مثبت زندگی ما در همه 
شهرستان ها استفاده شده است تا  بتوانیم همه اطلاعات تکمیل شده 

را تحویل شرکت های آب، برق و گاز بدهیم.
حســینی ادامه داد: برای اینکه بتوانیم اطلاعات به روزتری داشته 
باشیم و مرتب اطلاعاتی که شرکت ها از ما می خواهند داشته باشیم، 
جابجایی مددجویان بهزیســتی را نیز مدنظر قــرار دادیم مثلا اگر 

مددجوی مستاجر ما جابجا شود این اطلاعات تغییر خواهد کرد.
وی گفت: بنابراین ظرفیتی را ایجاد کردیم تا این مددجویان بتوانند با 
تکمیل اطلاعات خود روی سامانه های بهزیستی یا از طریق پیشخوان 
دولت یا از طریق ادارات بهزیستی در سراسر کشور بروزرسانی کنند. 
علاوه براین خودشان هم می توانند مســتقیما با مراجعه به سایت، 

اطلاعات خود را مرتب به روز کنند.
بر اساس قانون بودجه ۱۴۰۰، مددجویان دو نهاد حمایتی کمیته امداد 
و سازمان بهزیستی در صورت رعایت الگوی مصرف از پرداخت هزینه 
در این طرح مددجویان بدون مراجعه حضوری به این نهاد می توانند 
از طریق سامانه الکترونیکی امداد هوشمند و کارآمد »سها« به نشانی 
soha.emdad.ir از طریق گوشی همراه خود و یا با مراجعه به 
دفاتر پیشخوان دولت برای ثبت شماره اشتراک کنتورهای خود در 

این سامانه اقدام کنند.

 معاون اجتماعی پلیس فتا انتظامی کشور هشدار 
داد: مجرمان سایبری با ترفند »ارسال پیامک 
با عنوان کارت بانکی شما به علت عدم ثبت در 
سامانه شاپرک مسدود خواهد شد«، منتظر کلاهبرداری مالی 

از هموطنان هستند.
 به گزارش روز چهارشنبه ایرنا از پلیس فتا، سرهنگ رامین پاشایی 
اظهار داشت: بر اساس رصدهای پلیس فتا و گزارش های دریافتی 
از سوی هموطنان گرامی مشخص شد این بار مجرمان سایبری 
با طراحی پلت فرم مجرمانه در قالب ارسال پیامک با سواستفاده 
از نام و اعتبار سامانه شاپرک بانک مرکزی اقدام به کلاهبرداری از 

هموطنان کرده اند.
وی ادامه داد: در این کلاهبرداری، مجرمان سایبری، مشروط 
به مراجعه لینک یا پیوند درج شده در پیامک و نصب اپلیکیشن 
جعلی با نام شاپرک و ثبت کارت بانکی در اپلیکیشن  مذکور و 
ارسال اخطار دروغین غیر فعال شدن کارت بانکی  در صورت عدم 

مراجعه به لینک ارسال شده از هموطنان کلاهبرداری کردند.
پاشایی درباره شگرد این کلاهبرداران گفت: ترفند این مجرمان 
سایبری دقیقا شبیه ترفند ابلاغیه های قضایی سامانه ثنا و 
سامانه پرداخت سود سهام عدالت بوده و با توجه به آگاهی بخشی 
هموطنان نسبت به شیوه های کلاهبرداری قبلی، این بار افراد 
کلاهبردار در اقدامی جدید به سراغ سامانه شاپرک بانک مرکزی 

رفته اند.
معاون اجتماعی پلیس فتا انتظامی کشور اظهارداشت: عموم مردم 
باید ضمن حفظ هوشیاری، مراقب شگرد این افراد کلاهبردار 
باشند و همواره این آگاهی وجود داشته باشد که همه ابلاغ ها و 
اطلاع رسانی درباره بهره مندی از خدمات دولتی از طریق شماره 
تلفن های پوششی انجام می شود و هیچ سازمان و نهاد دولتی از 
طریق شماره تلفن های شخصی با اپراتورهای مختلف تلفن همراه 

برای برقراری ارتباط با کاربران اقدام نمی کند.
پاشایی خاطرنشان کرد: وب سایت پلیس فتا به آدرس 
cyberpolice.ir مرجعی کامل از اخبار، اطلاعات و 
آموزش های سایبری بوده و کاربران با مراجعه به آنها می توانند 
راهنمایی های لازم را دریافت کنند و در صورت نیاز نیز می توانند 
گزارش موارد مشکوک را در سامانه پاسخگویی فوریت های 

سایبری و شماره تلفن ۰۹۶۳۸۰  با همکاران ما در میان بگذارند.

مسئول سابق نهاد نمایندگی مقام معظم رهبری در 
دانشگاه فرهنگیان با اشاره به اینکه معلم پایه گذار 
هویت است تصریح کرد: تجربه مراکز تربیت معلم 
در انقلاب اسلامی گویای این امر است که معلمان نه تنها نقش 
کلیدی در تربیت و هویت دانش آموزان داشتند بلکه پشتوانه تامین 

نیروی انسانی آینده نیز هستند.
به گزارش روز پنجشنبه گروه علم و آموزش ایرنا و به نقل از دفتر 
نهاد نمایندگی مقام معظم رهبری،   حجت الاسلام والمسلمین 
دکتر »سیدامین اله دادگر« در نشست حکمرانی تربیتی با موضوع 
بررسی دانشگاه فرهنگیان افزود: حکمرانی خوب در عرصه دینی و 
تربیت سابقه ای طولانی دارد و اساسا دین بر پایه حکمرانی تربیتی 
شکل گرفته است. امروزه حکمرانی تربیتی یک نسبت پیوسته و 
گسسته ای با آموزش و پرورش پیدا کرده است چرا که آموزش و 
پرورش محور تمدن سازی و تنگه احد انقلاب اسلامی است. از 
طرف دیگر بر پایه مبانی دینی وظیفه حکومت اسلامی تربیت 
و هدایت است و البته هر کشوری مطابق با چشم انداز و ارزش 
های خود برنامه تربیتی خاص خود را دارد. در ایران اسلامی نیز 
در کنار اسناد بالادستی  همچون قانون اساسی و اسناد توسعه، 
سیاست های کلی ابلاغی ایجاد تحول و سند تحول بنیادین 
آموزش و پرورش وجود دارد و بر همین اساس نقطه کانونی 
حکمرانی تربیتی نیز آموزش و پرورش است و امری حاکمیتی 
است از این رو لازم است فرآیند حرکت آن مطابق با خودسازی، 
جامعه سازی، دولت سازی اسلامی و در نهایت رسیدن به تمدن 

نوین اسلامی باشد.
وی ادامه داد: سند تحول از جمله اسناد راهبر به این هدف 
می تواند قرار گیرد و علیرغم تاکید رهبر انقلاب بر اجرای این سند، 
گزارش ها حاکی از اجرای ده درصد آن است چرا که برخی اساسا 
با اصل چنین سندی مشکل دارند، برخی اشکالات جزئی دارند 
و گروهی در روش اجرا انتقادات جدی دارند و بعضی این سند 
را آرمانی می دانند. البته اقدامات حداقلی از جمله آشناسازی و 
بعضا گفتمان سازی صورت گرفته که کافی نیست. لازمه اجرای 
این سند اعتقاد راسخ دولت و مجلس و همه وزرا را می طلبد. برای 
رسیدن به نقطه مطلوب در نظام آموزش وپرورش و احیای جایگاه 
آن لازم است نهاد تعلیم و تربیت کشور پیوست همه وزارتخانه ها 

و دستگاه ها قرار گیرد.

مدیرعامل صندوق بازنشســتگی فولاد از 
اصلاح همسان سازی حقوق بازنشستگان 
فــولاد خبر داد و گفت: تــلاش می کنیم 
طی ســه ســال پرداخت های مربوط به 

اصلاح همسان سازی را انجام دهیم.
حســین عامریان در گفت وگو با ایســنا، 
درباره مطالبات معوق بازنشستگان فولاد 
اظهار کرد: مطالبات معوقی بابت همسان 
ســازی حقوق بازنشستگان وجود داشت 

که تا دی ماه را تسویه کرده ایم.
مدیرعامل صندوق بازنشســتگی فولاد درباره اصلاح همسان سازی حقوق ها نیز 
گفت: همسان سازی که در گذشــته صورت گرفته بود، اشــتباه انجام و موجب 
تضییع حقوق بازنشســتگان شــده بود. از هفته اول ورودم به این صندوق، این 

انتظار از سوی بازنشستگان برای اصلاح همسان سازی مطرح شد.
عامریان ادامه داد: بیش از ۱۰ جلســه با کانون های بازنشســتگان برگزار شد و 

در نهایت به این نتیجه رســیدیم که یک اصلاح همسان سازی باید انجام شود.
وی با بیان اینکه ارزش ریالی اصلاح همسان سازی، سه برابر همسان سازی قبلی 
است که انجام شده بود عنوان کرد: آخرین همسان سازی انجام شده، نزدیک به 
یک هزار میلیارد تومان هزینه داشت، اما هزینه اصلاح آن حدود ۲۵۰۰ میلیارد 

تومان است که تلاش می کنیم آن را در عرض سه سال انجام دهیم.
مدیرعامل صندوق بازنشســتگی فولاد درباره تامین منابع اصلاح همسان سازی 
حقوق ها گفت: این هزینه باید از محل منابع داخلی تامین شود. وضعیت صندوق 
هم مناسب نیست؛ اما در تلاشــیم دارایی های غیرمولد را مولد کرده و به نحوی 

اعتبار مورد نیاز را تامین کنیم.

تفاهم نامــه ای بــا امضــای »یحیی 
بوذری نژاد«، رئیس پردیس البرز دانشگاه 
تهران و »احمدحسین شریفی«، رئیس 
موسسه پژوهشی حکمت و فلسفه ایران 

بین این دو نهاد منعقد شد.  
به گزارش روز پنجشــنبه گروه علم و 
آموزش ایرنا و به نقــل از روابط عمومی 
دانشــگاه تهــران، اســتفاده بهینه از 
ظرفیت ها، توانایی ها و امکانات علمی، 

فرهنگی، آموزشی و پژوهشی طرفین؛ کوشــش برای نشر و اشاعه فرهنگ و اندیشه 
فلسفی در جامعه و ارتقای سطح دانش و بینش اسلامی؛ انجام نشست ها، گردهمایی ها 
و کارگاه های مشترک برای شناسایی فرصت های پژوهشی، مطالعاتی از مفاد این تفاهم 

نامه است.
همچنین روشنگری در حوزه های مورد علاقه، برگزاری مشترک دوره های آموزشی 
کوتاه مدت؛ برگزاری همایش های علمی و ملی در حوزه علوم انسانی اسلامی و تحول در 
علوم انسانی، برگزاری همایش های علمی و بین المللی مشترک در حوزه حکمت عملی 

و بنیادهای فلسفی علوم انسانی از دیگر موضوعات مطرح شده در این تفاهم نامه است.
از دیگر موارد مطرح در تفاهم نامه یاد شــده می توان به  برگزاری کرسی های علمی و 
تخصصی در حوزه های مورد علاقه؛ نگارش کتاب، مقاله و سایر نشریات پژوهشی توسط 
اعضای هیأت علمی، دانشجویان و پژوهشگران دو طرف در حوزه میان رشته ای و کمک 
به انتشار آنها به صورت مشترک؛ استفاده از ظرفیت علمی مشترک به منظور تعریف و 

انجام طرح های پژوهشی مشترک با اولویت نیازسنجی دستگاه های اجرایی اشاره کرد

در دومین همایش »قرض نیکو« از فعالان و 
خیران حوزه قرض الحسنه کشور، با حضور 
مدیرعامل صندوق قرض الحســنه امداد 
ولایت تقدیر شد. به گزارش روز پنجشنبه 
ایرنا از پایگاه اطلاع رسانی کمیته امداد، علی 
عاشوری در همایش »قرض نیکو« با با بیان 
اینکه امســال دومین دوره این همایش با 
حضور خیران و فعالان عرصه قرض الحسنه 
کشور برگزار شــد، افزود: در این همایش 

مقالات ارزشمندی از صاحبنظران حوزه قرض الحسنه دریافت شده که در نشریات علمی 
کشور منتشر خواهد شد. مدیرعامل صندوق قرض الحسنه امداد ولایت، مبانی اندیشه ای، 
فکر ی و فرهنگی قرض الحسنه را از محورهای این همایش عنوان کرد و ادامه داد: زمینه های 
اقتصادی، حقوقی و سیاسی قرض الحسنه و همچنین تجربه پژوهی در حوزه قرض الحسنه 

در این مقالات مورد توجه قرار گرفته است.
وی با بیان اینکه این همایش با مشارکت صندوق قرض الحسنه ملی مس ایران و صندوق 
قرض الحســنه امداد ولایت برگزار شد، اظهار کرد: قرض الحســنه در کشور ما ریشه در 
صندوق های خانوادگی و صندوق های محلات و مساجد دارد و در حال حاضر این فرهنگ از 

طریق موسسات قرض الحسنه با مجوز بانک مرکزی در حال تداوم است.
عاشوری خواستار اهتمام بیشتر دولت و مجلس در زمینه ترویج فرهنگ قرض الحسنه شد و 
خاطرنشان کرد: دولت و مجلس باید با تصویب قوانین و حمایت سخت افزاری و نرم افزاری، 

زمینه توسعه فرهنگ قرض الحسنه را فراهم کنند.
در پایان این مراسم از فعالان حوزه قرض الحسنه، خیران و نیکوکاران و مدیران موسسات 

قرض الحسنه کشور با اهدای لوح سپاس، تقدیر شد.

تفاهم نامه همکاری بین پردیس البرز اصلاح همسان سازی حقوق بازنشستگان فولاد
دانشگاه تهران و موسسه پژوهشی حکمت و 

فلسفه ایران منعقد شد

تقدیر از فعالان و خیران حوزه قرض الحسنه 
در دومین همایش »قرض نیکو«

کلاهبرداری با سواستفاده از نام 
سامانه شاپرک بانک مرکزی

مهمترین چالش های نظام 
تربیت معلم چیست؟

خبر

خبر

خبر

در دستورالعملی که ما با وزارت صمت تهیه کردیم یکی از مواردی که بر پروانه فروش محصولات 
دخانی درج می شود، فروش محصولات قاچاقی است یعنی حتی اگر یک نخ سیگار قاچاق از واحد 
صنفی گزارش شود آن پروانه فروش محصول دخانی باید برای همیشه باطل شود. پس اقدامات 
پیشگیرانه از قاچاق در کشور ما به خوبی دیده شده است ولی به جای تمرکز بر این مقررات، اصل راهکارِ به 
اثبات رسیده دنیا که نشان دهنده تاثیر افزایش مالیات بر کاهش مصرف است را زیر سوال می برند. یا حتی 
می گویند وقتی قانون ارزش افزوده تصویب شده چرا باید قانون دیگری برای افزایش مالیات تصویب شود؛ 
درحالی که این اختیار قانونگذار در برابر یک کالای آسیب رسان است. در سیاست های ابلاغی سلامت نیز 

تاکید شده که باید بر کالاهای آسیب رسان عوارض وضع شود

سنا
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خبرخبر

هفته منابع طبیعی در آســتانه بهــار با روز 
درختکاری آغاز می شــود، کتاب ها با روایت 
سرنوشت طبیعت از روزی می گویند که زمین 

را خوردیم.
به گــزارش خبرنــگار فرهنگی ایرنــا، ایران 
سرزمینی کهنسال و گسترده است که منابع 
طبیعی آن، به دلیل همین قدمت بسیار زیادند. 
منابع طبیعی، منابعی هستند که انسان  آنها را 
به وجود نیاورده و شامل نور خورشید، اتمسفر، 
آب، خشکی )شامل همه مواد معدنی( و تمام 
پوشش گیاهی، محصولات کشاورزی و زندگی 
جانوری کــه به صورت طبیعــی در آن وجود 

داشته یا دارد، می شود.
هر محصول ساخت انســان از منابع طبیعی 
ساخته می شود. یک منبع طبیعی می تواند به 
صورت مجزا وجود داشته باشد مانند هوا، آب 
تازه یا هر نوع ارگانیســم زنده ای مانند ماهی، 
یا در حالت هایی وجود داشته باشد که جهت 
استفاده نیاز به فرآوری باشد مانند سنگ های 
معدنی فلزات، فلزات کمیاب زمین، نفت خام و 

اکثر گونه های انرژی.
در ایران، از ۱۵ تا ۲۲ اســفند، با عنوان »هفته 
منابع طبیعی« نام گذاری شــده اســت که 
نخستین روز این هفته، روز درخت کاری است.

به مناســبت هفته منابع طبیعی، کتاب هایی 
درباره این گنج ناشناخته بخوانید.

منابع طبیعی، موهبت یا مصیبت
برای بسیاری کشورها و ســرزمین ها، منابع 
طبیعی یکی از منابع اصلی درآمد محسوب می 
شود اما این منابع موهبت هستند یا مصیبت؟ 

فردریک فن در پلویگ ) -۱۹۵۶(، اقتصاددان 
هلندی و استاد دانشگاه آمستردام به این سوال 

پاسخ می دهد.
منابع طبیعی، موهبت یا مصیبت، نوشته فن در 
پلویگ به مســاله تاثیر مثبت یا منفی منابع 
طبیعی در روند توسعه کشــورها می پردازد. 
مساله ای که دهه ها موضوع مجادله اقتصاددانان 
و اندیشــمندان ایرانی نیز بوده است. اینکه آیا 
نفت موجب ســعادت ایرانیان شــده است یا 
موجب بدبختی؟ بســیاری از پژوهشگران و 
سیاستگذاران فرصت هایی که منابع طبیعی 
جهت دستیابی به رشد اقتصادی و توسعه فراهم 
کرده و در نتیجه، چالش های اطمینان از آن که 
ثروت منابع طبیعی تبدیل به رشد اقتصادی و 
توسعه پایدار می شود را درک کرده اند. در عین 
حال بسیاری از کشورها به واسطه ثروت ناشی 
از منابع طبیعی دچار مصیبت و فلاکت هستند

۵ خانه تاریخی در تهران 
ثبت ملی می شوند

مراتب ثبــت پنج خانه تاریخی در فهرســت 
میراث فرهنگی تاریخی ملی از ســوی وزیر 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی به 

استاندار تهران ابلاغ شد.
به گزارش ایرنا از اداره کل روابط عمومی و اطلاع 
رسانی وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دســتی، در یکی از نامه های عزت الله 
ضرغامی خطاب به محســن منصوری آمده 
اســت: در اجرای بند )ج( مــاده واحده قانون 
تشکیل سازمان میراث فرهنگی کشور مصوب 
۱۳۶۴ مجلس شورای اسلامی و بند ششم ماده 
سوم قانون اساسنامه سازمان میراث فرهنگی 
کشور مصوب ۱۳۶۷ مجلس شورای اسلامی 
مبنی بر ثبت آثار ارزشمند منقول و غیرمنقول 
فرهنگی تاریخی کشــور در فهرست آثار ملی 
و فهرســت های ذی ربــط، مراتــب ثبت اثر 
فرهنگی تاریخی »خانه واقع در بلوار کشاورز، 
مابین خیابان وصال شیرازی و خیابان قدس، 
پلاک ۲۰۴« واقع در استان تهران، شهرستان 
تهران معیارهای ثبت اثر: ۸.۱۰ که پس از طی 
تشریفات قانونی لازم به شماره ۳۳۴۲۲ مورخ 
۳/۹/۱۴۰۰ در فهرست آثار ملی ایران به ثبت 

رسیده است، ابلاغ می شود. 
در بخش دیگری از این نامــه می خوانیم: اثر 
مذکور تحت حفاظت و نظارت این وزارت است 
و هر گونه دخل و تصرف یا اقدام عملیاتی که 
منجر به تخریب یا تغییر هویت آن شود برابر 
مواد ۵۵۸ لغایــت ۵۶۹ از کتاب پنجم قانون 
مجازات های اسلامی، تعزیرات و مجازات های 
بازدارنده، جرم محســوب می شود و مرتکب 
مشمول مجازات های قانونی خواهد شد و مرمت 
و بازسازی اثر صرفاً با تأیید و نظارت این وزارت 

ممکن خواهد بود.
در دیگــر نامه هــای وزیــر میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی به استاندار تهران 
مراتب ثبت چهار اثر فرهنگی-تاریخی دیگر به 

شرح زیر ابلاغ شده است: 
ملک واقع در خیابان میرزای شــیرازی نبش 
کوچه یازدهم، پلاک ۶۹، احراز معیارهای ثبت 
اثر به شمارگان ۸.۱۲« به شماره ۳۳۴۲۳ مورخ 

۳/۹/۱۴۰۰
خانه معینی شهر ری واقع در شهرستان ری، 
بخش مرکزی، شهر ری، خیابان حرم، خیابان 
ادیب کاشانی، کوچه موسوی، پلاک ۶ به شماره 

۳۳۴۷۹ مورخ ۶/۷/۱۴۰۰
ملک واقع در خیابان مولوی، کوچه شــهید 
محمود دولت آبادی، بن بست شهید جوادی، 

پلاک ۲« به شماره ۳۳۴۹۸ مورخ ۳/۹/۱۴۰۰
ملک واقع در میدان بهارستان، کوچه شهید 
جورکش، پلاک ۱۶ به شماره ۳۳۵۰۱ مورخ 

۳/۹/۱۴۰۰

دبیر ستاد »امر به معروف و نهی از منکر« گفت: در حوزه پژوهش باید 
در چند سطح کار جدی انجام شود؛ یک سطح کمک به ستاد امر به 
معروف در حوزه تدوین قوانین جدید یا اصلاح قوانین گذشته است و 
انجام پژوهش ها و انتشار گزارش هایی در این حوزه هم می تواند از دیگر 

اقدامات مرکز باشد.
به گزارش ایرنا از اداره کل روابط  عمومی و امور بین الملل ستاد امر به 
معروف و نهی از منکر کشور، جلسه اعطای احکام جانشین، دبیر و سایر 
اعضای شورای امر به معروف و نهی از منکر مرکز پژوهش های مجلس 
شورای اسلامی با حضور سیدمحمدصالح هاشمی گلپایگانی دبیر ستاد 
امر به معروف ونهی از منکر کشور در سالن جلسات این مرکز برگزار شد.

در این نشست هاشمی گلپایگانی بر همکاری های پژوهشی بین دو 
مجموعه تاکید کرد و افزود: ارتباط میان پژوهشکده ستاد در قم و مرکز 

پژوهش های مجلس به صورت حداکثری و هم افزا گسترش می یابد.
وی همچنین بر ضرورت افکارسنجی و سنجش وضعیت موجود و مطلوب 
عرصه هایی مانند امر به معروف و نهی از منکر و عفاف و حجاب تاکید کرد.

دبیر ستاد امر به معروف و نهی از منکر کشور به خلاءهای قانونی موجود 
در حوزه امر به معروف و نهی از منکر اشاره کرد و اظهار داشت: مرکز 
پژوهش های مجلس در این زمینه می تواند به کمک این ستاد آمده و 

خلاءها را رفع کند.
در ادامه بابک نگاهداری رییس مرکز و رییس شورای امر به معروف و 
نهی از منکر پژوهش های مجلس، آمادگی کامل مرکز پژوهش ها را 
در همکاری و هم افزایی با مجموعه های علمی و پژوهشی ستاد اعلام 
کردند و ایشان نیز بر انعقاد توافق نامه اجرایی و کاربردی بین دو مجموعه 

تاکید کردند.  
در انتهای جلسه نیز احکام جانشین، دبیر و سایر اعضای شورای امر به 
معروف و نهی از منکر مرکز پژوهش های مجلس شورای اسلامی توسط 

دکتر هاشمی گلپایگانی و دکتر نگاهداری تقدیم شد.

پژوهش ها باید به کمک ستاد »امر 
به معروف و نهی از منکر« بیایند

کتاب ها  از  روزی می گویند 
که زمین را خوردیم

 مستند کوتاه »من سعی می کنم فراموش نکنم« به کارگردانی پگاه 
آهنگرانی در بخش مسابقه بیست ویکمین جشنواره یک دنیای ولز در 
انگلیس و بخش مسابقه سی ونهمین جشنواره فیلم کوتاه بوسان در کره 

جنوبی به رقابت با دیگر آثار می پردازد.
به گزارش ایرنا از روابط عمومی پروژه، این مستند کوتاه در بخش مسابقه 
سی ونهمین جشنواره فیلم کوتاه بوسان که ۷ تا ۱۲ اردیبهشت ۱۴۰۱ در 

کشور کره جنوبی برگزار می شود، به رقابت با دیگر آثار می پردازد.
جشنواره فیلم کوتاه بوسان در زمره جشنواره هایی قرار دارد که برنده آن، 
واجد شرایط معرفی مستقیم به اسکار، بفتا، گویا و جوایز هنرهای تصویری 

کانادا محسوب می شود.
مستند کوتاه من سعی می کنم فراموش نکنم در اولین نمایش جهانی خود 
در بخش مسابقه آثار مستند کوتاه جشنواره »ایدفا« )IDFA( شرکت کرد 

که بزرگترین و مهمترین رویداد مستند جهان است.

ولز و بوسان میزبان مستند »من سعی 
می کنم فراموش نکنم«

تهیه کننده نمایش »آدیداس« گفت: رقابت برای جذب 
مخاطب تئاتر در تهران با توجه به اجرای بیش از ۷۰ اثر 
نمایشی طی هر شب در قیاس با دیگر استان ها با اجرای 

سه یا چهار نمایش، بسیار سخت تر است.
به گزارش خبرنگار تئاتر ایرنا، بعد از چند هفته ای که شاهد 
برگزاری دو جشنواره فیلم و تئاتر فجر و گرمابخشی این 
دو رویداد به دو عرصه هنر هفتم و هنرهای نمایشی در 
کشورمان بودیم، بار دیگر فصل اجرای عمومی آثار در 

صحنه های نمایشی کشور آغاز شده است.
با وجود پذیرش ظرفیت ۵۰ درصدی مخاطبان در سایه 
پیک ششم کرونا و شیوع سویه امُیکرون ابتدا این تصور 
وجود داشت که ممکن است گروه های نمایشی و سالن ها، 
اقبالی برای ارائه آثار جدید نداشته باشند. اما در نقطه مقابل 
نه تنها شاهد این اقبال بودیم که حتی شاهد حضور آثاری 
با درخشش هنرمندان و چهره های شناخته شده عرصه 
سینما و موسیقی از یک سو و از سوی دیگر میزبانی پایتخت 
از هنرمندان برخی از استان ها که آثار آن ها طی سال 
گذشته در اجراهای عمومی توانسته اند توفیقات بسیاری 
و رکوردهای مختلفی را از خود به یادگار بگذارند هستیم.

این نشان دهنده جایگاه و اهمیت هنرهای نمایشی و تأثیر 
آن در ارتقاء سطح نشاط شادابی و کمکی است که می تواند 

به تقویت بنیه روانی جامعه داشته باشد.
این روزها نمایش آدیداس به قلم مهدی ضیاءچمنی و 
کارگردانی پویا غازی اجراهای خود را در پردیس تئاتر 

شهرزاد پشت سر می گذارد.
این نمایش با تهیه کنندگی مسعود حکم آبادی، پس 
از ۳ دوره اجرای موفق در مشهد که با استقبال ۱۲هزار 
مخاطب رکورد تعداد تماشاگران و میزان فروش یک اثر 
نمایشی در این شهر را از آن خود کرده است با تغییری در 
تیم بازیگران در پردیس تئاتر شهرزاد تهران به صحنه 

رفته است.
در این دوره از اجراهای آدیداس در تهران، جواد خواجوی 
بازیگر شناخته شده مشهد به گروه بازیگران اضافه شده و 
در کنار مصطفی محمدزاده، علی احمدی، مهیار غازی، 
حجت سادات، شایان بهداد، علی فلاحت و میلاد ادیب 
گروه بازیگران نمایش آدیداس را تشکیل می دهند. برای 
اطلاع بیشتر از کم و کیف این نمایش با مسعود حکم آبادی 

تهیه کننده نمایش آدیداس به گفت وگو پرداختیم.
استفاده از بازیگران بومی برای اجرای 

آدیداس

حکم آبادی در گفت وگو با خبرنگار تئاتر ایرنا با اشاره به 
آنکه نمایش آدیداس سه دوره اجرای موفق در مشهد 
را پشت سر گذاشته که هر دوره ۳۵ تا ۴۰ شب به صحنه 
رفته است گفت: دوره پایانی اجرای این نمایش دی ماه 
۱۴۰۰ در مشهد بود که رکورد مخاطب را با میزبانی از 
۱۲ هزار نفر شکست. این یک اتفاق بزرگ برای تئاتر 

استان هاست.
وی ادامه داد: بعد از آن از سوی آقای قاسم جعفری از 
کارگردانان قدیمی تلویزیون و مدیر مجموعه پردیس 
تئاتر شهرزاد برای اجرای این اثر در تماشاخانه شهرزاد 
دعوت شدیم و از نهم اسفند ماه با یک تغییر جزئی در 
تیم بازیگران نسبت به مشهد در تهران اجرای خود را 

آغاز کردیم.
وی افزود: آقای جواد خواجوی از هنرمندان شناخته شده 
و خوب مشهد است که مدتی است در تهران ساکن شده 
و حال به گروه ما اضافه شده است. باقی بازیگران همگی از 
بازیگران مشهد هستند و باید گفت که در اجرای نمایش 
آدیداس تمام تیم بازیگران، بازیگران بومی و اهل مشهد 

هستند.
مضمون این نمایش، بحث تفاوت نسل ها را 

بازتاب می دهد
حکم آبادی درباره داستان و محتوای نمایش آدیداس 
گفت: مضمون این نمایش، بحث تفاوت نسل ها را بازتاب 
می دهد. عده ای جوان که می خواهند به تفریحی بپردازند 
اما دایی آنها به دلیل تفاوت سنی با آن ها مخالفت می کند. 
این نمایش در مشهد به دلیل همین مضمون و محتوا 
به شدت مورد استقبال قرار گرفت و در جشنواره استانی 

خراسان رضوی تمامی جوایز را کسب کرد.
وی افزود: کار از نظر محتوایی کار قدرتمندی است و 
امیدواریم که در تهران و در مواجهه با مخاطبان پایتخت که 
به عنوان مخاطبان هدف ما به شمار می آیند نیز موفق عمل 

کرده و بتوانیم آنها را به سالن نمایش بکشانیم.
هزینه اجرای اثر در تهران نسبت به دیگر 

استان ها قابل قیاس نیست
این تهیه کننده تئاتر درباره هزینه های اجرا و تفاوت آن در 
مشهد نسبت به تهران گفت: به سبب شرایط خاص خود و 
به دلیل آنکه گروه ما از مشهد به تهران آمده و هزینه هایی 
مانند اسکان و رفت وآمد نیز به هزینه های ما اضافه شده 
است، قطعا نیازمند تزریق مالی بیشتری نسبت به گروهی 

هستیم که در مشهد ساکن است و نمایش خود را در همان 
شهر به صحنه می برد.

وی گفت: مساله دیگر به رقابت گروه های نمایشی در 
تهران با دیگر استان ها و شهرستان ها در جذب مخاطب 
باز می گردد. به هر حال در پایتخت هر شب ۶۰ الی ۷۰ 
اثر نمایش به صحنه می روند و این عدد در قیاس با دیگر 
نقاط که حداکثر شاهد اجرای سه یا چهار نمایش هستیم، 
تفاوت بسیار بزرگی به شمار می رود. در جایی مانند مشهد 
رقابت برای گروه نمایشی بسیار ساده تر از تهران است. 
این جا رقابت بسیار تنگاتنگ است و شرایطمان سخت 
می شود و امیدواریم که بتوانیم در این ۱۷ شب سربلند 

بیرون بیاییم.
بخشی از زمان و شرایط اجرا از دست ما 

خارج بود
حکم آبادی درباره این که چرا ماه اسفند را باتوجه به 
دغدغه هایی که عموم مردم برای فراهم کردن ملزومات 
و رسیدن به سال نو و پرداختن به کارهایی که ممکن 
است طی سال از آن بازمانده باشند دارند و همه این ها 
ممکن است که به کاهش آمار مخاطبان تئاتر منتج شود 
برای اجرای عمومی اثرش انتخاب کرده است خاطرنشان 
کرد: روزی که ما تصمیم گرفتیم برای اجرای عمومی به 
تهران بیاییم، میانه های اجرای دی ماه در مشهد بود و 
تمام کشور آبی بود. بر همین اساس قراردادها آن زمان 

منعقد شد.

وی گفت: با توجه به اتفاقات و شرایطی که از دست ما خارج 
بود به فصل اجرایی اسفند ماه رسیدیم و تمام تلاش خود 
را می کنیم با رعایت تام و تمام شیوه نامه های بهداشتی 

نمایش خود را به اجرا ببریم.
وی افزود: فکر می کنم جوان ها و خانواده ها می توانند 
مخاطبان هدف نمایش آدیداس باشند. این نمایش تلاش 
می کند آنچه که جوان ها نمی توانند با خانواده های خود 
در میان بگذارند را در قالب اجرای صحنه ای ارائه دهد. 
آدیداس با همین نگاه جواب خود را در مواجهه با مخاطبان 
پس داده است و حتما بعد از تهران در استان های دیگر نیز 
اجرا خواهیم داشت. تلاش می کنیم مخاطبی که وارد 

سالن شود دست خالی از سالن بیرون نیاد.
کار خوب راه خود را پیدا می کند

حکم آبادی گفت: گروه نمایشی ما شعاری دارد مبنی بر 
آنکه کار خوب راه خود را پیدا می کند. در این دوران پیک 
ششم و با وجود ظرفیت ۵۰ درصدی تمام تلاش خود را 
انجام خواهیم داد تا مانند مشهد اجراهای موفق داشته 
باشیم. هر چند معتقدم تئاتر بسیار مظلوم واقع شده است. 
در همین پروازهای تهران و مشهد با وجود ۹۰ دقیقه زمان 
پرواز، تمام ظرفیت صندلی های هواپیما فروخته می شود. 
اما برای اجرای نمایشی ۵۵ دقیقه ای مانند آدیداس در یک 
سالن نمایش که قطعا از فضای داخل هواپیما بزرگتر است 
باید از ظرفیت ۵۰ درصدی استفاده شود. کنار هم قرار 

دادن این دو اتفاق چندان منطقی جلوه نمی کند.

تهیه کننده نمایش »آدیداس«:

حجم اجراهای نمایشی در تهران، رقابت برای جذب 
مخاطب را سخت می کند

سنا
: ای

س
عک

سـفر وزیـر فرهنـگ بـه لبنـان و برگـزاری 
هفته فرهنگی جمهوری اسـلامی، فراخوان 
نخسـتین جایـزه موسـیقی و تئاترحافـظ، 
عذرخواهـی سـینماتیکت از وزیـر فرهنگ 
بابـت لورفتـن اسـامی برگزیـدگان فجـر تا 
ادامه انتصاب های سـی وسـومین نمایشگاه 
بین المللـی کتـاب تهـران را می تـوان از 
مهمتریـن اخبـار فرهنگـی هنـری هفتـه 

گذشـته برشـمرد.
هفتـه فرهنگـی جمهـوری اسـلامی ایران 
در لبنـان با هدف بسـط گسـترش و تعمیق 
مناسـبات و مبـادلات فرهنگـی و هنـری 
کشـورها و همچنین معرفی و اشـاعه جلوه 
های غنـی تاریخ ایران زمیـن لحظاتی پیش 
بـا حضـور وزرای فرهنگ ایـران و لبنـان در 

تـالار رسـالات بیـروت گشـایش یافت.
 از زیرگـذر فرهنگـی؛ سـفر بـه لبنـان تـا 
عذرخواهی از وزیر فرهنگ و ارشـاد اسلامی 
با اشـاره به دیدار خود با سیدحسـن نصرالله 
دبیـرکل حـزب الله لبنـان، گفـت: دیـدار و 
گفت وگو با »سـید مقاومت«، شـیرین ترین 

بخش سـفر بـه لبنـان بود.
وزیـر فرهنـگ و ارشـاد اسـلامی طـی 
ابلاغـی جداگانـه رئیـس و اعضای شـورای 
سیاسـت گذاری سی وسـومین نمایشـگاه 
بین المللـی کتـاب تهـران را منصـوب کرد.
سـایت سـینماتیکت بـا اعـلام یـک بیانیه، 
از وزیـر فرهنـگ و ارشـاد اسـلامی و رئیس 
سـازمان سـینمایی بابت اتفـاق غیرعمدی 
لـو رفتـن فهرسـت برگزیـدگان چهلمیـن 

جشـنواره فیلـم فجـر، عذرخواهـی کـرد.
»جـلال مقامـی«، دوبلـور و گوینـده از 
درگذشـت همسـرش »رفعـت هاشـم پور« 

دوبلـور پیشکسـوت خبـر داد.
هوشـنگ ابتهاج با اشـاره به نقل قولـی که از 
او درباره جنگ اوکراین و روسـیه شده است، 
گفت: دیگر خسـته شـدم از ایـن همه جعل 
و دروغـی که بـه من کـه نسـبت می دهند؛ 
شـعر جعلی، تصنیف و ترانه جعلـی، خاطره 

. جعلی
نخستین دوره جشن موسیقی و تئاتر 

حافظ فراخوان داد.
بابـک یزدان نـژاد عضـو وابسـته درجـه یک 
خانه موسـیقی و هنرمند سـازهای سـنتی 
ایـران چـون سـه تـار، سـه تـار پوسـتی، بم 
سـه تـار و شـورانگیز در سـن ۴۶ سـالگی 

درگذشـت.
مدیر شـبکه رادیویـی رادیو صبا در مراسـم 
اختتامیـه و معرفـی برگزیدگان نخسـتین 
جشـنواره »زیـر چتـر لبخنـد« از راه اندازی 
باشـگاه طنزپردازان جـوان در سـال ۱۴۰۱ 

خبـر داد.
دومیـن جشـنواره و نمایشـگاه هنرمنـدان 
توانیـاب )همـام( بـا معرفـی و تجلیـل از 
برگزیـدگان بـا حضـور اصحـاب فرهنـگ، 
هنر و رسـانه و شـماری از مسـئولان بـه کار 

خـود پایـان داد.
محمدرضـا پرهیزگار، اسـتاد زبـان و ادبیات 
انگلیسی دانشگاه شیراز، شـامگاه سه شنبه 
۱۰ اسـفند، بر اثـر بیمـاری در شـیراز فوت 

. د کر
زهره فکور صبور ـ بازیگر سـینما و تلویزیون 
ـ در سـن ۴۳ سـالگی و بـه صـورت ناگهانی 
درگذشت و ۱۲ اسـفند در قطعه هنرمندان 

بهشـت زهرا)س( به خاک سـپرده شـد.
در آخریـن هفتـه از اکران سـال سـینمایی 
۱۴۰۰ سـه فیلـم پرفروش دسـت نخـورده 
در جایگاه خـود باقی ماندنـد. »دینامیت« با 
اختـلاف در صدر ماند. »گشـت ارشـاد ۳« با 
اختلاف ۱۶ میلیاردی دوم شـد و »قهرمان« 

با فاصلـه ای فاحش به رده سـوم رسـید.
نمایشـگاه  دوره  بیست وششـمین  در 
بین المللی کتاب مسـقط، مرکز ساماندهی 
ترجمه و نشر معارف اسـلامی و علوم انسانی 
و همچنین آژانـس ادبی دایره مینـا در غرفه 
خانه کتاب و ادبیـات ایران حضـور دارند و به 
تبادل حق خریـد و فروش کتاب و همچنین 

حمایـت از چـاپ آثـار ایرانـی می پردازند.
افتخارات فرهنگی هنری ایران 

در جهان

فیلم سـینمایی زالاوا به کارگردانی ارسـلان 
امیـری و تهیه کنندگـی سـمیرا و روح 
الله بـرادری در جدیدتریـن حضـورش در 
رویدادهـای بین المللـی، در هجدهمیـن 
جشنواره بین المللی فیلم گلاسگو اسکاتلند 

بـه نمایـش در می آیـد.
فیلـم کوتـاه »آپـارات« بـه نویسـندگی و 
کارگردانـی »حسـن نجم آبـادی« برنـده 
جایـزه بهتریـن فیلمبـرداری و بهتریـن 
 Khamrubu بازیگر کودک از جشـنواره

هندوسـتان شـد.
»خرچنگ«، پویانمایی ۱۱ دقیقه ای ساخته 
شـیوا صادق اسـدی، تازه تریـن حضـور 
بین المللی خود را در شـانزدهمین جشنواره 
بین المللـی فیلم هـای کوتاه و مسـتقل داکا 

تجربـه می کنـد.
فیلم کوتاه »تطبیق« به عنوان تنها نماینده 
ایرانی در سی و نهمین جشنواره بین المللی 

فیلم کوتاه بوسـان کره جنوبی حضور دارد.
دیوید دسـتمالچیان بـه تیم بازیگـران فیلم 
»اوپنهایمر« به کارگردانی کریسـتوفر نولان 

پیوست.
»نشـان ویژه کارگردان موفق« در جشـنواره 
بین المللی فیلمسـازان زن ازمیر و با انتخاب 
انجمن کارگردانان زن ترکیه به نرگس آبیار، 

فیلمسـاز مطرح سـینمای ایران، اهدا شد.
فیلم  کوتاه »چهـار از پنج« به نویسـندگی و 
کارگردانی بهار توفیقـی در هفدهمین دوره 
جشـنواره بیـن المللی فیلـم کوتـاه دیچی 

مینوتی ایتالیا حضـور دارد.

معرفی  در  ندوشن  اسلامی  محمدعلی 
و نمونه برجسته یک  به می نویسد: ا ا سود
زن نابکار است، هم شهوت ران است و هم 
ظهار عشق خود به سیاوش  بگر. در ا حسا
هم نظر سیاسی دارد و هم قصد کام طلبی، 
هلن  نند  ما که  است  مه  هنا شا زن  تنها 

یونانی فاجعه آفرین است.
اسلامی  محمدعلی    ، یسنا ا رش  گزا به 
ندوشن، نویسنده و پژوهشگر در کتاب 
به نوشته  ا ره سود با « در ها یما ها و ا ا و »آ
است: زنی که موجب بدنامی زنان شاهنامه 
به دختر پادشاه  به است، سودا شده سودا
هاماوران است که آن را با سرزمین یمن 
ند، و چون کاووس  ده ا کنونی تطبیق دا
تسخیر  ا  ر آن  و  می کشد  لشکر  نجا  بدا
می کند او را به زنی می گیرد. پس از چندی 
ن، به نیرنگ، کاووس و  ا ور ما ه ها پادشا
همراهانش را اسیر می کند، و مدتی در بند 
می کشد. در تمام این مدت سودابه در کنار 
شوهرش در زندان می ماند و از او پرستاری 
نجات  به  رستم  بعد،  چندی  می کند. 

زد و  ا رها می سا و ر بد و ا کاووس می شتا
هاماوران را از نو به تسلط ایران درمی آورد. 
کاووس، سودابه را با خود به ایران می آورد. 
سودابه زنی است که از زیبایی و رعنایی و 
مکّاری و لوندی و زیان آوری به نحو کامل 

برخورداری دارد، و چه بدین سبب، و چه 
به سبب وفاداری ای که هنگام اسارت به 
کاووس نشان داده، مورد محبت و عنایت 
خاص پادشاه است، و در واقع می شود گفت 

که زن سوگلی اوست.

گذر فرهنگی؛ سفر به لبنان تا   عذرخواهی  از  وزیرزنی که موجب بدنامی زنان شاهنامه شده!
گزارش

ایسنا

رنا
: ای

س
عک

سنا
: ای

س
عک

»علـت مـرگِ یـک چهـره شـناخته شـده 
اگـر خودکشـی باشـد را بایـد در رسـانه 
های رسـمی اعلام کرد و اساسـا رسـانه ها 
چگونـه بایـد با ایـن قبیـل خبرهـا برخورد 
ا  ر آسـیب  کمتریـن  معـه  جا تـا  کننـد 
ببینـد؟«؛ ایـن پرسـش را خبرنـگار ایسـنا 

از یـک روانشـناس پرسـید.
مـرگ چهـره هـا خصوصـا اگـر بـه علـتِ 
معـه  خودکشـی باشـد تـا مدتـی در جا
رد، احساسـات  تـاب گسـترده ای دا ز با
افـراد را جریحـه دار مـی کند، ذهـن ها را 
بـه خـود مشـغول مـی کنـد و هـر فـرد، از 
منظری بـه ماجـرا نگاه مـی کنـد. در بروز 
چنیـن اتفاقاتـی برخی رسـانه ها و شـبکه 
های اجتماعـی گاه برای جـذب مخاطب و 
بـه اصطـلاح چنـد کلیـکِ بیشـتر، موضوع 
خودکشـی را پررنـگ تـر از حد نیـاز جلوه 
ده و بـی توجـه بـه حریـم متوفـی و  دا
عواطـف خانـواده اش و مخاطبـان، در این 

مسـیر جـولان مـی دهنـد.  
ینکـه  د بـر ا عتقـا نشـناس بـا ا ا و یـن ر ا
خودکشـی مسـاله ای نیسـت که بشود آن 
را پنهـان کـرد و باید اعـلام شـود، در عین 
حـال گفـت: بـه هـر حـال مـردم کنجـکاو 
می کنـد.  پیـدا  ز  در خبرهـا  و  هسـتند 
خودکشـی موضوعـی نیسـت کـه پنهـان 
بمانـد؛ بنابرایـن اساسـا نبایـد هـم آن را 
پنهـان کـرد. بـه نظـرم بهتریـن کاری کـه 
مـی تـوان در بـروز خودکشـی به ویـژه در 
چهـره هـا انجـام داد، این اسـت کـه وقتی 
خبـر خودکشـی اعـلام می شـود رسـانه ها 
بیایند به آسـیب شناسـی مسـاله بپردازند 
کـه اصـلًا چطـور می شـود یک آدم دسـت 
به خودکشـی مـی زنـد و چه دلایلـی برای 

ایـن اقـدام وجـود دارد؟
ز  ا پرهیـز  بـه  نشـانس سـپس  ا و ر یـن  ا
قضـاوت کـردن دربـاره زندگـی شـخصی 
افـراد اشـاره کـرد و گفـت: مـا از زندگـی 

د خبـر  فـرا شـخصی ا
یـم کـه چـه بـر  ر ندا
سـر آنها آمـده، چطور 
دسـت  کـه  گذشـته 
کاری  چنیـن  بـه 

)خودکشـی( می زننـد و سـابقه شـان چـه 
بـوده و اصـلًا بیمـاری افسـردگی داشـته 
انـد یـا خیـر؟ آیـا دارو مصـرف می کردنـد 
یـا خیـر، مـا از هیـچ چیـزی خبـر نداریم. 
بـه هـر حـال وقتـی یـک نفـر بـه وسـیله 
دارو دسـت بـه خودکشـی مـی زنـد بدین 
معنی اسـت که قـرص در دسترسـش بوده 
و امـکان افسـردگی وجـود دارد؛ بـه دلیل 
اینکـه قـرص هـای افسـردگی و آرامبخش 
در دسـترس هر کسـی نیسـت، پس معلوم 
می شـود کسـی که دسـت به چنیـن کاری 
می زنـد بـا قـرص آشـنایی داشـته و جهت 

درمـان اسـتفاده مـی کـرده اسـت

گفت وگو با دکتر سیما فردوسی ـ روانشناس
با خودکشی چهره ها چگونه برخورد کنیم؟

خبر
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حمله روسیه به اوکراین طی یک هفته اخیر 
پرسش های متعددی را در نزد افکار عمومی 
و مجامع جهان ایجاد کرد که هدف رییس 
جمهوری این کشور از تهاجم به سرزمین 
ملقب به سبد نان اروپا چیست؛ اما واکنش 
دیپلماتیک نهادهای ورزشی بین المللی و 
ورود آنان به عرصه سیاست در این ابعاد نیز 
موضوعی حائز اهمیت است. به گزارش ایرنا، 
ورزش، دیپلماسی عمومی و دیپلماسی علمی 
و فرهنگی سه شاخه مهم دیپلماسی عمومی  
هستند که اغلب موثر و پیشروتر از دستگاه 
سیاست خارجی کشورها عمل می کنند تا 
جایی که مسابقه پینگ پنگ میان ۲ کشور 
چین و آمریکا در  ۱۹۷۱ میلادی توانست به 
تنش ۲۲ ساله سیاسی آنها پایان داده و راه 
را برای عادی سازی روابط دیپلماتیک این دو 
کشور هموار کند.  دیپلماسی ورزشی شاخه ای 
مهم از این مبحث است که می تواند عاملی برای 
بازگشت یک کشور به جامعه بین المللی شود؛ 
مانند المپیک ۱۹۶۴ ژاپن و ورود این کشور به 
جرگه کشورهای غربی بعد از جنگ جهانی 
دوم، یا المپیک ۱۹۷۲ مونیج که نشان دهنده 
پذیرش آلمان غربی در جامعه جهانی  و به 
نوعی رها شدن از روح نازیسم بود. گاهی اوقات 
ممکن است در شرایط غیرعادی ارتباطات 
ورزشی، کل سیاست خارجی کشورها را تحت 
الشعاع قرار داده و مانعی بر سر راه شود که 
به عنوان مثال می توان به تحریم بازی های 
المپیک ۱۹۷۶ نیوزیلند از سوی کشورهای 
آفریقایی در اعتراض به ارتباطات تیم راگبی آن 
کشور با رژیم آپارتاید آفریقای جنوبی یا تحریم 
المپیک ۱۹۸۰ مسکو به دلیل تهاجم شوروی 

سابق به افغانستان اشاره کرد.
از این منظر دیپلماسی ورزشی به عنوان یکی 
از شاخه های نوین دیپلماسی عمومی تاثیر 
زیادی بر توسعه سیاسی، اقتصادی، اجتماعی و 
فرهنگی هر کشور دارد و  حال حمله روسیه طی 
چند روز اخیر علاوه بر پیامدهای انسانی و مالی 
و امنیتی، واکنش نهادهای ورزشی بین المللی 
را برای نخستین بار در این ابعاد و به طور رسمی 

به همراه داشته است.
یک بام و دو هوای فیفا

نخستین واکنش رسمی و تند ورزشی که 
بلافاصله یک روز بعد از آغاز جنگ روسیه علیه 
اوکراین از سوی اتحادیه فوتبال اروپا)یوفا( 
صورت گرفت؛ نهاد حاکم بر فوتبال اروپا که 

در بیانیه ای رسمی امتیاز میزبانی فینال فصل 
جاری لیگ قهرمانان اروپا را از روسیه سلب کرد 

و آن را به فرانسه داد.
یوفا در بخشی از بیانیه خود اضافه کرد که بنا 
به تصویب کمیته اجرایی در جریان جلسه 
فوق العاده، باشگاه های و تیم های ملی روسیه 
و اوکراین حاضر در رقابت های تحت پوشش 
این نهاد اروپایی، ملزم هستند تا اطلاع ثانوی 
دیدارهای خانگی خود را در زمین بی طرف 

برگزار کنند.
همچنین فدراسیون بین المللی فوتبال)فیفا( 
که در بیانیه ای مشترک با یوفا تصمیم خود 
را اعلام کرد، تیم ملی روسیه از پلی آف جام 
جهانی کنار گذاشته شد و تمام باشگاه های 
فوتبال این کشور نیز از تورنمنت های اروپایی 
اخراج شدند. فیفا پیش از این تصمیم، اعلام 
کرده بود که دیدارهای تیم روسیه باید در 
کشوری بی طرف و بدون برافراشته شدن 
پرچم روسیه یا پخش سرود ملی این کشور 
برگزار شود که متعاقبا اعتراض روسیه را به 

همراه داشت.
از  برخی  حمایت  با  مشترک،  بیانیه  این 
رییس  شد؛  همراه  ملی  های  فدراسیون 
فدراسیون فوتبال فرانسه هم در گفت وگویی 
با نشریه »لو پاریسین« گفت که روسیه به دلیل 
حمله به اوکراین باید از جام جهانی ۲۰۲۲ کنار 

گذاشته شود.

در واقع بیانیه یوفا و فیفا برگرفته از دیپلماسی 
فوتبال است که یادآوری می کند نفوذ و اهمیت 
فوتبال در روابط بین الملل بیش از پیش 
گسترش یافته و امروزه نقش این دیپلماسی 
در مجامع بین المللی پررنگ تر از گذشته 
شده است.؛ دیپلماسی که یکی از کارکردهای 
آن بهبود و اصلاح وجهه و تصویر یک ملت  و 
مهم تر از آن تقویت دوستی و بهبود روابط بین 

الملل است.
اما در کنار موضع گیری صریح فیفا و یوفا با 
استفاده از دیپلماسی ورزشی و به طور مشخص 
دیپلماسی فوتبال در جنگ اخیر بین روسیه و 

اوکراین، شاهد سیاست دوگانه و آشکار این دو 
نهاد هستیم. فیفا و یوفا در حالی واکنش نشان 
دادند که اساسنامه فدراسیون بین المللی 
فوتبال در یکی از مهم ترین الزامات، ارکان 
سیاسی کشورها را از مداخله در مسائل فوتبالی 
برحذر داشته و در یکی از بندها عنوان کرده که 
این اتفاق برابر با تعلیق از مسابقات بین المللی 
بوده و حال آنکه خود در رابطه با جنگ درگرفته 
میان روسیه و اوکراین، سیاستی متناقض را در 

پیش گرفته است.
این سیاست دوگانه یا به اصطلاح یک و بام دو 
هوای فیفا و موضع گیری علیه روسیه، مداخله 
سیاسی نهادی چون فیفا را علنی ساخت. 
تحریم تیم ملی روسیه توسط فیفا و یوفا و 
انصراف بسیاری از کشورها از بازی مقابل تیم 
ملی این کشور در پلی آف جام جهانی در عمل 

ثابت کرد که فوتبال یک پدیده سیاسی است.
فدراسیون فوتبال لهستان اما پیش از بیانیه 
فیفا، خواستار شفاف سازی در مورد دیدار این 
تیم برابر روسیه در پلی آف جام جهانی شد و در 
ادامه نیز انصراف تیم ملی  لهستان را از دیدار با 

روسیه اعلام کرد. 
براساس برنامه اولیه دیدار روسیه و لهستان 
قرار بود ۲۴ مارس )چهارم فروردین ماه ۱۴۰۱( 
در مسکو برگزار شود. برنده این دیدار باید به 
مصاف برنده بازی سوئد و جمهوری چک برود؛ 
دو کشوری که همگام با لهستان از بازی برابر 

روسیه انصراف داد.
آلبانی نیز اعلام کرد که ورزشکاران این کشور 
در هیچ کدام از رشته های ورزشی مقابل 
روس ها حاضر نمی شوند. اتحادیه فوتبال 
انگلیس نیز برای نشان دادن محکومیت این 
حمله، ضمن اعلام همبستگی با اوکراین، از 
تصمیم خود مبنی بر عدم رویارویی با روسیه 

در هیچ سطحی خبر داد.
این واکنش ها به همین جا ختم نشد و برخی 
باشگاه های فوتبال نظیر منچستریونایتد اعلام 
کرد که قرارداد اسپانسرینگ خود را با شرکت 
هواپیمایی آئروفلوت روسیه لغو کرده است. 
باشگاه شالکه آلمان هم، نماد و نام گازپروم 
غول ونفت و گاز روسیه را از روی پیراهن 

فوتبالیست های خود حذف کرد.
پس از آن، کمیته بین المللی المپیک موسوم 
آی.او.سی در همان روز به شدت نقض آتش 
بس المپیک توسط دولت روسیه را محکوم 
کرد. قطعنامه مربوطه توسط مجمع عمومی 
سازمان ملل متحد در ۲ دسامبر ۲۰۲۱ با 
اجماع ۱۹۳ کشور عضو سازمان ملل تصویب 
شد. بر این اساس هفت روز قبل از شروع بازی 
های المپیک زمستانی، در ۴ فوریه ۲۰۲۲، و 
هفت روز پس از پایان بازی های پارالمپیک 

قرار بود این آتش بس برقرار باشد.

موضع  دیپلماتیک نهادهای بین المللی ورزش علیه روسیه

 یک بام و دو هوا
گزارش

ایرنا

بابیانی:
 بدمینتون ایران آینده درخشانی دارد

 ملی پوش بدمینتــون گفــت: در مســابقات بین المللی جام 
فجر روی ســکو نرفتیم چراکه حریفان قدرتمندی داشــتیم 
اما مطمئنا بدمینتون ایران با تلاش و انســجام بیشــتر آینده 
درخشانی خواهد داشت. سعید بابیانی در گفت وگو با خبرنگار 
ورزشی ایرنا، اظهار داشــت: بدمینتون را به صورت اتفاقی از 
۱۱ سالگی شروع کردم و الان ۲۰ سال است که در این رشته 
به صورت بازیکن و مربــی فعالیت می کنــم. در یک خانواده 
ورزش دوســت به دنیا آمدم و ورزش را از ژیمناستیک شروع 
کردم و این رشــته کمک زیادی به من کرد تــا حرکات پایه و 
بنیادی را یاد بگیرم. آمادگی جسمانی و دروازه بانی فوتبال را 
هم تجربه کردم و بعد به صورت اتفاقی با کمک مربی ورزش، 
وارد بدمینتون شــدم. وی افزود: همان ابتدای ۱۱ سالگی به 
مسابقات اســتانی در اردبیل اعزام شــدم و مقام دوم را کسب 
کردم و همان کسب مقام سبب شــد تا در این رشته ماندگار 
شوم. شهرستان اردبیل ســالن اختصاصی بدمینتون ندارد و 
توجه زیادی به این رشــته نمی شــود اما در آن مدت با دیدن 
فیلم های آموزشــی بدمینتون بازان برجسته ایرانی چون علی 
شاه حسینی و نیکزاد شیری، توانستم در مسیر بدمینتون گام 
بردارم. ملی پوش بدمینتون عنوان کرد: پس از آن در دانشگاه 
شهید مطهری مشــهد در رشــته تربیت بدنی تحصیل کردم. 
چون در بدمینتــون در رده نوجوانان و جوانــان مقام آورده 
بودم، مسیرم هموارتر شــد و بخاطر همین هیات مشهد کمک 
زیادی در زمینه بدمینتون به من کرد. این استان اکنون جزو 
قطب های بدمینتون در رده نوجوانان و جوانان اســت. با این 
هیات تمرین کردم و بازی های باشــگاهی ام شــروع شد. وی 
خاطرنشــان کرد: در آن مدت مربیگــری و داوری درجه ۳ را 
گرفتم. ســال ۹۱ وقتی به عنوان بازیکن تجربه ام بیشتر شد، 
مربیگری را از رده نوجوانان شروع کردم و توانستم ملی پوشان 
بیشتری چون علوی قهرمان نوجوانان ایران در بخش انفرادی، 
مهدی ســالاری و محمد زرچی را پرورش دهم. پس از مدتی 
مربیگری جوانان را برعهده گرفتم و تیم دســته ۲ به نام هتل 
نیما را تشــکیل دادیم و در لیگ دســته ۲ اراک مقام دوم را 
کسب کردیم و جواز حضور در لیگ دسته یک را دست آوردیم. 
بابیانی اضافه کرد: همچنین مقام اول لیگ دسته یک را با تیم 
توس بدســت آوردیم و به لیگ برتر رســیدیم. برای اولین بار 
مشهد بعد از ۱۳ ســال در لیگ برتر تیم داشت و توانستم در 
این تیم هم بازیکن و نیز مربی باشــم. با ادامه بازی ها در لیگ 
برتر مقام ششــم لیگ را با بازیکنان بومــی و جوان ترین تیم 
مسابقات بدست آوردیم. بیشتر بازیکنان این تیم که مربی آن 
بودم، ملی پوش شدند. وی اظهار داشت: مهدی رضایی به تیم 
ملی پارابدمینتون راه یافت. سینا سالاری مجوز حضور در تیم 
ملی را گرفت و  محمد زرچی امسال در بخش دونفره انتخابی 
تیم ملی برای حضور در مســابقات جام فجر اول شد. علیرضا 
بیانی در انتخابی جوانان کشــور فراتر از انتظار ظاهر شد. حاج 
ملک هم در بخش انفرادی و دو نفره جوانان ســوم شد. خودم 
هم در جمع هشت نفر نهایی انتخابی تیم ملی بزرگسالان قرار 
گرفتم و توانســتم مجوز حضور در جام فجر را کسب کنم. وی 
اضافه کرد: هشت بازیکن پسر و ۲ دختر از مشهد در تیم حضور 
داشتند. کار خیلی ســختی در پیش داریم اما با تمریناتی که 

انجام می دهیم انسجام تیمی خوبی خواهیم داشت.

سـرمربی تیم وزنه بـرداری ذوب آهـن اصفهان 
با اشـاره بـه غیبـت سـهراب مـرادی در فینال 
لیـگ برتـر ایـن رشـته گفـت: مصدومیـت 
قهرمان جهـان و المپیـک از ناحیه کتف بود. او می توانسـت 

وزنـه بزنـد امـا ریسـک نکردیم.
»علـی جبـاری« در گفت وگـو بـا خبرنـگار ایرنا با اشـاره به 
مصدومیـت کتـف سـهراب مـرادی و غیبـت وی در فینـال 
لیـگ برتـر وزنه بـرداری اظهـار داشـت: رقابت هـای لیـگ 
وزنه بـرداری ایـران در سـه هفتـه برگزار شـد و مـا در هفته 

دوم از سـهراب مـرادی اسـتفاده کردیـم.
»وی وزنه هـای خوبـی زد و بدنـش آمـاده اسـت. امـا در 
در تمرینـات منتهـی بـه هفتـه سـوم مصـدوم شـد و ایـن 
مصدومیـت از ناحیه کتف بـود. کتف مرادی از سـال ۱۳۹۸ 
بـرای وی بـه یـک مصدومیـت جـدی تبدیل شـده اسـت. 
در تمرینـات مـرادی بـا ذوب آهن اتفاقی مشـابه مسـابقات 
کلمبیـا رخ داد و ایـن موجـب دوری او از  مسـابقه شـد. 
البتـه وی بعـد از یـک روز بـه جمـع تیـم بازگشـت و حتی 
می توانسـت وزنـه بزنـد امـا روی سـلامت ایـن ورزشـکار 

ریسـک نکردیـم«.
سـرمربی تیـم وزنه بـرداری ذوب آهن بـا بیان اینکـه درمان 
کتف قهرمان ملـی ایران نیاز بـه یک کار اصولـی دارد گفت: 
سـهراب یک دوره بـرای درمان به آلمـان رفت امـا خود وی 
از شـیوه جا انداختـن زیاد راضـی نیسـت. او بهتـر می تواند 

در زمینه درمانـش در آن کشـور توضیح دهد.

اتحادیه جهانی کشتی کشــورهای روسیه و  
بــلاروس را از حضور در کلیه مســابقات و یا 

برگزاری رویدادهای بین المللی محروم کرد.
به گزارش ایرنا به نقل از سایت رسمی اتحادیه جهانی کشتی، 
از همان ابتدا، اتحادیه جهانی مایل بود همبستگی خود را با 
جامعه کشتی و جامعه ورزش در اوکراین و همه مردم آسیب 
دیده از جنگ ابراز کند. این یکی از ماموریت ها در راستای 

منشور المپیک، ارتقای صلح از طریق ورزش است.
اتحادیه جهانی نوشــت: کمیتــه بین المللــی المپیک در 
بیانیه خــود در ۲۸ فوریه ۲۰۲۲ تاکید کــرد که به منظور 
حفاظت از یکپارچگی مســابقات ورزشــی جهانی و برای 
ایمنی همه شــرکت کنندگان، این کمیته توصیه می کند 
که فدراســیون های بین المللــی ورزش و برگزارکنندگان 
رویدادهای ورزشی اجازه حضور ورزشکاران و مقامات روسیه 

و بلاروس را در مسابقات بین المللی ندهند.
این اتحادیه نیز تصمیم گرفته که هیچ کشتی گیر یا مقامی 
متعلق به فدراسیون های روسیه و بلاروس مجاز به حضور در 

مسابقات بین المللی نیستند.
اتحادیه جهانی کشــتی همچنین لغو مسابقات بین المللی 
برنامه ریزی شــده در روســیه یا بلاروس را در سال جاری 
مطابق با توصیه کمیته بین المللــی المپیک در ۲۵ فوریه 

۲۰۲۲ تصویب کرد.
پیش از این فدراسیون کشتی روسیه از حضور در پیکارهای 

زیر ۲۳ سال قهرمانی اروپا در بلغارستان انصراف داده بود.

جباری: »سهراب مرادی« می توانست 
وزنه بزند اما ریسک نکردیم

اتحادیه جهانی کشتی روسیه و 
بلاروس را محروم کرد

خبر

خبر

خبر

این سیاست دوگانه یا به اصطلاح یک و بام دو هوای فیفا و موضع گیری علیه روسیه، مداخله سیاسی 
نهادی چون فیفا را علنی ســاخت. تحریم تیم ملی روسیه توســط فیفا و یوفا و انصراف بسیاری از 
کشورها از بازی مقابل تیم ملی این کشــور در پلی آف جام جهانی در عمل ثابت کرد که فوتبال یک 

پدیده سیاسی است.
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افقی
ساز   - قران  سوره   - پرخور   -  1 
موجود  فرشته،   - چوبی2  بادی 
طایفه  خویشاوندان،   - ای  افسانه 
فرشته  زهره،  نانوا3 - ستاره   - ها 
موكل بر آب - کشور اقیانوسیه4 - 
اغما - صد و یازده - حرف نداری، 
حرف5  یک  تکرار   - فقدان  كلام 
سنگ  زغال  سنگ،  زغال  نوعی   -
مرغوب - ورم عفونی - خارپشت - 
گل ختمی6 - درخشیدن - جوجه 

درخت   - اندک7  باران   - کارتونی 
چنار - گیاه مرداب، ساز مولانا، ساز 
توت،  شهر   - روشنایی   - شاکی 
بخیه  سينمائي،  معتبر  جشنواره 
جهل9   - بازیکن  نام   - درشت8 
رود  غلات،  آفت  نمایش،  صحنه   -
گرو   - زناشویی  پیوند   - اروپایی 
غذاها  اکثر  چاشنی   - گذاشتن10 
 - بیباك   - ناپاك11   - رنگ   -
یازدهم  حرف   - کردن  پیشکش 
و سه  یک حرف  فارسی،  الفبای  از 
 - صنم  و  بت   - فلانی   - حرف12 

- یک ششم   13 دریایی  سرجوخه 
معده   - برعکس  پار   - چیزی 
 - اتومبیل  سوخت  محل  اتومبیل، 
مصراع14  دو  خانه،  شعری،  خانه 
- پر گویی، زدني پرچانه ها، طرف 
- كاشف  اینه  از  حالتی  خمیده،   -
کن،  زندگی   - جذام  میكروب 
رستم،  سلاح   - جانب15  طرف، 
در  گذشته  در  که  خاردار  سلاحی 
آماس   - شد  می  استفاده  جنگها 

برفها غول   -

عمودی
1 - بالای فرنگی، بالا به گویش عمو 
و  استوار   - كشتی  ستون   - سام 
چه   - آلمانی2  آهنگساز   - محکم  
دار  خنده  بازیگرفیلمهای   - كسی 
زمان،  این  اكنون،   - كمیاب3   -
بلندی  الحال -  الساعه، همین دم، 
از حواریون حضرت  و بزرگی قدر - 
 - نیرو  تمام   - ولیكن   - عیسی4 
آب  ناشنوا،  جمعی،  دسته  سرود 
شرعی5 - ترسانیدن، نهیب زدن - 
مقابل  فعالیت،  وقت   - خرد   پول 
شب6 - لقب امام نهم، پرهیزكار - 
زنی كه پژمرده نمی شود - بیهوده، 
قصور   - مزه7  بی  بسیار  گیاهی 
 - بازی8  وسیله   - وارونه  - حس 
 - آذری  تازه   - یازده  صدو  هزارو 
زودیاب  - همه، آقای آلمانی، همه 
 - عربی  سپس   - شود9  شامل  را 
قهر،  از  پس  مجدد  دوستی  صلح، 
ضد قهر - دیر نیست، مقابل دیر - 

هفتم  ماه   - آبگیر   - خانه10  سقف 
سریانی، مارکی بر خودرو11 - قلعه 
معروف در صدر اسلام، یكی از جنگ 
بانک   - زیان کننده   - پیامبر  های 
خواهر  خواهر،   - اسکناس12  ناشر 

خودمانی - از توابع تهران  - پارچه 
خداحافظی   - در13  لنگه  کهنه، 
 - صرع  بیماری   - ثروتمند  بیگانه، 
 - پذیری14  شدن، كشش  كشیده 
شهر   - وارونه  سو   - زنبور  صدای 

سينمائي،  معتبر  جشنواره  توت، 
بخیه درشت - خوش خلق15 - از 
جام  در  ایتالیا  معتبر  های  باشگاه 
عناصرشیمیایی  از   - اروپائی  های 

3 اتمی  باعدد 
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خبرخبر

ســه تن از رهبران اصلی گروه تروریســتی 
الاهوازیه که جرایم آنها قبلا در تاریخ ۱۵ بهمن 
۱۴۰۰ از سوی دادگاه در دانمارک محرز اعلام 
شده بود، روز گذشته با حکم دادگاه به زندان و 

اخراج از این کشور محکوم شدند.
به گزارش ایســنا، از جمله موارد محکومیت 
این افراد، جاسوســی و ارتباط بــا مامورین 
سرویس اطلاعات عربستان سعودی، جمع 
آوری اطلاعات از آحاد مردم، سازمان ها و امور 
مربوط به فعالیت های نظامی ایران و انتقال این 
اطلاعات به سرویس امنیتی عربستان سعودی 

ذکر شده است.
در حکم محکومیت صــادره همچنین دیگر 
اتهامات مهم اعضای اصلی ایــن گروه انجام 
فعالیت های تروریستی و کمک به سازمان های 
تروریستی که مرتکب چندین عملیات نظامی 
در ایران گردیده اند، همچون جیش العدل و 
شاخه نظامی محی الدین الناصر، تهیه سلاح 
برای گروه های تروریستی مزبور، ارتباط مالی 
با عربستان سعودی و تامین مالی گروه های 
تروریستی با دریافت مبلغی معادل ۵ میلیون 
یورو از عربستان مورد توجه قرار گرفته است. 
از دیگر مــوارد دارای اهمیت در حکم مذکور 
حمایت و پشــتیبانی از حمله تروریستی به 
مراسم رژه نیروهای نظامی در ایران در تاریخ ۲۲ 
سپتامبر ۲۰۱۸ )۱ شهریور ۱۳۹۷(  می باشد.

 براساس حکم صادره از سوی دادگاه، حبیب 
یابور کعبی به ۸ سال زندان و اخراج از دانمارک، 
برادر وی تمیم فاروق بک به ۷ ســال زندان و 
اخراج از دانمارک و یعقوب محمد داماد او به ۶ 

سال زندان محکوم شدند.
لازم به توضیح است، روند رسیدگی به پرونده 
تروریستی گروه مزبور از سوی دادگاه دانمارک 
از بدو دســتگیری اعضای آن در فوریه سال 
۲۰۲۰ آغاز گردید. با تحقیقات مبســوط و 
کشف اسناد مرتبط و طی بررسی های اخیر از 
سوی پلیس و سازمان امنیت دانمارک فهرستی 
موسوم به فهرست جاسوسی مخفی متعلق به 
این گروه تروریستی کشف گردید که نشان می 
داد این گروه بیش از ۱۰۰ هدف را در دانمارک و 
خارج از آن در راستای منافع عربستان سعودی 

مورد جاسوسی قرار داده است. 

گلایه حزب جمهوریت 
از وزارت کشور

دبیرکل حزب جمهوریت با اشــاره به 
اینکه بــه این حزب هنــوز در این دو 
ســال یک ریال هم کمک نشده است، 
گفت: از وزارت کشــور و کمیســیون 
مــاده ۱۰ گلایــه داریم کــه آن طور 
که انتظــار می رفــت از فعالیت حزبی 

حمایت نکردند.
رسول منتجب نیا در گفت وگو با ایسنا 
با اشــاره به برگزاری ســومین مجمع 
عمومی حــزب جمهوریت در روز ۲۰ 
اسفندماه اظهار کرد: این حزب گرچه 
عمر طولانی ندارد ولی در اکثر استان 
ها شعبه و شــاخه دارد و دفاتر حزب 
در مرکز و شهرستان ها فعال هستند. 
کمیته های اجرایی هم در حال اجرای 
وظایف خود هستند اما از وزارت کشور 
و کمیســیون ماده ۱۰ گلایه داریم که 
آن طور که انتظار مــی رفت از حزب 

حمایت نکردند.
وی ادامه داد: حزب جمهوریت داعیه 
تلاش در جهــت تحقق آرمــان های 
انقلاب و امام )ره( دارد و در چارچوب 
نظام حرکت کرده و با حفظ حرمت ها 
از آزادی های اجتماعی دفاع می کند. 
ما درباره موضوع افغانســتان پیشنهاد 
تجمع داده بودیم ولی وزارت کشــور 
و وزارت خارجــه مجوز به مــا ندادند. 
مصوبات کنگره ســال قبل ما هنوز در 
روزنامه رســمی منتشــر نشده است. 
انتظار ما از وزارت کشور این است که 
از فعالیــت حزبی حمایــت کنند. ما با 
اعتقاد به ضرورت تحزب در کشور، در 
چارچوب قانون فعالیت احزاب حرکت 

می کنیم.
دبیرکل حــزب جمهوریــت همچنین 
تصریح کرد: هنوز یــک ریال به حزب 
در این دو ســال کمک نشــده است. 
در برخی موارد وزارت کشــور وظایف 
قانونی خود را هم در قبال حزب انجام 
نداده اســت. ما انتظار داریم نماینده 
وزارت کشور در مجمع عمومی روز ۲۰ 
اسفند حضور فعال داشته باشد و به ما 

کمک کند.
منتجب نیا درباره تأکید وزارت کشور 
بــر رعایــت حدنصــاب ۳۰۰ نفره در 
مجامع عمومی گفــت: مجمع عمومی 
اول حزب با حضور بیــش از ۸۰۰ نفر 
و مجمع عمومــی دوم هم بــا حضور 
بیش از ۵۰۰ نفر البته به صورت مجاز 
برگزار شد و برای مجمع عمومی سوم 
پیش بینی ما در همیــن حدود ۵۰۰ 
نفر یا بیشــتر اســت. البته این مجمع 

عمومی هم مجازی برگزار می شود.

حفاظت از جنگل ها همواره یکی از مهم ترین 
موضوعات و مباحث زیست محیطی در دنیا 
به ویژه در ایران است که تنها هفت درصد از 
مساحت کل آن را  پوشش جنگلی تشکیل 
می دهد. با این حال راهکارهای مختلف و 
متعددی از سوی کارشناسان به منظور حفظ 
این منابع با ارزش که نقش مهمی نیز در مقابله 
با تغییرات اقلیمی دارند، ارائه می شود که طرح 

تنفس یکی از آنهاست.
به گزارش ایسنا،طرح »تنفس جنگل های« 
شمال کشور یکی از بزرگترین طرح های 
حفاظتی از جنگل هایی است که بیش از حد 
ظرفیت، مورد بهره برداری قرار می گرفتند. 
این طرح که از سال ۹۶ ارائه شد به هیچ عنوان 
اجازه بهره برداری و قطع درختان جنگلی را 

نمی دهد.
۱۴ مرداد سال ۱۳۹۸ رئیس سابق سازمان 
جنگل ها، مراتع و آبخیزداری گفت: تا پایان 
سال طرح جایگزین طرح تنفس ارائه خواهد 
شد که در این طرح نیز هیچ گونه بهره برداری 

چوبی از جنگل  نخواهیم داشت.
اما حالا در هفته های پایانی سال ۱۴۰۰ 
قرارداریم و هنوز طرح جدیدی ارائه نشده 

است.
درحالی که سازمان جنگل ها اعلام کرده 
است که از سال آینده جایگزین طرح تنفس 
جنگل ها اجرایی خواهد شد، رضا بیانی - 
مدیرکل سابق دفتر مهندسی و مطالعات 
سازمان جنگل ها که هم اکنون قائم مقام 
معاونت جنگل ها را بر عهده دارد - می گوید: 
طرح تنفس همچنان ادامه دارد و در تعدادی 

از ۱۰۴ حوزه آبخیز انجام خواهد شد.
در طرح های جدید باید نگاهی اکولوژیستی 

داشته و به کل اکوسیستم توجه کنیم
 هادی کیادلیری در گفت و گو با ایسنا، درباره 

طرح تنفس جنگل ها اظهار کرد: وقتی طرح 
تنفس جنگل ها در سال ۱۳۹۶ ارائه شد، 
قرار شد تا طرح های قبلی که بر پایه برداشت 
و بهره برداری از چوب درختان بوده است، 
متوقف شود و طرح هایی بر اساس برنامه های 
توسعه پایدار ارائه شود. یعنی به جای نگاه صرف 
اقتصادی به جنگل ها، نگاهی اکولوژیستی و 
زیست محیطی داشته باشیم و همه مجموعه 
اکوسیستم را در نظر گیریم.  وی افزود: سازمان 
جنگلها باید طرحی جایگزین ارائه کند و این 
درحالی بود که از سال ۱۳۹۲ مصوبه هیأت 
وزیران در مورد ارائه طرح جایگزین آمده بود 
و این سازمان از سال ۱۳۹۲ موظف به این امر 
شده بود اما این کار را انجام نداد و سال ۱۳۹۶ 
هم برنامه توسعه ششم دوباره این سازمان را 
تحت فشار گذاشت که طرح جایگزین ارائه 
شود اما هنوز طرحی تعیین و مطرح نشده 
است. دبیر مرجع ملی کنوانسیون تنوع زیستی 
کشور درباره تاخیر ارائه طرح جایگزین اظهار 
کرد: سازمان جنگل ها چندین بار وعده ارائه 
طرح جایگزین را داده و هر بار هم این امر را به 
سال آینده موکول کرده است و پس از چند بار 
پیگیری هم گفتند که این طرح تبیین شده 

است اما یا ما در جریان آن قرار نداریم یا هنوز 
تکلیف آن مشخص نیست.

 وی افزود: در طرح تنفس تاکید بر این بود که 
بهره برداری از چوب درختان انجام نشود و از 
میزان خسارات کاسته شود؛ قرار بر تغییر این 
موارد نیست و باید طرح مدیریتی اصلاح شود؛ 
اما متاسفانه طرح اصلاح شده از سال ۱۳۹۲ تا 

کنون هنوز ارائه نشده است.
کیادلیری تاکید کرد: در مصوبه هیأت وزیران 
سال ۱۳۹۲ آمده است که طرح های قبلی لغو 
شده و طرح های جدید بر اساس شاخصه های 
توسعه پایدار تعیین شود، اما سازمان جنگل ها 

در این امر بسیار تعلل کرده است.
وی درباره طرح های پیشین گفت: در 
طرح های قبلی بر اساس بهره برداری های 
چوبی برنامه ریزی می شد که سالانه بر اساس 
میزان چوبی که بهره برداری می شد چند اصل 
درخت هم می کاشتند که خیلی چشمگیر 
نبود و این طرح ها فقط برای ۵۰ درصد 
جنگل ها بود؛ چرا که در ۵۰درصد دیگر اصلا 
چوبی وجود نداشت و به نوعی رها شده بودند. 
درحالی که برای کل جنگل های ایران مدیریت 

مناسب لازم است.

می دهم  شهادت  گفت:  قضاییه،  قوه  رئیس 
اکثر قریب به اتفاق مسئولین قوای سه گانه 
حامی و پشتیبان بخش خصوصی و فعالان و 
تولیدکنندگان این بخش به عنوان رزمندگان نبرد 

اقتصادی هستند .
به گزارش ایسنا، به نقل از مرکز رسانه قوه قضاییه، 
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای در ادامه 
برنامه های سفر بدون تشریفات خود به استان 
هرمزگان، در نشست تخصصی با نمایندگان فعالان 
اقتصادی، تجار، بازرگانان و مدیران اقتصادی این 
استان، طی سخنانی با بیان اینکه مقوله حمایت از 
تولید و تولیدکنندگان به طور جدی در دستور کار 
قوای سه گانه قرار دارد، اظهار کرد: هر سه قوه بویژه 
دولت سیزدهم و شخص رئیس جمهور و معاون 
اول وی مجدانه تمام تلاش خود را در جهت رفع 
موانع تولیدی بکار بسته اند و شما فعالان اقتصادی 
نیز باید در سه جبهه شناسایی موانع تولید، رفع 
آنها و جلوگیری از ایجاد مجدد این موانع، قوای 

حکومتی را یاری دهید.
رئیس قوه قضاییه در ادامه تسریع و تسهیل در 
صدور مجوزهای ناظر بر امور تولیدی و صنعتی 
را از ضروریات دانست و در عین حال تاکید کرد 
که حمایت همه جانبه از تولید و تولیدکنندگان به 
هیچ عنوان به معنای کنار گذاشتن و نادیده گرفتن 

قوانین و مقررات فعلی نیست.
رئیس دستگاه قضا در همین راستا با اشاره به 
قوانین و مقررات مطلوب فعلی کشور در امر رفع 
موانع تولیدی، بر ضرورت جامه عمل پوشاندن 
به آنها تاکید و تصریح کرد و بیان داشت: چنانچه 
قوانین و مقرراتی نیز وجود دارند که در امر رونق 
تولید دست و پا گیر محسوب می شوند باید با 
تشریک مساعی و همفکری در جهت اصلاح این 

قوانین و مقررات اقدام کنیم.
مقوله »تسهیلات بانکی« از جمله موضوعات مورد 
اشاره رئیس عدلیه در این نشست بود و وی در 
همین زمینه بر ضرورت توجه جدی به مسائلی 
چون اعتبارسنجی برای پرداخت تسهیلات، اخذ 
وثایق مناسب و نظارت بر پرداخت تسهیلات و 
نحوه مصرف آنها تاکید کرد و گفت: باید در فرآیند 
اعطاء و اخذ تسهیلات، ارتباط نهادهای متولی 
پولی و بانکی با تولیدکنندگان و همچنین اخذ و 
ضبط وثایق، تجدیدنظرهایی در راستای حمایت 
از رونق تولید و شکوفایی اقتصاد ملی صورت گیرد 
و دولت نیز این موضوع را با جدیت دنبال می کند.

محسنی اژه ای در ادامه سخنان خود در جمع 
نمایندگان فعالان اقتصادی، تجار، بازرگانان و 
مدیران اقتصادی استان هرمزگان بر ضرورت 
فعال تر شدن اتاق  بازرگانی جهت کمک به بخش 
خصوصی و رفع مشکلات فعالان این بخش تاکید 
کرد و با بیان اینکه اتاق ها ، اصناف و اتحادیه ها 
آنچنان که باید و شاید بایکدیگر هم افزایی ندارند 

گفت: اتاق بازرگانی باید به فعالان بخش خصوصی 
و واحدهای تولیدی و صنعتی این بخش کمک 
و مساعدت همه جانبه داشته باشد و با اتخاذ 
راهکارهای عملیاتی از زمینگیر و متضرر شدن 
فعالان و واحدهای بخش خصوصی جلوگیری 

به عمل آورد.
رئیس قوه قضاییه با بیان اینکه شهادت می دهم 
اکثر قریب به اتفاق مسئولین قوای سه گانه 
حامی و پشتیبان بخش خصوصی و فعالان و 
تولیدکنندگان این بخش به عنوان رزمنده های 
نبرد اقتصادی هستند، بر ضرورت تعیین و تعریف 
سازوکارهای حمایت از بخش خصوصی توسط 
فعالان خود این بخش جهت یکپارچگی و تنظیم و 

تنسیق بیشتر امور تصریح کرد.
رئیس دستگاه قضا گفت: صنوف و اتحادیه ها 
به عنوان یکی از ارکان بخش خصوصی فعال در 
اقتصاد و تولید کشور می توانند در راستای اصلاح 
قوانین و رفع گره های موجود در حوزه فعالیت 

خود، راهکارها و پیشنهادات عملیاتی ارائه دهند

تاکید اژه ای بر لزوم تجدیدنظر در اخذ 
وثایق تسهیلات بانکی

تکلیف طرح جایگزین تنفس جنگل ها چه شد؟

 کارشناس مسائل بین الملل با بیان اینکه دخالت رژیم مافیایی آمریکا 
در اوکراین هم موجب بروز این بحران مهم جهانی شده است، گفت: این 
رژیم در جهت تامین منافع خود و رژیم صهیونیستی از کشورها استفاده 

ابزاری می کند.
حسن هانی زاده در گفت وگو با خبرنگار سیاست خارجی ایرنا، با اشاره به 
بیانات رهبر معظم انقلاب درباره بحران سازی آمریکا در جهان، گفت: بیانات 
رهبر معظم انقلاب اسلامی در روز بعثت پیامبر گرامی اسلام حاوی نکات 
کلیدی و راهبردی بود. ایشان نسبت به وضعیت اوکراین ابراز نگرانی کردند 
و با ارائه تحلیلی کاملا دقیق و هوشمندانه نسبت به شرایط بحران و جنگ 
در اوکراین، آن را ناشی از دخالت آمریکا و غرب در مسائل داخلی اوکراین 
دانستند. این کارشناس مسائل بین الملل اضافه کرد: آمریکا در جنگ میان 
اوکراین و روسیه همواره سیگنال های فریبنده ای به دولتمردان اوکراین 
داد و در بزنگاه و با حمله روسیه به اوکراین، این کشور را تنها گذاشت لذا 
این بحران سازی و دخالت های آمریکا می تواند درس عبرتی برای همه 

هم پیمانان آمریکا در منطقه باشد.
هانی زاده گفت: رژیم بحران ساز آمریکا در دنیا از کشورها و رژیم ها در جهت 
تامین منافع خود و رژیم صهیونیستی استفاده ابزاری می کند، اما در زمان 

بروز خطر به کمک این رژیم های نمی شتابد و آن ها را تنها می گذارد.
وی اضافه کرد: اشاره رهبر انقلاب به برخی کشورها مثل رژیم بعث و لیبی 
که در گذشته فریب رژیم مافیایی آمریکا را خوردند و اینکه آمریکا در واقع به 
وسیله جریان های مافیایی که بر اقتصاد، کارخانه های اسلحه سازی، رسانه 
و سیاست آمریکا تسلط دارند، اشاره داشتند و نسبت به نگاه دوگانه غرب 

برای منطقه و جهان هم انتقاداتی داشتند.
هانی زاده تصریح کرد: رهبر انقلاب اسلامی مسئله یمن را به عنوان یک 
نمونه کاملا آشکار در تناقض رفتار آمریکا و غرب تلقی کردند و فرمودند 
جنگ علیه یمن وارد هشتمین سال خود شده است و عربستان و به کمک 
آمریکا و غرب تسلیحاتی را وارد می کنند، در حالی که ملت یمن هر روز 

قربانیان زیادی می دهد.

رژیم مافیایی آمریکا در جهت تامین منافع 
خود از کشورها استفاده ابزاری می کند

محکومیت رهبران اصلی 
گروه تروریستی الاهوازیه 

به زندان و اخراج از دانمارک
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شبکه ۱۲ تلویزیون رژیم صهیونیستی با ادعای دسترسی به جزییات 
توافق های هیات آمریکایی در مذاکرات وین اعلام کرد: از نظر اسرائیل 

این توافق معادل »تسلیم شدن آمریکا« است.
به گزارش ایسنا، به نقل از نورنیوز، درخواست ایران برای رفع تحریم های 

مستقیم علیه سپاه پاسداران نیز مورد موافقت اصولی قرار گرفته است.
مقامات رسمی رژیم صهیونیستی و آمریکا به این گزارش  واکنش نشان 
نداده اند اما تل آویو بارها به صراحت اعلام کرده که »همیشه با برجام 
مخالف بود و با احیای برجام نیز بیشتر مخالف است«. گزارش منابع 
مطلع از وین حاکیست که هیئت رژیم صهیونیستی در وین رایزنی بسیار 
گسترده ای را برای ناکام گذاشتن گفتگوهای ایران با آژانس و ۱+۴ دنبال 

کرده اند لیکن تنها موفقیت آنها کردن روند مذاکرات بوده است.

رژیم صهیونیستی: آمریکا در برابر 
ایران تسلیم شد

یک کارشناس مسائل روسیه با اشاره به اعمال 
تحریم های گسترده از سوی برخی از کشورها 
علیه کرملین به خاطر حمله این کشور به اوکراین 
گفت: اعمال چنین تحریمی هایی از سوی برخی از 
کشورها علیه روسیه قابل پیش بینی بود و روسیه 
با آگاهی نسبت به عواقب این جنگ و پیش بینی 
موضوع تحریم ها اقدام به انجام عملیاتی نظامی 

علیه کی یف کرده است.
شعیب بهمن در گفت وگو با ایسنا در پاسخ به این 
سوال که به نظر وی تحریم های گسترده اعمال 
شده علیه روسیه به چه میزان می تواند باعث توقف 
جنگ از سوی کرملین شود، گفت: در وهله اول 
باید توجه داشته باشیم که تحریم ها تقریبا در اکثر 
قریب به اتفاق مواردی که وضع شده اند ، موجب 
تغییر سیاست ها و رویکرد راهبردی کشورهای 
تحریم شده نشده است ودر واقع کشورهایی که 
مورد تحریم واقع شده اند اقدام به تغییر رویه های 
خود در عرصه سیاست خارجی به ویژه در سطح 
کلان نکرده اند. وی با بیان اینکه با توجه به این 
موضوع به نظر نمی رسد که تحریم ها موجب تغییر 
رویه دولت کرملین در عرصه سیاست خارجی 
شود چرا که روسیه در سال ۲۰۱۴ نیز در ارتباط 
با موضوع اوکراین و الحاق کریمه با تحریم هایی 
روبرو شد ولی این تحریم ها باعث تغییر رویه این 
کشور در عرصه سیاست خارجی نشد، افزود: به نظر 
می رسد که روس ها این پیش بینی را داشتند که 
در صورت اقدام به انجام عملیات نظامی در اوکراین 
مورد تحریم گسترده قرار می گیرند. در واقع برای 
روس ها اعمال چنین تحریم هایی قابل پیش بینی 
بود و آن ها با آگاهی کامل نسبت به عواقب جنگ، 
اقدام به حمله نظامی به اوکراین کردند و با توجه به 
تجربیات قبلی و نوع عملکرد دولت کرملین نسبت 
به تحریم های پیشین می توان این نتیجه را گرفت 
که بعید است به خاطر تحریم ها، سیاست خارجی 

روسیه در مورد اوکراین تغییر کند.
این کارشناس مسائل روسیه با بیان اینکه روسیه 
دارای منافع ژئوپلیتیک متعددی در مورد اوکراین 

است و حتی این منافع ژئوپلیتیک می تواند برای 
روسیه از موضوع تحریم ها چشمگیرتر باشد، گفت: 
در بحث امنیت ملی و منافع ژئوپلیتیک، اوکراین 
اهمیت بسیار بالایی برای روسیه دارد و کوچکترین 
تحول در این کشور برای روسیه از نظر امنیت ملی 

بسیار مهم و حائز اهمیت است.
وی در بخش دیگری از صحبت های خود با بیان 
اینکه روسیه بعد از تحریم های اعمالی از سوی 
کشورهای غربی در سال ۲۰۱۴ به خاطر موضوع 
اوکراین اقدام به انجام برخی از فعالیت ها کرد که 
تأثیرپذیری اش از موضوع تحریم ها کاهش پیدا 
کند و در این زمینه می توان به چند حوزه مشخص 
اشاره کرد، افزود: در همین چارچوب روسیه اقدام 
به راه اندازی سامانه های پولی و بانکی با عنوان 
"سوئیفت روسی" کرد گرچه این سوئیفت به وسعت 
سوئیفت بین المللی نیست اما همین سوئیفت از 
نظر پولی و بانکی بخشی از ارتباطات روسیه را با 
کشورهایی که با آن ها دارای تعامل و ارتباطات 
تجاری است حفظ می کند. از دیگر سو طی چند 
سال اخیر روس ها به جای اینکه درآمدهای خود را 
به صورت ارز در بانک های خارجی نگه دارند آن را 
تبدیل به طلا کرده و در داخل روسیه نگه داشته اند. 
آن ها با این راهکار تلاش می کنند تا اثرات اولیه 
تحریم ها را به خاطر ذخایر بالای طلایی که دارند، 

کاهش بدهند.
بهمن همچنین با بیان اینکه در چند سال اخیر 
روسیه تلاش کرده که در روابط اقتصادی با برخی 
از کشورها از جمله ایران، هند، چین، ونزوئلا تا 
حد ممکن به سمت حذف دلار برود و در تعاملات 
تجاری با این کشورها از ارزهای ملی دو کشور 
استفاده شود، افزود: روسیه در این مدت در 
همین چارچوب قراردادهای مختلف و متنوعی با 
کشورهای مختلف بسته است  و با برخی از کشورها 
این مسیر را به خوبی به پیش برده است. در حال 
حاضر ۶۰ درصد از معادلات تجاری چین و روسیه 
با استفاده از پول ملی دو کشور انجام می شود و این 
راهبردی است که روس ها در آینده نیز همچنان 

ادامه خواهند داد.
این کارشناس مسائل روسیه همچنین با تأکید بر 
اینکه تعاملات اقتصادی روسیه با کشورهای مختلف 

از جمله کشورهای اروپایی گسترده است، گفت: 
براساس آخرین آمار روسیه حدود ۲۵۰ میلیارد 
دلار تعاملات اقتصادی با کشورهای اروپایی دارد و 
اگر غربی ها بخواهند به صورت کامل وارد فاز تحریم 
روسیه شوند خود نیز از نظر اقتصادی ضربه می 
بینند و این احتمال وجود دارد که  علیرغم اعلام این 
تحریم ها خود کشورهای اروپایی به صورت جدی 
به سمت اجرای آن ها نروند و اجرای این تحریم 
ها به صورت شکننده باشد ،به طوری که در سال 
۲۰۱۴ نیز وقتی که روسیه مورد تحریم قرار گرفت 
بسیاری از همین کشورها به خاطر منافع اقتصادی 
و چالش های اقتصادی که با آن روبرو می شدند، به 
مرور زمان تحریم های اعمال شده علیه روسیه را به 

صورت جدی اجرایی نکردند.
وی افزود: در حال حاضر روسیه حدود ۳۲ درصد 
گاز خود را به کشورهای اروپایی صادر می کند و در 
حال حاضر این کشورها جایگزین فوری و سریعی 
برای گاز روسیه ندارند و اگر بخواهند در این زمینه 
به روسیه فشار بیاورند و یا اگر روسیه نتواند به 
خاطر فروش گاز هزینه ها و منافعش را دریافت 
کند ممکن است اقدام به اخذ تصمیم هایی کند که 
امنیت انرژی با مشکلاتی روبرو شود. بهمن با بیان 
اینکه وقتی صحبت از تحریم می شود باید ابعاد این 

موضوع را از زوایای مختلف از جمله فشارهایی که 
این تحریم ها بر روی کسانی که اقدام به تحریم 
می کنند نیز مورد بررسی قرار داد، افزود: قطعا 
تحریم ها اثر جدی بر اقتصاد روسیه می گذارد و 
اقتصاد این کشور به خصوص در درازمدت در برخی 
حوزه ها دچار مشکل می شود ولی همان طور که 
گفتم باید شرایط کسانی را که اقدام به اعمال این 
تحریم ها می کنند نیز در نظر گرفت و بررسی کرد 
که آن ها خود نیز از بابت اعمال این تحریم ها با چه 
چالش هایی روبرو می شوند؟ وی همچنین در پاسخ 
به این سوال که به نظر وی تحریم ها چه تأثیری بر 
نوع نگاه افکار عمومی روسیه نسبت به دولت پوتین 
و سیاستمداران این کشور می گذارد؟ تصریح کرد: 
قاعدتا اعمال تحریم های گسترده اقتصادی ممکن 
است به مرور موجب نارضایتی هایی در بین مردم 
روسیه شود ولی به این نکته نیز باید توجه داشته 
باشیم که در نگاه قابل توجهی از جمعیت روسیه 
جنگ کنونی صرفا جنگ اوکراین و روسیه نیست 
بلکه آن ها معتقدند که این جنگی است که آمریکا 
آغاز کرده با هدف اینکه قدرت روسیه را تحت تأثیر 
قرار بدهد و براساس همین نگاه در چند روز اخیر در 
نظرسنجی هایی که صورت گرفته محبوبیت پوتین 

در بین مردم روسیه افزایش پیدا کرده است.

آیا تحریم های گسترده علیه روسیه ماشین جنگی پوتین 
را متوقف می کند؟
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دبیر ستاد حقوق بشر کشورمان در ادامه رایزنی های 
خود در حاشیه نشست شورای حقوق بشر در ژنو، بر 

مخالفت با استفاده ابزاری از حقوق بشر تاکید کرد.
به گزارش ایسنا، کاظم غریب آبادی در ادامه رایزنی 
های خود در حاشیه نشســت ۴۹ شورای حقوق  بشر 
که از روز دوشنبه ۹ اسفند در ژنو سوئیس آغاز شده 
اســت، با ایوون دوســاب، وزیر دادگســتری نامیبیا 

ملاقات کرد.
دوساب در این ملاقات با اعلام موضع اصولی نامیبیا در 

مخالفت با تحریم ها و اقدامات قهرآمیز یکجانبه علیه 
کشورهای در حال توسعه از جمله جمهوری اسلامی 
ایران، این قبیل اقدامات را موجب نقض حقوق بشر و 
دارای آثار منفی بر بهره مندی از حقوق بشر دانست.

وزیر دادگســتری نامیبیا همچنین با سوء استفاده از 
حقوق بشر به عنوان یک ابزار سیاسی و اقدام بر اساس 
اســتانداردهای دوگانه مخالفت کرد  و گفت: شورای 
حقوق بشــر باید یک مجمع فنی برای رســیدگی به 
وضعیت های حقوق بشــر و به دور از سیاسی کاری 

باشد.
غریب آبادی نیز ضمن اشاره به پیشرفت های حقوق 
بشری جمهوری اســلامی ایران، آثار منفی اقدامات 
قهرآمیز یکجانبه و تروریســم بر بهره مندی از حقوق 
بشر را تبیین و رویکرد ریاکارانه کشورهای غربی در 
ادعای حمایت از حقوق  بشــر مردم ایران و در عین 
حال، وضع تحریم هــای یکجانبه و نقض گســترده 

حقوق بشر مردم ایران را مورد انتقاد قرار داد.
معاون امور بین الملل قوه قضاییه و وزیر دادگستری 

نامیبیا در این دیدار، همچنیــن در مورد زمینه های 
همکاری های حقوق و قضائی بین دو کشور گفتگو و 

تبادل نظر کردند.
دبیر ستاد حقوق بشر همچنین با پیریس، وزیر امور 
خارجه ســریلانکا و علی صابری، وزیر دادگســتری 

سریلانکا دیدار کرد.
در این دیــدار که با دعــوت وزرای امــور خارجه و 
دادگستری سریلانکا برگزار شد، طرفین در مورد سوء 
استفاده کشورهای غربی و آمریکا از حقوق بشر برای 
فشار بر کشورهای در حال توســعه و مستقل جهت 
حصول به اهداف سیاست خارجی و ضرورت مقابله با 
این فرایند و همچنین استانداردهای دوگانه در حوزه 

حقوق بشر تبادل نظر کردند.
در این ملاقات در مورد ســاختار سیاســی و قضایی 

و پیشــرفت های حقوق بشری دو کشــور نیز تبادل 
نظر شد.

غریب آبادی بر لزوم تقویت روند مفهوم سازی توسط 
جنبش عدم تعهــد تاکید کــرد و موضوعاتی مانند 
ضرورت احترام به تنوع فرهنگی و مخالفت با اقدامات 
قهرآمیز یکجانبه را از دستاوردهای مهم جنبش عدم 

تعهد دانست که باید تقویت شوند.
مقرر شد از طریق کانال های دیپلماتیک، شیوه های 
تقویت همکاری مشــترک در زمینه مســائل حقوق 

بشری، حقوقی و قضایی پیگیری شود.
در اقدامی دیگر، دبیر ســتاد حقوق بشــر کشورمان 
به طور مجازی در جمع نمایندگان کشــورهای عضو 
جنبش عدم تعهد نیز حضور یافت و مواضع جمهوری 

اسلامی ایران در زمینه حقوق بشر را تشریح کرد.

مخالفت با استفاده ابزاری از حقوق بشر
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جیرفت: 09131488684     43213684-85- 034
تلفنخانه کرمان: 034-32487477

ایمیل تحریریه: 
kaghazevatan@gmail.com

ایمیل سازمان آگهی ها: 
kaghazevatan.adv@gmail.com 

مدیر اجرایی: حمید باقری 
مدیر داخلی: سمیه خدیشی

گرافیک: فاطمه خواجویی
صفحه آرایی: ندا صفاریان 

خبر: محمد ساردویی

عکس: یاسر خدیشی
 روابط عمومی: شیوا کرمی

توزیع: اصغر صانعی
حسابدار: فاطمه سلیمانی 

نماینده روزنامه در عنبرآباد: ارشاد پگاه

نظرات نویسندگان دیدگاه شخصی آنان بوده و لزوما دیدگاه روزنامه نیست . 

1188 پیاپــی  شــماره  چهــارم     ســال       1400 اســفندماه   14 شــنبه   

پیش چاپ و چاپ: مهدوی)03432134838(

نمابر: 034-32448511

ما را دنبال کنید

روزنامه اقتصادی استان کرمان

جرد لیبی )موش دم قرمز(
مشخصات: جثه متوسطی دارد. دم کمی کوتاه تر از طول سر و تنه، به رنگ 
حنایی و در انتهای آن دسته ای موهای بلند سیاه رنگ دیده می شود. رنگ 
موهای پشت زرد متمال به قهوه ای روشن با سایه ای سیاه رنگ است که به تدریج در پهلوها 
روشن تر می شود. پایین بدن سفید متمایل به خاکستری است. ناخن ها سیاه رنگند. کف پاها 
مودار است. در پاشنه پا یک نوار بدون مو دیده می شود. اندازه ها: طول سر و تنه ۱۱۸ تا ۱۶۸ 

میلی متر، دم ۱۱۹ تا ۱۶۸ میلی متر، پا ۲۹ تا ۳۶ میلی متر، گوش ۱۳ تا ۲۱ میلی متر.
زیستگاه: بوته زارها، مناطق تاغ کاری شده، و اطراف مزارع.پراکندگی: از اکثر مناطق کشور 

گزارش شده است.پراکنش جهانی: شمال آفریقا، غرب و جنوب غربی آسیا تا چین.
عادات: معمولاً روز گرد است. گاهی در شب نیز فعالیت می کند. به صورت اجتماعی و اغلب در 
گروه های کوچک و گاهی به طور انفرادی زندگی می کند. در ترکمن صحرا در داخل کلنی های 
جربیل بزرگ مشاهده گردید. لانه در عمق یک و نیم متری زیرزمین قرار دارد و دارای چندین 
راهرو است که طول آنها به دو تا چهار متر می رسد. داخل لانه از مواد گیاهی نرم پوشیده شده 
است. غذا: از مواد گیاهی نظیر دانه و قسمت های سبز گیاهان تغذیه می کند، برای زمستان غذا 
ذخیره می نماید.تولید مثل: چند بار در سال و هر بار سه تا هفت بچه می زاید. دوره آبستنی 

حدود سه هفته است./گروه کویرها و بیابان های ایران

زیستمند

ارز دیچیتال

آگهی استخدام در استان کرمان

خبرخبر

خبر

اینفوگرافیک

 /

موقعیت شغلی: حسابدار
شرایط احراز

جنسیت: خانم
نوع قرارداد: تمام وقت

مسلط به آفیس/ مسلط به نرم افزار سپیدار یا مشابه
آشنایی با امور مالیاتی/ آشنایی با امور ساختمان و پیمانکاری

ساکن رفسنجان
 مزایا

پرداخت حقوق بالاتر از عرف جامعه
سرویس ایاب و ذهاب / ایجاد بستر رشد و آموزش رایگان و آشنایی 

با علم روز دنیا
حضور در تیم قوی و کارکرد با حرفه ای ها/ محیط کاری با حداقل تنش

متقاضیان واجد شرایط  رزومه خود را از طریق سیستم ارسال رزومه 
»ای-استخدام« ارسال نمایند.

موقعیت شغلی: کارشناس منابع انسانی
شرایط احراز

آشنا با فرآیندهای منابع انسانی : حقوق و دستمزد، کارگزینی و…
ساعات کاری

شنبه تا چهارشنبه از ساعت ۷:۱۵ تا ۱۴
تسهیلات و مزایا

بیمه بیمه تکمیلی پاداش سرویس رفت و برگشت صبحانه ناهار ساعات 
کاری منعطف هدایای مناسبتی

محل کار: استان کرمان، شهر سیرجان
اطلاعات تماسک ایمیل

 talentpool1400@gmail.com

موقعیت شغلی: انباردار
شرایط احراز
جنسیت: آقا

نوع قرارداد: تمام وقت / با حداقل ۲ سال سابقه کار در زمینه مرتبط
Office پیگیر و مسئولیت پذیر/ آشنایی با نرم افزارهای

داشتن کارت پایان خدمت و حداقل مدرک دیپلم الزامیست.
 مزایا 

بیمه/ بیمه تکمیلی
پاداش

حقوق ثابت اداره کار/ بیمه تامین اجتماعی
امنیت شغلی

متقاضیان واجد شرایط خواهشمندیم رزومه خود را به واتس اپ زیر ارسال 
نمایند./ لطفا از تماس تلفنی خودداری نمایید.

اطلاعات تماس: واتساپ ۰۹۰۱۸۷۰۷۶۴۵

استخدام گروه کارخانجات سیرنگیک شرکت معتبراستخدام تعاونی چند منظوره طریق القدس رفسنجان

عکس نوشت

مدیر جهاد کشاورزی شهرستان سیرجان 
گفت: از ۱۵ اسفند پست قرنطینه نباتی 
سیرجان- جاده  خیرآباد  پاسگاه  درمحل 

آبادی   اندازی می شود. محمود  راه  شیراز 
گفت:از ۱۵ بهمن ماه تا پایان امسال، در 
راستای نظارت وکنترل نهال های ورودی 
نباتی  قرنطینه  استقرار پست  و خروجی، 
)درمسیرجاده  خیرآباد  پاسگاه  درمحل 
نفر   ۸ همت  به  سیرجان-شیراز( 

کارشناسان این مدیریت صورت گرفت.
در  سیار  قرنطینه  پست های  گفت:  او 
متشکل  تابعه  کشاورزی  جهاد  مراکز 
باغبانی  و  نباتات  حفظ  کارشناسان  از 
جهت بازدید از فعالیت فروشندگان ثابت 
و  پوشش  تحت  مناطق  در  نهال  سیار  و 
نهال های  وفروش  توزیع  از  جلوگیری 
فاقد  نباتی،  بهداشت  گواهی  فاقد  آلوده، 

لیبل )برچسب( نیز راه اندازی شد.
از  گوید:بازدید  می  آبادی  محمود 
خصوص  به  نهال  فروش  و  عرضه  مراکز 
حاشیه  و  سطح  در  سیار  فروشندگان 
این  کارشناسان  تلاش  با  شهرستان 
بر  مبنی  اخطاریه  صدور  و  مدیریت 
توقیف و برگشت محموله های نهال آلوده، 
از  لیبل  و  نباتی  بهداشت  گواهی  فاقد 
کشاورزی  جهاد  مدیریت  اقدامات  دیگر 

شهرستان سیرجان است.

و  گردشگری  فرهنگی،  میراث  مدیرکل 
 ۴۰۰ گفت:  کرمان  استان  دستی  صنایع 
ایام  در  بازارچه   قالب  در  صنایع دستی  غرفه 
این استان  نوروز ۱۴۰۱ در سراسر  تعطیلات 

می شود. برپا 
افزود: هنرمندان و صنعتگران  فعالی  فریدون 
استان کرمان تولیدات متنوع خود را در این 
بازارچه ها در معرض دید و فروش مسافران 

گذارند. می  نوروزی  میهمانان  و 
شهر  پنج  ثبت  به  توجه  با  کرد:  تاکید  او 
ملی  شهرهای  فهرست  در  کرمان  استان 
شود  می  بینی  پیش  کشور،  دستی  صنایع 
و  فعالان  پررنگ  حضور  شاهد  آینده  در 
های  نمایشگاه  در  حوزه  این  هنرمندان 

باشیم. خارجی  و  داخلی 
های  جاذبه  از  نوروزی  مسابقه  برگزاری 

فهرج گردشگری 
و  میراث فرهنگی،گردشگری  مدیر 
از برگزاری  نیز  صنایع دستی شهرستان فهرج 
جاذبه های  از  نقاشی  و  فیلم،عکس  مسابقه 
ما  با شعار« همراه  این شهرستان  گردشگری 

باشید« در ایام نوروز ۱۴۰۱ خبر داد.
با  افزود:گردشگران  وحیدزاده  حمید 
جاذبه های  از  نقاشی  و  فیلم برداری  عکاسی، 
منحصربفرد و خاص این شهرستان می توانند 
و  در بخش عکس  و  این مسابقه شوند  برنده 

از  موبایل خود  با  فیلم، گردشگران می توانند 
و مدت  فیلم برداری کنند  و  جاذبه ها عکاسی 

نباشد. بیشتر  دقیقه  چهار  از  باید  فیلم 
و  معرفی  با هدف  مسابقه  کرد:این  تصریح  او 
فرهنگی  تاریخی،  جاذبه های  بیشتر  شناخت 
پیشنهاد  ارائه  و  فهرج  شهرستان  طبیعی  و 
اهمیت  گردشگری،  اهداف  پیشبرد  برای 
از  جلوگیری  تاریخی،  آثار  به  مردم  دادن 
نوشتن  از  جلوگیری  و  طبیعت  تخریب 

یادگاری بر روی آثار است.
شامل  مسابقه  این  داد:  ادامه  وحیدزاده 
استان ها  به  که  هموطنانی  و  گردشگران 
سفر  هم  کشور  مختلف  شهرستان های  و 
در  باید  آنها  به طوریکه  می شود  می کنند 
آثار  از  حفاظت  چگونگی  مفهوم  خود  آثار 
نمایش  به  را  طبیعی  و  فرهنگی  تاریخی، 

بگذارند.
و  گردشگری  میراث فرهنگی،  مدیر 
با  داد:  ادامه  فهرج  شهرستان  صنایع دستی 
نوروزی  ستاد  دبیرخانه  داوران  هیات  نظر 
همچنین  و  ارزنده  هدایای  فهرج  شهرستان 
و  لوت  جهانی  حوزه  دوستداران  تندیس 

می شود. اهدا  برندگان  به  میراث فرهنگی 
شرکت  برای  اظهار داشت:شرکت کنندگان  او 
شماره  به  را  خود  آثار هنری  مسابقه  این  در 

کنند. ۰۹۱۳۷۵۸۰۱۵۲ارسال  واتس آپ 

مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای جنوب استان کرمان از پلمب ۱۱ 
شرکت حمل و نقل این منطقه به دلیل تخلف از قانون خبر داد.

مجتبی محمودی افزود: شرکت های متخلف جنوب کرمان در زمینه صدور 
بارنامه از قوانین حمل و نقلی تخلف کرده بودند که فعالیت آنها با ارجاع 
پرونده به کمیسیون ماده ۱۲ متوقف و سامانه صدور بارنامه این شرکت ها 

توسط اداره کالا غیرفعال شد.
به سه شرکت حمل و  و تذکر کتبی  از جریمه هفت شرکت  او همچنین 
نقل جنوب کرمان خبر داد و اظهار داشت: این اعمال قانون ها در راستای 

بازرسی های مستمر از شرکت های حمل و نقل انجام شد. 
او تصریح کرد:قبل از فصل اوج حمل و نقل محصولات کشاورزی نشست 
های متعددی با مدیران عامل و مدیران فنی این شرکت ها تشکیل و از آن 
ها خواسته شد برای ساماندهی بهتر به حوزه حمل و نقل قوانین ابلاغی را 
رعایت کنند تا در فصل اوج حمل بار شاهد تعطیلی و قطع خدمات شرکت 

ها نباشند.
مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای جنوب استان کرمان گفت: هرگونه 
صدور اسناد دستی حمل و نقل خارج از روال قانونی و بارنامه رسمی تخلف 

از قانون است.
او اظهار داشت:همچنین هفته گذشته سه شرکت حمل و نقلی در منطقه 

جنوب استان کرمان به دلیل رعایت نکردن قانون تعطیل شدند.
محمودی با بیان اینکه ۱۰۹ شرکت حمل و نقل کالا در هفت شهرستان 
جنوبی کرمان فعال است، تصریح کرد: روزانه بیش از ۲ هزار بارنامه حمل 

محصولات کشاورزی توسط شرکت های حمل و نقل صادر می شود.

سنا
: ای

بع
من

کنترل نهال ها در پست 
قرنطینه سیرجان

برپایی 4۰۰ غرفه صنایع دستی نوروزی در کرمان

۱۱ شرکت حمل و نقل جنوب کرمان 
به دلیل تخلف پلمب شد

خبر

شرکت معدنی و صنعتی گل گهر در دومین نمایشگاه »نهضت 
تولید، بومی سازی و صادرات« از یک کِشنده ۱۵۰ تنی ساخت 
داخل، که توسط متخصصین دو شرکت گل گهر و آرمان گهر 

سیرجان طراحی و ساخته شده، رونمایی کرد.
به گفته ی مهندس نخعی معاون فنی و مهندسی مجتمع 
گل گهر،پیش بینی می شود که با این اقدام و به کارگیری 
میلیون  منطقه گل گهر حداقل سه  در  این دستگاه 
یورو صرفه جویی ارزی ناشی از کاهش مصرف قطعات 
ماشین آلات معدنی صورت گیرد. دومین نمایشگاه نهضت 
تولید،بومی سازی و صادرات تا ۱۴ اسفندماه هر روز از ساعت 
۱۵ الی ۲۱ در محل نمایشگاه جنوب شرق کرمان آماده بازدید 

علاقه مندان است.
این کشنده با هدف افزایش سرعت جابه جایی ماشین آلات 

معدنی و کاهش هزینه های معدنکاری ساخته شده است.

دکتر حسین مهرابی معاون اقتصادی استاندار کرمان در 
جریان بازدید از این نمایشگاه گفت: »۱۵ سال پیش در 
استان کرمان فروش خاک داشتیم اما اکنون چند پله بالاتر 
آمده ایم و در حال فروش گندله و فولاد هستیم«. او با اشاره 
به دستاوردهای توسعه ای گل گهر و پروژه های در دست اقدام 
این شرکت افزود: »با مدیریت به موقع و توانمند می توانیم 
به زنجیره های خوبی از معدن و صنعت و در نهایت صنایع 
پیشرفته برسیم«. مهندس محمدحسین نخعی معاون فنی 
و مهندسی مجتمع گل گهر نیز گفت:»بر اساس ارزیابی های 
صورت گرفته توسط کارشناسان بومی سازی شرکت های 
گل گهر و آرمان گهر، دانشگاه صنعتی سیرجان به عنوان 
تحلیل گر سازه و چند شرکت توانمند داخلی به عنوان سازنده 
این دستگاه انتخاب شدند که طی ۱۸ ماه تلاش شبانه روزی 
به ثمر رسید«. او ادامه داد:»هندسه و سازه این کشنده فوق 

سنگین برگرفته از سازه Tow Haul اسمیت بوده که با 
ساخت آن علاوه بر افزایش سرعت پیاده روی )جابجایی( 
ماشین آلات کندروی معدنی مانند شاول ها و دریل ها، 
مصرف قطعات زیربندی و هم چنین  ارزبری کاهش می یابد«. 
به گفته ی معاون فنی و مهندسی مجتمع گل گهر، پیش بینی 
می شود که با این اقدام و به کارگیری این دستگاه در منطقه 
گل گهر حداقل سه میلیون یورو صرفه جویی ارزی ناشی از 
کاهش مصرف قطعات ماشین آلات معدنی صورت گیرد. 
همچنین با توجه به گسترش معادن منطقه گل گهر طی 
فرآیند استخراج، نیاز به جابه جایی تجهیزات معدن افزایش 
یافته و ساخت این تجهیز منجر به کاهش زمان جابجایی و 
در نتیجه کاهش هزینه های معدنکاری می شود. لازم به ذکر 
است غرفه مشترک شرکت گل گهر، شرکت توسعه آهن و 
فولاد گل گهر و شرکت جهان فولاد سیرجان در نمایشگاه 
نهضت تولید، بومی سازی و صادرات تا ۱۴ اسفندماه در محل 
نمایشگاه جنوب شرق کرمان پذیرای علاقه مندان به حوزه 

ساخت تجهیزات زنجیره فولاد است.

همزمان با دومین نمايشگاه نهضت تولید، بومی سازی صورت گرفت
رونمایی گل گهر از کشندۀ ۱۵۰ تنی ساخت داخل

کتاب راهنمای کهکشان برای 
اتواستاپ زن ها

نویسنده : داگلاس آدامز
مترجم : آرش سرکوهی

گروه سنی : بزرگسال
مجموعه ای  اصلی  نام  با  اتواستاپ زن ها  برای  کهکشان  راهنمای 
آدامز  داگلاس  که  است  تخیلی  علمی  کمدی های  از  جلدی   ۵
نویسنده ی معروف انگلیسی نوشته است  راهنمای کهکشان برای 
اتواستاپ زن ها از زبان راوی ای بیان می شود که یک موجود زمینی 
نیست. این راوی ابتدا از زمین و انسان ها حرف می زند و درباره ی 
کتاب حرف می زند. کتابی به نام »راهنمای کهکشان برای اتواستاپ 
زن ها« است که انتشارات بزرگ دب اصغر آن را منتشر کرده است و 
در بسیاری از نقاط کهکشان جای هر دایره المعارفی را گرفته است. 

کتابی که ساکنان زمین نامش را هم نشنیده اند.

فراخوان رقابت بین المللی عکاسی 
 Transversalidades بدون مرز

۲۰۲۲ منتشر شد.
مهلت: ۱۸ اردیبهشت ۱۴۰۱

 Centro de Estudos( توسط  مسابقه  این   *
شود.  می  برگزار  پرتغال  گواردا،  در   )Ibéricos CEI
قلمروها،  تنوع  باید  مسابقه  این  در  شده  گردآوری  تصاویر 
جوامع و فرهنگ های قاره های مختلف را به تصویر بکشد تا 
بتواند به تغییراتی که در نقاط مختلف جهان در حال وقوع 
است بپردازد و سبک های مختلفی از سازماندهی اجتماعی 
از  توانید  تمایل می  و  نیاز  نشان دهد. در صورت  را  فضا  و 
برای  فستیوارت«  تخصصی  »دپارتمان های  ویژه ی  خدمات 
ثبت نام، واریز و دربافت هزینه های ارزی، ترجمه متون ادبی، 

طراحی پورتفولیو، پوستر و … استفاده کنید.
https:// instagram.com/fest ivart .

services
چه کسانی می توانند شرکت کنند؟

شرکت برای تمامی افراد از سراسر جهان آزاد است
لینک ها و دانلود ها: وبسایت رقابت بین المللی عکاسی بدون 

Transversalidades  مرز

کتاب

فراخوان 

 کارخانه متروکه سیمان؛ موزه صنعت
آینده

کارخانه ســیمان ری به عنوان نخستین کارخانه 
سیمان ایران، در ابتدای قرن چهاردهم و همزمان با 
آغاز ساخت و سازهای صنعتی در ایران، در شمال 
شرقی شهر ری امروزی احداث شد. این کارخانه تا 
اواخر سال ۶۲ فعال بود و در اسفند همان سال به 
دلیل توسعه شهر و پیدایش فناوری ها و شیوه های 
جدید تولید و انتشار آلودگی فعالیت واحدهای این 
کارخانه، متوقف شد. کارخانه سیمان ری سال ۹۷ 
در فهرست آثار ملی کشور قرار گرفت و نامِ »میراث 

صنعتی تهران« به خود گرفت. 

عکس : ایسنا


